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1.  Voss Arbeiderparti 

Landbrukspolitikk 
Vestlandsbonden er under press. Kravet til større bruk og usikkerheit knytta til framtida har gjort at 

mange bønder har måtte ta stilling til vidare drift med store investeringar eller å legge ned drifta. For å 

støtte opp om dei som vel å satse har det vore viktig med offentleg økonomisk støtte. Gjennom 

innovasjon Norge har ein fått heilt nødvendig økonomisk hjelp. Det er difor krevjande at det allereie 

etter to månader i 2016 er tomt for midlar til investeringsstøtte for landbruket. Dei som endeleg har 

bestemt seg for å satse vidare på bruka sine blir stoppa av mange på offentleg støtte. 

Framlegg: På grunnlag av dette må midlane til Innovasjon Norge til investeringsstøtte i landbruket 

aukast slik at dei som ønskjer å satse får høve til det. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt det nye styret. 

 

 

2.  Jondal Arbeidarparti 

Arbeidsgruppe for Landbruksspørsmål. 
Landbruket har over mange år hatt ein stor reduksjon av antall gardsbruk. Ein har samtidig fått ein 

større rasjonalisering enn mange andre næringar. Resultatet er og at det er færre bønder som har sitt 

arbeid i landbruket. Etter at Norge fekk ei blå regjering, har måla for landbruks politikken endra seg 

mykje. Regjeringa har tydeleg ønska endå større einingar og mindre regulering. Større einingar og 

mindre regulering, betyr gards-einingar som Vestlandet ikkje kan få lønnsame. Det er naturleg at med 

Vestlandets geografi og mange mindre teigar, vert det mykje med gått tid ved transport osv. Næringa 

ser at storbruksfordelar er teke ut og enda større einingar vil ikkje lenger vera  i tråd med miljø og 

berekraft. Resultatet er også redusert fagmiljø.  

 

Jondal Arbeidarparti ønskjer at Hordaland Arbeidarparti , dannar ei arbeidsgruppe som kan drøfte 

landbruks spørsmål og kome med råd.  Det er vår påstand at dette vil vera med å sikre 

landbrukspolitikk tilpassa Vestlandet. 

 

Forslag : Hordaland Arbeidarparti dannar ei arbeids gruppe som drøftar Landbruksspørsmål og gjev 

råd for utvikling av Landsbrukspolitikk. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt det nye styret. 

 

 

3.  Os Arbeiderparti 

”Gi en gave”-knapp på hjemmesiden. 
”Gi en gave”-knapp på hjemmesiden. På hjemmesiden til alle lokallag, fylkeslag og partiet sentralt er 

det en knapp som heter ”Gi en gave”. Her kan medlemmer og sympatisører gi en pengegave til 

Arbeiderpartiet. Pengegaven går i dag uavkortet til partiet sentralt, uavhengig av hvilket lokallag sin 

hjemmeside som genererte gaven. Os Ap foreslår at det her gjøres en endring enten i form av en fast 

splitt mellom partiet sentralt og lokallaget som gaven springer ut i fra, eller ved at giver selv gis 

mulighet til å velge hvem som skal motta pengegaven.  

 

For mange lokallag er pengebidrag fra medlemmer, sympatisører, lokalt næringsliv og lokal 

fagbevegelse svært viktige tilskudd i valgkampen. Dersom ”Gi en gave”-knappen kan generere 

inntekter til lokallaget vil dette for mange forenkle finansieringen av valgkampen vesentlig. Det er 

heller ikke urimelig å tenke seg at mange av dem som har benyttet seg av ”Gi en gave”-knappen, 

spesielt i forkant av lokalvalget, har trodd at bidraget gikk nettopp til den lokale valgkampen.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt det nye styret. 
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4.  Os Arbeiderparti 

Foreldrepermisjon til far (pappaperm) må igjen økes til 14 uker.  
Bakgrunn: NAV har nylig publisert nye tall som viser at fedrene tar ut en mindre andel av den totale 

foreldrepengeperioden etter at fedrekvoten ble redusert fra 14 til 10 uker. Det er første gang norske 

fedre bruker mindre tid med barna siden fedrekvoten ble innført for 22 år siden. Dette er svært negativt 

for barna som får mindre tid sammen med far. Det er svært negativt for fedre som opplever at de 

ovenfor sin arbeidsgiver må forsvare sitt valg om å ta ut pappaperm. Det er negativt for kvinnene som 

risikerer at å tape konkurransen på arbeidsmarkedet fordi arbeidsgivere forventer at de kommer til å ta 

ut vesentlig lengre permisjon enn sine mannlige jobbkonkurrenter. Arbeiderpartiet må iverksette en 

langsiktig plan for kompetanseheving i barnehagene. På sikt må målet været at det ikke skal være 

ufaglærte ansatte i barnehagene.  

 

Bakgrunn: Da utbyggingen av barnehagene startet for noen tiår siden var hovedpoenget å tilby foreldre 

et sted å oppbevare barna da mor gikk fra kjøkkenbenken og ut i arbeidslivet. Det finnes etter hvert 

svært mye forskning som viser barnehagens viktighet som lærings- og utviklingsarena. Her legges 

grunnlaget for språkutvikling og språkforståelse, leselyst og lærelyst, tallforståelse og 

regneferdigheter. Her utvikler barna empati, evne til samarbeid, rettferdighetssans, kreativitet og 

problemløsning. Denne læringen og utviklingen skjer ikke i et vakuum. Best effekt oppnås dersom 

barna veiledes i lek av kompetente voksne. For barna fra såkalt ressurssvake familier vil årene i 

barnehage kunne ha helt avgjørende betydning for videre skolegang og for hvordan livet som voksen 

vil bli. Kompetanseheving i barnehagen vil derfor kunne ha en stor sosialt utjevnende virkning. I 

tillegg vil kompetanseheving i barnehagene etter all sannsynlighet være svært viktig for å motvirke 

fremtidig frafall fra videregående skole. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt programkomiteen. 

 

 

5.  Austrheim Arbeiderparti 

Forskingsprosjekt knytt til reduksjon av CO2-utslepp og industriell bruk av fanga CO2.  
UiB og NHIL er i ferd med å byggja eit anlegg for produksjon av algar basert på CO2 fanga på TCM. 

Algane skal nyttast til produksjon av omega3-fettsyrer, som skal nyttast i fiskefor. Det må forskast 

vidare på korleis fanga CO2 kan nyttast til produksjon av nye produkt som til dømes metanol og 

etanol til bruk til drivstoff. Det må også forskast vidare på korleis dei totale utsleppa av CO2 frå 

raffineriet kan reduserast. Austrheim Arbeidarparti ber om at staten prioriterer forskingsprosjekt som 

vil føra til reduserte utslepp av CO2 frå Mongstad og til produksjon av nye produkt basert på fanga 

CO2. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken. Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

6.  Austrheim Arbeiderparti 

Sikre vidare drift av TCM (Testsenter Mongstad).  
TCM er eit stort testsenter for fangst og lagring av CO2. Testsenteret har fått stor internasjonal 

merksemd for det forskings- og uttestingsarbeidet som vert utført ved anlegget. I fagmiljøa reknar ein 

med at om lag 20% av reduksjonen av verdast menneskeskapte CO2-utslepp, må koma gjennom 

fangst og lagring av CO2 dersom ein skal kunna nå 2-gradersmålet. Det er derfor svært viktig at 

arbeidet med å utvikla teknologiar og metodar for effektiv fangst og lagring av CO2, vert prioritert 
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høgt dei neste åra. Austrheim Arbeidarparti ber om at TCM vert sikra tilstrekkeleg ressursar til drift og 

utvikling fram mot 2030. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken . Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

7.  Austrheim Arbeiderparti 

Hurtigbåtar, godsbåtar og ferjer 
Sjøen er vår mest naturlege transportveg og Austrheim Arbeidarparti ønskjer at ein større del av 

passasjer- og godstransporten i landet skal skje til sjøs. For at dette skal kunna skje på ein berekraftig 

måte, må skipsflåten og hamnene utviklast og moderniserast. Austrheim Arbeidarparti ber om at 

arbeidet med å utvikla nye teknologiar for sjøtransport vert støtta og prioritert i offentlege budsjett i 

åra som kjem. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken. Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

8.  Meland Arbeiderparti 

Breibandsutbygging i distriktet 
Tilgang på breibandstenester er heilt avgjerande for både busetting og næringsutvikling i distrikta. 

Derfor er det viktig at vi har ei nasjonal satsing som sikrar ei utbygging som gir tilgang til breiband og 

legg til rette for grunnleggande digital kompetanse i befolkninga. T.d. kan kommunane oppnå store 

gevinstar ved å digitalisere fleire av tenestene sine, men då må vilkåret om full breibandsdekning vere 

oppfylt. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget er vert vedteke og oversendt stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

 

9.  Stord Arbeiderparti 

Staten må bidra til et stabilt nasjonalt eierskap 
Vi har lang erfaring med statlig eierskap i store industribedrifter i Norge. Det har bidratt til et 

forutsigbart og langsiktig eierskap som har utviklet og styrket bedriftene også i usikre tider med 

lavkonjunktur. Vårt statlige eierskap ble etablert gjennom politiske beslutninger og vilje i en tid hvor 

statlig kapital var en mangelvare. I dag er politisk vilje mangelvare. 

 

Stord Arbeiderpartiet ber regjeringen utrede en modell for et nytt eierskapsinstrument for hvordan 

staten, i samarbeid med private norske eiere, kan sikre nasjonal forankring av viktige bedrifter 

innenfor strategiske næringer i Norge. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken. Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

 

10.  Stord Arbeiderparti 

Forsvar nordområdene 
Stoltenberg II regjeringen lanserte nordområdene som et strategisk satsingsområde som skulle legge til 

rette for langsiktig verdiskaping, samtidig som vi skulle sikrer nasjonale interesser og utvikling. Stord 

arbeiderpartiet forutsetter at den nåværende regjeringen følger opp denne satsingen.  
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Sikkerhetsspørsmål, miljøhensyn og behov for kompetansebygging, må sees sammen med hele 

regionens muligheter for næringsutvikling.  Stord Arbeiderpartiet vil arbeide for at landsmøte utvikler 

en egen næringspolitisk handlingsplan. Forsvarets rolle i nord er av vital betydning for 

suverenitetshevdelse og overvåking. Det må satses mer på faktisk tilstedeværelse i Nord-Norge. 

Derfor må forsvaret i større grad ha sine hovedaktiviteter og operative baser i nord. Våpengrenene må 

ha økt fysisk tilstedeværelse i den nordlige landsdelen for å kunne ivareta nasjonale forvaltnings- og 

sikkerhetspolitiske interesser i nordområdene. Heimevernet må få tilgang til mer moderne utstyr.  

 

Forsvarets operative evne er avhengig av økte økonomiske ressurser for å kunne ivareta våre nasjonale 

interesser. Stord Arbeiderpartiet støtter derfor målsetting om at 2 % av vårt bruttonasjonalprodukt 

avsettes til forsvarsformål. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken. Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

 

11.  Kvam Arbeiderparti 

Styrking av kroppsøvingfaget 
Den fysiske aktiviteten til born i skulalder har vore jamt minkande dei siste tiåra. Talet på 

kroppsøvingstimar for veka har denne perioden stått i ro. Me ser aukande grad av livsstilssjukdomar,  

også blant born. Det er vel dokumentert at fysisk aktivitet virkar førebyggjande.  

 

Timetalet som kroppsøving har i grunnskulen bør difor aukast. Det er for få fagutdanna 

kroppsøvingslærarar i skulen. På småskuletrinnet er talet på lærarar med minst eitt års fagutdanning 

nede i 15%. Det må difor også gjerast ei satsing for å få auka talet på kroppsøvingslærarar. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken . Oversendes stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

 

12.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Bedre liv for MS-pasienter 
MS er en kronisk betennelsessykdom i det sentrale nervesystemet som kan forårsake forskjellige 

grader av uførhet.  MS gir stort helsetap og er derfor viktig å prioritere i arbeidet med å utvikle bedre 

behandling. Sykdommen rammer ofte unge og gir sterkt redusert livskvalitet.  

 

Det finnes nye medisinske metoder som for eksempel veneblokking, som i dag utføres i andre land, 

men som ikke er godkjent i Norge.  

 

Stamcelletransplantasjon mot alvorlig MS-sykdom er et eksempel på en ny medisinsk metode som er 

kommet i gang i Norge. Denne metoden må evalueres og eventuelt videreføres.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at:  

• Helsevesenet bør vurdere å åpne opp for nye og mer helhetlige behandlingsmåter for  

MS-pasienter 

• Stamcelletransplantasjon mot alvorlig MS-sykdom må evalueres og eventuelt videreføres med 

økte midler 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsguppa og programkomiteen. 
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13.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Arbeidstidsutvalg 
Arbeidstidsutvalget leverte 6. januar 2016 innstillingen «NOU 2016:1 Arbeidsutvalget – Regulering 

av arbeidstid – vern og fleksibilitet». I innstillingen foreslår utvalget en rekke endringer som griper 

sterkt inn i arbeidsgivers og arbeidstakers rettigheter. Arbeiderpartiet i Bergen stiller seg derfor 

undrende til at partene i arbeidslivet ikke ble invitert inn i utvalget. Det er partene i arbeidslivet som 

vet hvor skoen trykker, og deltakelse fra disse kunne derfor bidratt til å styrke arbeidet i utvalget. 

 

Innstilling fra utvalget foreslår en rekke endringer innenfor blant annet: 

 

Gjennomsnittsberegning av alminnelig arbeidstid 

I dag må arbeidsgiver avtale bruk av gjennomsnittsberegning med tillitsvalgte eller arbeidstaker. 

Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan bestemme mer selv, uten å måtte gjøre avtale med tillitsvalgte 

eller den ansatte. 

 

Arbeidsfri 

I dag skal arbeidstaker ha minst 11 timer sammenhengende arbeidsfri i løpet av 24 timer, men  

kan avtale med lokal tillitsvalgt (i virksomhet med tariffavtale) om unntak. Arbeidsfri kan  

likevel ikke være kortere enn 8 timer i løpet av 24 timer. Utvalget foreslår at arbeidsgiver kan 

bestemme den daglige arbeidsfrie perioden ned til 9 timer, uten å inngå avtale med tillitsvalgte eller 

arbeidstaker. 

 

Kvelds- og nattarbeid 

I dag er arbeid mellom kl. 21 og kl. 06 regnet som nattarbeid og er bare tillatt dersom arbeidets art gjør 

det nødvendig. Utvalget foreslår at det må gis anledning å arbeide mellom kl. 21 og kl. 23 uten at dette 

regnes som nattarbeid. 

 

Utvalget foreslår også endringer innenfor blant annet 

• Arbeidstakere i «delvis uavhengig stilling» 

• Petroleumssektoren 

• Utarbeidelse av turnus og skiftplaner 

 

Dersom regjeringen får flertall for disse endringene vil styrkeforholdet i arbeidslivet endres. 

Arbeidsgiver vil få økt styringsrett over arbeidstid, mens tillitsvalgte og ansattes muligheter til å 

påvirke sin egen arbeidstid svekkes. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen krever at: 

• Partene i arbeidslivet må tas med i den videre behandling av rapporten 

• Tillitsvalgte og ansattes mulighet til å påvirke egen arbeidstid ikke svekkes 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa og programkomiteen. 

 

  

14.  Stord Arbeiderparti 

Styrking av norske krisesentre 
Norske krisesentre har stått sentralt i kampen mot vold i nære relasjoner. Dessverre er mange 

krisesenter under sterkt press i dag. Til tross for at pågangen har økt har seks krisesentre blitt lagt ned 

de siste årene. I følge Krisesentersekretariatet sin evaluering av forholdene på krisesentrene etter at  

den nye krisesenterloven  trådde i kraft i 2010, er det store sprik mellom de forskjellige kommunes 

tilbud til voldsutsatte.  

 

Stord Arbeiderparti ber om: 

• Et likeverdig krisesenter tilbud, der ofre for vold i nære relasjoner skal ha tilgang til 

krisesenter uansett hvor de bor i landet.   
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• Bedre tilrettelegging av norske krisesenter slik at mennesker med nedsatt funksjonsevne, 

rusmisbrukere og LAR pasienter får et fullverdig tilbud når de trenger beskyttelse. 

• Staten må styrke finansieringen av krisesentrene i Norge gjennom auka opptrappingsmidler 

som sikrer at krisesentrene får en stabil og forutsigbar økonomi. 

 

Partistyret si innstilling: Forslaget vert vedteken. Oversendes stortingsgruppa.  

 

15.  Bømlo Arbeiderparti 

Nasjonal fiskerhamn på Bømlo 
Det er på Bømlo blitt investert mellom 500-600 mill. kr. i kvoter og fartøy de siste åra.  

 

Mykje av dei verksemdene og verdiane som dei siste 40 åra er skapt på Vestlandet kjem opphaveleg 

av investeringar med kapital frå fiskeria våre. Den gründerånd og mentalitet for å skape si eiga framtid 

som pregar kystkulturen har sitt utspring i fiskerinæringa. Det er viktig å satse vidare på ei næring som 

vil vere ei stabil inntektskjelde for storsamfunnet og framleis vil dyrke fram nokre av dei beste 

eigenskapane me treng her på kysten. 

 

God tilrettelegging for denne næringa er ikkje viktig berre for Bømlo, men for heile Hordaland. 

Omstrukturering av havfiskeflåten har vore eit politisk mål. Dette har resultert i større fartøy med 

større kvotegrunnlag. Samstundes inneber dette at dagens anlegg med kaiar etter kvart vert for små, 

både når det gjeld lengde og djupne. 

 

Til liks med offentleg tilrettelegging for landbaserte verksemder, bør me også leggje til rette for at me 

framleis kan halde på dei store havgåande fiskefartøya. Me ønskjer ikkje kome i ein situasjon der 

fartøy og kvotar vert selt ut. Det kan fort bli eit tap, ikkje berre for Bømlo, men også for Hordaland. 

Bømlo arbeidarparti er svært nøgd med at fylkestingsgruppa i førre periode gjekk inn for ny 

fiskerihamn på Bømlo og at dette vart tatt inn i RTP (regional transportplan).  

 

Bømlo kommune løyvde på bakgrunn av dette kr. 500 000,-  til utgreiing av nye hamnefasilitetar. 

Prosjektet er nemnt i komitemerknad i gjeldande NTP og Kystverket har gjennomført eit forprosjekt. 

Det er no viktig at prosjektet  vert tatt med og finansiert i samband med rulleringa av NTP. Me syner 

mellom anna til at Hordaland arbeiderparti har programfesta dette prosjektet i fylkesprogrammet 

Det er viktig at Hordaland arbeidarparti framleis løftar denne saka fram og arbeidar for at ny 

fiskerihamn på Bømlo skal få nasjonal fiskerihamnestatus i samband med rulleringa av NTP. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa. 

 

 

16.  Sveio Arbeiderparti 

Nytt fengsel i Sunnhordland og Haugaland politidistrikt 
Kriminalomsorgens sentrale forvaltning  leverte for tre år siden en plan til Justis- og 

Beredskapsdepartementet for å løse framtidig behov for soningskapasitet. Planen er en konkretisering 

av hvor behovet er størst og hva som må gjøres. I planen ser vi at nytt fengsel og soningstilbud i nevnt 

politidistrikt har hatt stort fokus og er foreslått som et av de områdene der det er nødvendig med 

nybygg og utviding.  

 

Dette er helt i tråd med rapport tidligere utarbeidd for dette området som klart peker på et stort behov.  

Vedtak: Hordaland Arbeiderparti følger saken tett om nytt fengsel /soningstilbud i Sunnhordland og 

Haugaland politidistrikt slik at dette blir prioritert inn i statsbudsjett for 2016/2017 

 
Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa. 
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17.  AUF i Hordaland 

Fri rett til å være folkevalgt! 
I dagens samfunn har man som borger plikt til å akseptere verv man har fått gjennom kommune-, 

fylkes- eller stortingsvalg. Dette er en samfunnsplikt som følger med privilegiet å bli folkevalgt.  

 

For å gjøre denne byrden mindre har arbeidstakere etter §12-13 i arbeidsmiljøloven rett til fri for å ta 

del i dette arbeidet. Formålet med denne loven er at arbeidstakere skal ha mulighet til å skjøtte 

utføringen av offentlige verv, også når vervet medfører fravær fra arbeidet.  

 

Samtidig ser vi at studenter som har blitt folkevalgte ikke har de samme rettighetene til å ta fri fra 

studiene for å skjøtte sine plikter som folkevalgt. Det er da prisgitt at studiestedet er forståelsesfulle 

nok for deres situasjon og hjelper dem med å legge opp studieløpet slik at det skal være mulig å 

gjennomføre begge. Kun 40% av studenter i dag fullfører bachelor innenfor normert tid.  

 

Det er et prinsipp i et moderne demokrati at alle grupper er representert, derfor må studenter ha samme 

muligheter som arbeidstakere til å gjennomføre privilegiet det er å være folkevalgt. 

 

Hordaland Arbeiderparti krever: 

• At studenter må få lovfestet rett til å kunne skjøtte sin plikter som folkevalgt på lik linje som 

vanlige arbeidstakere. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa. 

 

 

18.  AUF i Hordaland 

Legge til rette for ungdomspolitisk aktivitet 
På videregående har elever rett til 10 dager fri fra skolen på grunnlag av politisk arbeid. Det er dermed 

besynderlig at ungdommer har rett til å melde seg inn i en ungdomsorganisasjon i en alder av 15 år, 

men man har ikke mulighet til å kunne ta del og utprøve denne kunnskapen og engasjementet før man 

begynner på videregående. Hordaland Arbeiderparti mener at dette vil være et viktig virkemiddel for å 

styrke ungdommers engasjement for politikk og samfunnsoppbygging. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• At alle barn over 15 år skal ha rett til fri for å arbeide med politisk arbeid, på lik linje som 

elever på den videregående skolen 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa. 

 

 

19.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Fri rett til å være folkevalgt! 
I dagens samfunn har man som borger plikt til å akseptere verv man har fått gjennom  

kommune-, fylkes- eller stortingsvalg. Dette er en samfunnsplikt som følger med privilegiet å bli 

folkevalgt. 

 

For å gjøre denne byrden mindre har arbeidstakere i dag rett til fri fra arbeid for å ta del i dette 

arbeidet. Dette følger av arbeidsmiljøloven §12-13. Formålet med bestemmelsen er at arbeidstakere 

skal gis mulighet til å skjøtte utføringen av offentlige verv også når vervet medfører fravær fra 

arbeidet. 
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Samtidig så ser man etter kommune- og fylkestingsvalget at det er mange studenter som er blitt 

folkevalgte. Disse har ikke like rettigheter til fri fra studiene for å skjøtte sine plikter som folkevalgt. 

Studentene er da prisgitt at studiestedet er forståelsesfull nok for deres situasjon og hjelper dem med å 

legge opp studieløpet slik at de greier å gjennomføre begge. I dag fullfører bare 40% av studenter på 

bachelor innenfor normert tid. 

 

Det er et viktig prinsipp i et moderne demokrati at alle grupper er representert. Studenter må dermed 

på lik linje som vanlige arbeidstakere har mulighet til å delta og ikke bli motarbeidet i deres forsøk for 

å gjennomføre privilegiet det er å være folkevalgt. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen krever: 

• At studenter må få lovfestet rett til å kunne skjøtte sine plikter som folkevalgt på lik linje som 

vanlige arbeidstakere. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa.  

 

 

20.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Delingsøkonomi 
I løpet av få år har delingsøkonomi blitt en verdensomspennende milliardindustri. Via digitale 

plattformer gis private personer anledning til å dele og leie ut underutnyttede ressurser. 

Forretningsmodellen generer store inntekter som tilfaller private aktører og delingsselskapene, men 

utfordrer vårt regelverk og skattesystem så vel som forbrukerrettigheter. Den teknologidrevne 

delingsøkonomien har utviklet seg så raskt at dagens regelverk ikke er tilpasset de nye 

forretningsmodellene.  

 

En viktig del av forretningsmodellene er at de private aktørene ikke er ansatt i delingsselskapene, men 

opererer som selvstendige kontraktører. Det betyr at i den grad de private aktørene opparbeider 

skattepliktig inntekt, vil de selv være ansvarlige for å oppgi inntekten til skattemyndighetene. For 

øyeblikket har imidlertid norske skattemyndigheter svært liten mulighet til å identifisere og kontrollere 

inntekter. 

 

Arbeiderpartiet må sikre at den nye virksomhetsorganiseringen bidrar til felleskapet på lik linje som 

tradisjonelle næringer. Det må sikres at det ikke innføres en ny arena for svart arbeid og at 

forbrukerrettighetene sikres. Videre må det sikres at tjenestene ikke bidrar til en negativ 

markedsutvikling hvor viktig infrastruktur svekkes og arbeidsvilkår forverres. 

 

Arbeiderpartier i Bergen mener at: 

• Det må sikres at delingsøkonomi bidrar til felleskapet på lik linje som tradisjonelle næringer 

• Det må etableres et tilpasset rapporteringssystem av inntekter for private aktører 

• Det må arbeides for at utenlandske delingsselskaper pålegges rapporteringsplikt for norske 

skatteyteres inntektsforhold 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt stortingsgruppa.  

 

 

21.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Sjøforsvarets musikkorps 
Forsvarssjefen har kommet med råd som kan bety nedleggelse av Sjøforsvarets musikkorps, I 

stortingsmelding 33 – Kultur og forsvar gikk et enstemmig storting innfor å ikke kutte flere korps frem 

til 2020. Et samlet musikkmiljø oppfordrer politisk ledelse til å opprettholde Forsvarets musikk på 

dagens nivå, og bygge ut korpsene i tråd med tidligere anbefalinger i Stortingsmelding 33 (2008-

2009).  
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Forsvarsmusikken som kulturinstitusjon er altfor betydningsfull til at den kan reduseres til et rent 

forsvarspolitisk spørsmål. Forsvarskorpsene utfører et betydelig arbeid som Konsertkorps, på 

festivaler og festspill, nasjonalt og internasjonalt, på minnestunder, i medaljeseremonier, begravelser, 

på eldreinstitusjoner, i barnehager og skoler. De holder et profesjonelt nivå, der medlemmene har 

årelang utøvende musikkutdanning. Korpsene holder i dag samlet ca. 700 konserter pr. år. Med ett 

sentralisert korps, med antall årsverk begrenset oppad til 100, vil produksjonen bli drastisk redusert. 

Samtidig vil reisekostnadene kunne bli langt større enn i dag dersom ett korps skal ivareta oppdrag 

rundt i hele landet. Mesteparten av forsvarskorpsenes virksomhet foregår i dag utenfor hovedstaden.  

 

Forsvarskorpsenes kunstneriske virksomhet har stor betydning for det profesjonelle, lokale 

musikklivet. En marginalisering av korpsene vil f.eks. ramme symfoniorkestrenes virke, som Bergen 

Filharmoniske, der de leier inn profesjonelle musikere fra Forsvarets korps ved store oppsettinger 

Forsvarskorpsene har i sine respektive regioner stor samfunnsmessig nytte, bl. a. som bærebjelke for 

andre kulturaktiviteter. De utfører en rekke oppgaver som lærere for barn og unge. De ivaretar et 

omfattende instruktørarbeid og er involvert i teateroppsetninger, korprosjekter og drift av barne- og 

ungdomskorps. Ca. 70.000 spiller i amatørkorps her i landet. For disse bidrar Forsvarsmusikken til 

nivåheving, som forbilder, mentorer og dirigenter. Forsvarsmusikken har et tett samarbeid med 

kulturskolene, der talentfull ungdom får være solister med korpset. Å møte profesjonelle rollemodeller 

betyr mye for den kunstneriske utviklingen hos unge talenter. 

 

Forsvarets fem korps er av stor betydning for musikkutdanningskjeden i Norge. De er viktige 

arbeidsplasser for utøvende musikere som utdannes ved Norges musikkhøgskole og universitetene 

(UiT, NTNU, UiB, UiS, UiA). Forsvarsmusikken er også sentral praksisarena underveis i utdanningen. 

Flere av medlemmene har bistillinger ved studiestedene. En nedbemanning vil ha alvorlige 

ringvirkninger for rekruttering til utdanningsinstitusjonene og kvaliteten på studiemiljøene. 

 

Partistyret si innstilling: 

Vedtas og oversendes stortingsgruppa. 

 

 

22.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Sjøheimevernet 
Sjøheimevernet er delt inn i 17 områder, som har avtaler om rekvirering av sivile båter ved øvelser, og 

i tilfelle skarp situasjon. Av dagens Heimevern på 42.000 mannskaper, er rundt 1700 av dem tilknyttet 

Sjøheimevernet. Det foreløpige forslaget er å legge ned hele Sjøheimevernet, som også har et kurs- og 

kompetansesenter i Bergen, og selge alle bygninger og materiell. Rundt 50 ansatte berøres.  

 

Det er viktig at oppgavene ivaretas. Det er ikke mulig for Kystvakten eller Marinen å holde oversikt 

over hele kysten. Sjøheimevernet var for inntil noen år siden tre ganger dagens størrelse. 

Organisasjonen har vært kritisert for å være lite kraftfull, med manglende båter og utstyr. 

 

De fire innsatsstyrkene er i Oslofjord under HV01, Bergen HV09, Trondheim HV12 og i Harstad 

HV16. Kun båtene til innsatsstyrkene har våpen. De har ventet nyere båter. Sjøheimevernsområdene er 

organisert under totalt ni av landets heimevernsdistrikter. Dermed rammes hele HV-strukturen hvis 

Sjøheimevernet legges ned. Kun de to innlandsdistriktene HV03 på Kongsberg og HV 05 på Elverum 

har ikke sjøheimevern. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at sjøheimevernet skal fremdeles ha en plass i total forsvaret, og 

budsjetteten skal stå i forhold til dette.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteke. Oversendes stortingsgruppa. 

 

 



17 
 

23.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Et bedre vern for ofre av menneskehandel 
Norge har i dag et system hvor ofre for menneskehandel som anmelder forholdet kan søke om en 

refleksjonsperiode for å komme til hektene etter å ha anmeldt forholdet, hvor de kan få tidsavgrenset 

oppholdstillatelse under politiets etterforskning, og hvor de kan få asyl i Norge dersom de kan 

dokumentere at det er farlig å reise tilbake eller de har vitnet i retten.  

 

Det er derimot dessverre slik at kun et fåtall får slikt permanent asyl. De fleste returneres til sine 

opprinnelsesland, hvor de potensielt vil være i stor fare for represalier fra bakmenn, eller for igjen å bli 

offer for menneskehandel. Dette er særlig tilfelle siden mange av disse sakene fører til henleggelse, og 

at få bakmenn dermed blir dømt. I slike tilfeller vil ikke menneskehandelen være bevist, og offeret har 

dermed en svakere sak i forbindelse med asylsøknad. I Norge får man dermed beskyttelse i kraft av å 

være vitne, ikke i kraft av å være offer. 

 

En konsekvens er at mange ofre vegrer seg for å anmelde, siden sjansen for å få asyl fremstår som 

liten, og frykten for bakmennene blir dermed for stor. Norge bidrar dermed til å bygge opp under 

internasjonal menneskehandel, som i stor grad dreiser seg om at jenter og kvinner blir sendt fra fattige 

deler av verden for tvangsprostitusjon, heller enn å bidra til å komme denne typen grov kriminalitet til 

livs. 

 

I mange tilfeller vil denne typen politiarbeid være krevende økonomisk. Beviser, vitner og mistenkte 

vil ikke nødvendigvis være lokalisert i Norge. Det kreves dermed politisamarbeid på tvers av grenser, 

etterforskningsarbeid i utlandet og kontakt med offentlige instanser utenfor Norges grenser.  

 

Forslag: 

• Dersom politiet/UDI anser at det er sannsynlighetsovervekt for at en person som anmelder 

forholdet er offer for menneskehandel skal dette være grunnlag for innvilgelse av asyl. Dette 

skal ikke bortfalle fordi politiet ser seg nødt til å henlegge på bevisets stilling eller at offeret av 

andre grunner ikke får vitnet i rettssak. 

• Det må gis mer ressurser til politiet som er øremerket etterforskning av menneskehandelsaker 

slik at politiet gis mulighet til å i større grad samarbeide med offentlige instanser, og å gjøre 

undersøkelser i opprinnelseslandet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedtatt og oversendt stortingsgruppa.  

 

 

24.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Flytte finanstilsynet til Bergen 
Det er nedgangstider i kystnæringene, og arbeidsledigheten på Vestlandet stiger. Samtidig utdanner 

Bergen flere økonomistudenter enn alle andre byer i Norge. Økonomisk rettede arbeidsplasser skaper 

kompetansemiljøer, og maktmiljøer. Arbeiderpartiet i Bergen mener det vil være riktig av 

Arbeiderpartiet å flytte finanstilsynet fra Oslo til Bergen, og dermed bidra til å styrke det finansielle 

miljøet i Bergen og øke maktspredningen i landet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

• Finanstilsynet bør flyttes til Bergen. 

• De ansatte må ivaretas på en god måte gjennom flytteprosessen. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedtatt og oversendt stortingsgruppa.  

 

 



18 
 

25.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Økt satsing og evaluering av yrkesfagopplæringen 
En bedre yrkesfagopplæring 

Gode fagarbeidere bygger Norge. Det er en viktig nasjonal oppgave å heve statusen og stillingen til 

fagutdanningene. En solid yrkesfagutdanning gir gode muligheter til den enkelte og legger grunnlaget 

for framtidens velferd gjennom å bidra til høy kvalitet i både offentlig og privat sektor. Gode 

yrkesfaglige utdanninger med økt gjennomføring gir arbeidslivet nok og riktig kompetanse. Det har 

avgjørende betydning for at vi lykkes med å utvikle både dagens og fremtidens næringer og bedrifter. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil at elevene på yrkesfag skal kunne få prøve seg i arbeidslivet allerede fra 

første år på fagutdanningen. Ved å legge til rette for at yrkesfagene kan ha flere vekslingsmodeller og 

mer fleksibilitet i hvordan fag og timer fordeles mellom ulike klassetrinn, vil en ikke bare bidra til økt 

motivasjon, men også til god læring. Undervisningen i fellesfag og programfag må knyttes til 

lærefaget. 

 

Bedriftene og foretakene bør ha innflytelse på hva elevene lærer. Gjennom tett samarbeid med og 

mellom de faglige rådene som partene i arbeidslivet er en del av, vil en kunne få til en bedre 

samhandling mellom hva elevene lærer og hva bedriftene og foretakene har behov for.  

 

Vi må også sikre at alle får læreplass. Dimensjoneringen av skoletilbudet må baseres på arbeidslivets 

reelle behov. Yrkesopplæringsnemdene i fylket må spille en sentral rolle i å få samarbeid mellom 

arbeidsliv og fylke til å fungere best mulig. I tillegg bør en øke lærlingstilskuddet slik at det blir mer 

attraktivt å være lærebedrift. Dette er særlig viktig i den nåværende økonomiske situasjonen, da flere 

private aktører ser seg nødt til å slutte å ta inn lærlinger.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

• Fylket sammen med nasjonale myndigheter bør legge til rette for at elevene på yrkesfagene 

kan få en mer praksisnær opplæring, bl.a. gjennom vekslingsmodeller og fleksibilitet i 

studieoppbygningen  

• Lærlingetilskuddet må økes 

• Kommune, fylke og stat skal innføre klausuler i offentlige anbud om at bedrifter må være 

aktive lærebedrifter 

• Samarbeidet mellom partene i arbeidslivet og skolene må styrkes 

• Fylket må sørge for at skoletilbudet står i samsvar med det reelle behovet i arbeidslivet 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppa og fylkestingsgruppa.  

 

 

26.  Etne Arbeiderparti  

Skuletilbod til flyktningar 
Etne Arbeiderparti ser at kommunane er flinke å ta imot flyktningar og leggje til rette gode 

tilbod.  Talet på ungdommar aukar. Hordaland fylkeskommune må leggja til rette for at desse 

ungdommane får tilbod om innføringskurs og vidaregåande skuletilbod i nærleiken av der dei bur. Det 

er viktig for god integrering og for at familiegjenforening blir ei positiv vending i livet. Dersom 

tilbodet ikkje blir i nærleik av heim, kan dette føre til eit liv på hybel og ikkje med familien. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 
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27.  Øygarden Arbeiderparti 

Fråsegn om utbygging av  vidaregåande utdanning på Straume /Bildøy.  
I gjeldande skulebruksplan for vidaregåande skular i Hordaland heiter det i omtalen av Sotra 

vidaregåande skule: «På sikt vert skulen samlokalisert på Bildøy/Straume.» Vedtaket var samrøystes i 

fylkestinget. 

 

Øygarden Arbeidarparti er kjent med at det er i gang eit arbeid for å utgreie «Kunnskapsbyen» på 

Straume. Det er i gang eit forprosjekt der mellom anna Gode sirklar, Vest næringsråd, Høgskulen i 

Bergen og kommunane vest for Sotrabrua er involverte. Hordaland fylkeskommune ved 

næringsseksjonen har løyvd pengar til forprosjektet, som vert styrt av Gode sirklar.  

 

Planen er å etablere ei kunnskapsklynge der høgskuleutdanning, vidaregåande opplæring, næringsliv 

og offentlege etatar kan dra nytte av kvarandre for å løfte kompetansen i heile regionen.  

Det viktigaste navet i eit slikt samarbeid vil vere etablering av ein stor, kombinert vidaregåande skule 

med eit breitt tilbod, som kan gi ei tidsriktig opplæring til ungdomane.  

 

Årskulla i kommunane Sund, Fjell og Øygarden er på om lag 500 ungdomar. Det tyder at det er om 

lag 1200 til 1400 elevar i vidaregåande opplæring som bur her. Det er eit problem at halvparten av 

desse pendlar over Sotrabrua kvar dag. Ein stor, kombinert, moderne skule, som har eit breitt nok 

tilbod, vil gi dei aller fleste elevane det tilbodet dei treng og ønskjer.  

 

Etableringa av ei slik skule vil gjere det mogeleg å få til ei endå tettare oppfølging av elevane ved 

overgangen mellom ungdomsskule og vidaregåande opplæring, noko vi veit er avgjerande  for at dei 

fullfører utdanninga.  

 

Elevar som bur lengst nord og lengst sør i regionen får ein alt for lang arbeidsdag, når dei av ulike 

grunnar må sitje i kø over Sotrabrua kvar dag for å få den utdanninga dei treng. Dette er ein av 

grunnane til at talet på ungdomar som gjennomfører vidaregåande utdanning her vest er godt under 

gjennomsnittet i Hordaland.  

 

Store, kombinerte skular, der ungdomar som tar studieførebuande kurs saman med elevar som tar 

fagutdanning og elevar som har individuelle læreplanar, fremjar toleranse og forståing mellom dei som 

seinare skal ha ulike roller i arbeidslivet. Den største konkurransefordelen norsk arbeidsliv har, er den 

korte avstanden mellom dei som skal ha ulike roller i verksemdene. Det er ein fordel at dei som skal 

vere leiarar har gått i same skulen som dei tilsette. Forståing for roller og posisjonar medfører betre 

samarbeid på arbeidsplassane. At dei har gått i same skule, er grunnlaget for å unngå friksjonar og 

kampar seinare i livet.  

 

Øygarden Arbeidarparti ønskjer at det skal byggjast ein stor, kombinert vidaregåande skule  på 

Bildøy/Straume snarast. Skulen bør inngå som del av eit breiare kunnskapsmiljø i samarbeid med 

næringsliv, institusjonar innan høgare utdanning,  kommunar og andre offentlege etatar. Den 

vidaregåande skulen må vere dimensjonert for minimum 1200 elevar og ha eit tilbod som spenner over 

dei fleste opplæringsprogramma. Arbeidet må starte snarast.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

28.  Voss Arbeiderparti 

Heiltidskultur 
Heiltid skal vere hovedregelen i norsk arbeidsliv. For å nå denne målsetjinga må det arbeidast aktivt 

for å skape ein heiltidskultur innan dei sektorar der dette ikkje er hovedregelen i dag. 

I framtida vil det vere behov for meir arbeidskraft i m.a. helse- og omsorgssektoren.  
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For å vere attraktive arbeidsgjevarar må ein kunne tilby heiltidsstillingar. Saman med 

arbeidstakarorganisasjonane må det arbeidast med kulturen i organisasjonen slik at målsetjinga om at 

heiltid skal vere hovedregelen. 

 

Hordaland Arbeidarparti skal arbeide aktivt for at heiltid er hovedregelen i arbeidslivet, og bidra til at 

det vert arbeidd for ein heiltidskultur. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedteken og oversendt fylkestingsgruppa.  

 

 

29.  Austrheim Arbeiderparti 

Ny godsterminal for jernbana.  
Austrheim Arbeidarparti ber om at ein byggjer den nye jernbaneterminalen for gods i Bergensområdet 

på Haukås i Åsane. Området er sentralt plassert med kort veg både til E-39 og E-16. Området har eit 

lågt konfliktnivå samanlikna med dei andre alternativa i Bergensområdet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

30.  Vaksdal Arbeiderparti 

Tannklinikkstruktur 

God tannhelse er ei førestnad for god helse. 

 

Nærleik til tannhelsetensta er difor viktig for alle, men særleg for born og utsette grupper som 

rusavhengige og psykisk utviklingshemma samt eldre. Hordaland arbeidarparti går inn for å halda på 

noverande tannklinikkstruktur. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

31.  Vaksdal Arbeiderparti 

Regionsenter / vidaregåande opplæring 
Regional plan for attraktive senter i Hordaland - senterstruktur, tenester og handel - definerer 10 

regionsenter i fylket: Knarvik (Lindås), Vossevangen (Voss), Straume (Fjell), Kleppestø (Askøy), 

Osøyro (Os), Norheimsund (Kvam), Odda sentrum (Odda), Leirvik (Stord), Husnes (Kvinnherad), 

Indre Arna (Bergen). 

 

Hordaland Arbeidarparti meiner at eit godt vidaregåande skuletilbod er vesentleg for å styrka 

regionsentra, og vil arbeida for å vidareutvikla skuletiloba i regionsentra.   

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

32.  Meland Arbeiderparti 

Tannhelsetenesta i Hordaland 
Framlegget til ny klinikkstrukturplan  for tannhelsetenesta i Hordalnd vart lagt fram hausten 2014. 

Den vart trekt då, men skal no handsamast våren 2015.  Om framlegget blir vedtatt, slik det ligg føre, 

vil det medføre ein rasering av tilbodet i store delar av fylket.  
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Argumenta om store fagmiljø og innsparingar må vere underordna at tenestene blir gitt der folk bur, 

pasienten må setjast i sentrum. Dei samfunnsøkonomiske kostnadene verkar å vere undervurderte i 

planframlegget. Dei aller fleste som har rett til off. tannbehandling treng reisefølgje når dei får 

tenestene (barn/eldre/utviklingshemma/pleietrengande) og mange vil få fråvær frå skulegangen. 

Det er i dag diskusjon om det framleis er fylkeskommunen som skal ha ansvaret for tannhelse, eller 

om kommunane skal overta dette. Det må vere eit krav at endringar i klinikkstrukturen blir utsett til 

ein ser kva som er resultatet av kommunereformen. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsguppa. 

 

 

33.  Meland Arbeiderparti 

Vidaregåande opplæring i Hordaland 
Skulebruksplanen for vidaregåande skular i Hordaland vart vedtatt i 2013 og er planlagd rullert i 2016. 

Det er grunn til å frykte at fylkesrådmannen vil foreslå like dramatiske endringar denne gongen som i 

2013, noko som vil medføre ei sterk sentralisering og ei rasering av det vidaregåande skuletilbodet til 

ungdommen i distrikta. 

 

Nokre grunnleggande prinsipp må vere styrande for rulleringa denne planen.  

• Motverke for sterk sentralisering av ulike utdanningsprogram. 

• Det er viktig at det blir oppretthalde eit variert og godt tilbod til ungdom i alle delar av fylket.  

• Dei store kombinerte skulane, i regionsentra rundt Bergen, må satsast på og utviklast (Sotra, 

Knarvik, Os, Voss og Stord vgs.). 

 

Dette sikrar at elevane får eit godt tilbod nær der ein bur og slepp å heimefrå i 15-16-årsalderen, og at 

lokalt næringsliv får tilgang på dei lærlingane dei har bruk for. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert vedtatt og oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

34.  Austevoll Arbeiderparti 

Ferjetilbod 
Austevoll  kommune er ein av dei største kommunane i landet som er utan fastlandssamband, og 

saman med Fedje dei einaste i Hordaland. 

 

Dagens tilbod med ferje Krokeide – Hufthamar i  nord, og Sandvikvåg – Husavik i sør er ikkje 

tilfredstillande for korkje innbyggjarar eller næringslivet .  Frekvens og  opningstider er  basert på eit  

trafikknivå  20 år tilbake, fordi det i gjeldande kontraktperiode ikkje vart justert for faktisk trafikk på 

strekningane.    

 

Austevoll har hatt auke i folketalet  på 10 % dei siste fem åra og det er forventa auka ytterlegar dei  

neste 15 – 20 åra.  Kommunen har eit næringsliv som har høgast verdiskaping pr. sysselsett i 

Hordaland og pendling inn til kommunen har auka i gjennomsnitt med  11 % pr år sidan 2000.  

Reisetida på hovudsambandet tar ca 40 min ,og  hovudferja har 13 avgangar. Ferje II har to avgangar 

om morgonen og fire på ettermiddag då det er størst trafikk. Det har vore ein trafikkauke på begge 

sambanda dei siste seks åra ( 19 % på Hufthamar- Krokeide , 27 % på Husavik – Sandvikvåg). I  

tillegg til kortare tid mellom avgangane, er det også behov for utvida opningstid, slik at reisande kan 

t.d. rekke fly  på Flesland om morgonen, kome seg heim etter kl 2330 om kvelden og   sleppe å vente i 

fleire timar for å kome med ferja i helgane.  
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Ferjemateriellet er gamalt og utdatert  noko som  fører til ekstra verkstadopphald, og  fører til at  

hovudsambandet  Hufthamar – Krokeide  får redusert frekvens pga at ferje II  blir sett inn i andre av 

Fosen Namsos sineferjesamband. Dette skjer såpass ofte at ein ikkje kan stole på at ferje II går. I  

praksis betyr det i store deler av året at ein har 13 rundturar mot 19.  Med ei ferje i rute, blir tida 

mellom ferjeavgangane  ein og ein halv time, i tillegg vil  ei ferje ikkje har kapasitet til å ta unna all 

trafikken i travle periodar. Dette medfører store konsekvensar og ekstrakostnader for næringslivet, 

men og for arbeidstakarar som pendlar til arbeid, og andre reisande som må setje av  meir tid enn 

nødvendig på korte ærend ein skal utføre på andre sida. Mykje unødvendig tid går vekk på grunn av 

for få ferjeavgangar. 

 

I tillegg til folk som pendlar frå Austevoll, er  mange arbeidstakarar som pendlar frå fastlandet til 

jobbar i næringslivet, men kommunen hentar også inn nødvendig kompetanse  frå fastlandet på ulike 

område.  I helgene er det mange reisande til  fritidsbustader i Austevoll , men det er også mange 

reisande til/frå pga ulike idrettsaktivitetar og andre fritidsaktivitetar. 

 

Siste ferje i sør går  frå Austevoll 19 15 og tilbake 19 55 frå Sandvikvåg. Fredagar går ferja ein time 

seinare. Ei så tidleg stengetid , fører til at reisande sørfrå må etter kl 20 00 om kvardagar reise med 

ferje forbi Austevoll til Halhjem og deretter tilbake til Austevoll  via Krokeide og kan då få problem å 

rekke siste ferje frå Krokeide.  

 

Det er langt fram i tid før det eventuelt kan bli realisert eit fastlandssamband til kommunen. Austevoll 

Ap  meinar difor  at det er både  samfunnsøkonomisk  og miljømessig forsvarleg   å satse på gode 

ferjetilbod. Ein kan løyse  utfordringar i samferdsel på kort sikt med høgare frekvens og utvida 

opningstider på ferjesambanda.  

 

Austevoll Ap ynskjer eit betre ferjetilbod til og frå Austevoll kommune og ber Hordaland AP om å gå 

inn for dette framlegget  til årsmøte.  

 

Framlegg : 

Ferjesambandet Hufthamar – Krokeide må ved neste anbodsrunde ha ein frekvens på minimum 30 

rundturar med to faste ferjer. 

Nytt, oppgradert ferjemateriell med fokus på tryggleik og miljø på begge sambanda.  

Ferjesambandet i  sør Husavik – Sandvikvåg  får meir kapasitet med større ferje og seinare avgangar 

om kvelden. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa.  

 

 

35.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Tannhelsetjenesten – fortsatt en fylkeskommunal tjeneste 
Dagens regjering fra Høyre og Fremskrittspartiet, med støtte fra Venstre, har fattet en beslutning om at 

norsk tannhelsetjeneste skal overføres fra fylkeskommunene til kommunene.  

 

Arbeiderpartiet, Senterpartiet og SV ønsker å opprettholde en fylkeskommunal tannhelsetjeneste. 

Tannhelsetjenesten er blant de offentlige tjenestene som ligger på topp når det gjelder tilfredshet. En 

fylkeskommunal organisering har vært svært vellykket. 

 

Fyllingsdalen AP frykter at en kommunal organisering av tannhelsetjenesten vil bety dårligere service. 

Velstående kommuner har råd til å opprettholde et godt tilbud, mens fattigere kommuner vil måtte 

kutte kostnader. Spesielt frykter vi at dette vil gå ut over sårbare grupper som rusavhengige og de med 

komplekse og dyre tannhelseproblemer, som har behov for hjelp fra spesialisttannhelsetjenesten. 

Regjeringspartiene ønsker trolig også å legge tannhelsetjenesten ut i det de kaller ”robuste” 

kommuner, for å gjøre kommunesammenslåinger enklere. 
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Fyllingsdalen AP ber AP i Bergen om at AP sin helsefraksjon på Stortinget konkret jobber videre for å 

sikre tannhelsetjenesten som en fylkeskommunal oppgave. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt fylkestingsgruppa. 

 

 

36.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Arbeiderpartiet trenger et studentnettverk  
Studentene utgjør en viktig velgergruppe og ressurs for arbeiderbevegelsen, og det er viktig at 

studentene er en samlet og sterk gruppe innad i partiorganisasjonen, men også attraktiv for studenter 

utad. Arbeiderpartiet og AUF bør til enhver tid organisere seg på en måte som i størst mulig grad 

bidrar til at vi oppnår de overordnede målene gjennomslag og politikkutvikling. Ut fra dagens 

situasjon ser vi derfor behov for å endre måten studentaktiviteten organiseres på i bevegelsen lokalt og 

nasjonalt. 

 

Som gruppe har studenter videre en del fellestrekk som skiller dem fra andre: De har ofte liten lokal 

tilhørighet, de har spesielle interessefelt og svært høy kapasitet til å drive politisk arbeid.  

Alle disse momentene gjør at studenter må sees som en spesiell gruppe for Arbeiderpartiet. Liten lokal 

tilhørighet gjør at den ordinære geografiske lagsstrukturen oppleves konstruert, spesielle interessefelt 

passer ikke nødvendigvis godt overens med partiets hovedprofil og høy kapasitet krever ressurser som 

den normale partistrukturen ikke tar høyde for. Alt dette får tydeligst utslag i de store byene, hvor 

studentmiljøene ofte er betydelige. 

 

For å løse alle de overnevnte problemstillingene og dermed utløse det fulle potensialet studenter kan 

ha for Arbeiderpartiet bør studenter organiseres i Studentlag under Arbeiderpartiet, med en nasjonal 

overbygging i form av et nettverk. Studentlag vil for alle formål fungere som forumlag under 

gjeldende bestemmelse i vedtektene. Slike studentlag vil da oppstå der det er ønske om det fra 

studentmassen. De steder hvor det ikke er mange nok, eller de organiserer seg på annet vis er det også 

helt greit. 

 

Erfaringsmessig er det liten tvil om at studentlag har et aktivitetsnivå som er til stor gunst for partiet, 

og studenter får til mye med lite midler. Likevel er ikke lokallagenes tilskuddsordninger innrettet for å 

ta høyde for hyppig foredrags- og debattvirksomhet, som er med på å utvikle politikk i partiet. For å 

løse dette mener Arbeiderpartiet i Bergen at det bør etableres et formelt nasjonalt studentnettverk i 

Arbeiderpartiet, hvor studentlag automatisk er deltakere. Målet med et nasjonalt nettverk er at man da 

kan gi særlige bevilgninger til nettverket, og ikke rokke ved den ellers normale finansieringen av 

lokallag. 

 

Vi mener ikke det er hensiktsmessig at nettverket skal ha representasjonsrett i kraft av å være ett 

nettverk, men at det først og fremst skal være en organisatorisk formalisering av studentaktiviteten i 

Arbeiderpartiet. 

 

Nettverkets arbeidsutvalg bør bestå av én representant fra hver landsdel som har studentlag. 

For politisk aktive studenter er også geografi utfordrende når man sitter som folkevalgt i en kommune, 

men studerer midlertidig i en annen. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at det bør være mulig å ha 

dobbelt medlemsskap i et geografisk lag, og i et studentlag. I disse tilfellene bør 

studentlagsmedlemsskapet ikke utløse stemmerett i overordnede organer, eller telle ved beregning av 

lagenes/organisasjonenes representasjon i representantskap og lignende. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at: 

• Studenter lokalt bør være organisert som lokallag under Arbeiderpartiet i kommunen der 

studiestedet ligger. 

• Studentlagene bør hete ”Arbeiderpartiets studentlag i (studiested)”. 

• Det bør opprettes et nasjonalt nettverk for studenter, med et arbeidsutvalg bestående av en 

valgt representant fra hver region (Nord, Midt-Norge, Sør, Øst og Vest). 
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• Nettverkets navn bør være Arbeiderpartiets Studenter, ettersom dette både er egnet som navn 

på et nettverk, og som en enhet utad. 

• Arbeidsutvalget for nettverket bør ha økonomisk og administrativt ansvar for det nasjonale 

studentnettverket. 

• Nettverket skal arrangere en nasjonal studentkonferanse hvert år. 

• Studentnettverket nasjonalt vil trenge økonomisk støtte, og midler til studentnettverket og 

studentaktivitet bør være en nasjonal budsjettsak, og dermed ikke påvirke lokale fordelinger 

av midler. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt sentralstyret. 

 

 

37.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Akademia som motor i kunnskapssamfunnet, velferdsutviklingen og demokratiet 
Som med alle andre offentlig finansierte tjenester er målet med akademia å få mest mulig langsiktig 

nasjonal og internasjonal samfunnsnytte ut av hver investerte krone. Utvikling og formidling av 

vitenskapelig basert kunnskap om teknologiske, naturvitenskapelige og kulturvitenskapelige forhold 

og sammenhenger er en grunnleggende forutsetning både for nasjonal samfunnsbygging og for globalt 

utviklingsarbeid. 

 

I daglig politikk er det vanlig å måle akademias samfunnsnytte ut fra evne til å levere flest og best 

mulig utdannede kandidater, og mest mulig forskning av høyest mulig kvalitet på et internasjonalt 

nivå. Likefullt har akademia også et samfunnsoppdrag som går ut over dette. Sektoren skal forvalte og 

være arenaer for fri kritisk tenkning og vitenskapelig basert søken etter ny viten og erkjennelse. Valg 

av tema for, og innhold av forskning og undervisning, skal være basert på faglig kunnskap og 

erkjennelsesinteresse.  

 

Forskningens resultater skal være allment tilgjengelige for faglig basert etterprøving og kritikk, og for 

bruk i samfunnet. Resultatene skal kunne danne grunnlag for politiske beslutninger, debatt og for å 

kunne utvikle næringslivet og offentlig forvaltning. 

 

Det norske forsknings- og utdanningsmiljøet er lite i en internasjonal sammenheng, og må forvaltes 

som en samlet nasjonal ressurs når det gjelder fordeling av arbeidsoppgaver og ressurser. Norsk 

nasjonal forsknings- og utdanningspolitikk mangler i dag politisk ledelse med vilje og evne til å 

forvalte helheten på dette området. Dette gir seg utslag i mangel på helhetlig strategisk tenkning, og 

tilfeldige avgjørelser både når det gjelder spørsmål om fusjoner og organisasjonsmodell for 

institusjonene. Samtidig synes politisk ledelse å ha vansker med å komme frem til en 

finansieringsmodell for sektoren som lar seg begrunne og diskutere ut fra fornuftsmessig forståelige 

kriterier. Arbeiderpartiet mener det er avgjørende at rikspolitikere tar et klarere og sterkere ansvar for 

og styring av en helhetlig forvaltning og nasjonal strategi for et så stort og omfattende politisk område 

som høyere utdanning- og forskning er. 

 

Arbeiderpartiet ser det som spesielt viktig at man får en mer langsiktig styring av sektoren, både i 

samhandlingen med institusjonene og når det gjelder overordnet strategi for utviklingen av høyere 

utdanning og forskning.  

 

Vi foreslår derfor også at det hvert tiende år skal utarbeides en langtidsplan for forskning og høyere 

utdanning, som kan utgjøre rammen for forpliktende plandokumenter for de enkelte institusjoner, og 

som er under løpende oppdatering i sin virketid. 

 

Samlet sett er det norske systemet noenlunde effektivt per krone investert, men det har også noen 

særskilte utfordringer: 

Vi er fremragende internasjonalt bare på noen få områder, og det er for lite kontakt med 

forskningsfronten på mange områder. 
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Sektoren mangler tilstrekkelig politisk ledelse på nasjonalt nivå, og departementet mangler også et 

faglig nivå som kan matche uh-sektoren.  

Vi har en organisasjonsstruktur som oppfordrer til kortsiktige lokale gevinster, både når det 

gjelder utdanningstilbud og når det gjelder forskningsstrategi. 

Det mangler evne til å styre ressursbruken slik at vi får dekket behovet for utdanning på de 

områder der behovet er størst. Det mangler vilje til å møte problemer med rekruttering til og stort 

frafall fra viktige utdanningsveier innen lærer- og helsefag. For få utdanner seg innen helsefag, og 

for få lærere velger å bli i yrket. 

Det gjøres for lite systematisk arbeid for å bedre studiemiljøet ved institusjonene. For mange 

begynner på høyere utdanning uten å fullføre den. Rådgivning om studievalg må bli bedre 

gjennom hele utdanningsløpet slik at den enkelte får et bedre grunnlag til å velge rett utdanning. 

Teknologiutviklingen endrer arbeidsmarkedet, og flere må i fremtiden ta høyere utdanning. Vi 

mangler en samlet strategi for hvordan man skal motivere og legge forholdene til rette slik at flere 

av dem som tradisjonelt ikke har tatt høyere utdanning gjør det. 

Vi har et betydelig etterslep på utstyrs- og infrastrukturinvesteringer i sektoren. Vi trenger en 

samlet plan for utbygging, oppgradering og vedlikehold både nasjonalt og for de enkelte 

institusjonene. 

Forskning og høyere utdanning i Norge er for tilfeldig organisert, i betydelig grad på grunnlag av 

lokale initiativ og institusjonsinterne hensyn. Sammenslåing og arbeidsdeling mellom 

institusjonene må være et nasjonalt ansvar og ikke baseres ensidig på lokale prioriteringer og 

taktiske overveielser. 

Den interne organisering av virksomheten ved institusjonene er uensartet og til dels klart 

uhensiktsmessig. Det må utarbeides en nasjonal normering for de statlige institusjonene med fokus 

på en mer effektiv ledelsesmodell på det utførende nivå for forskning og undervisning, og en 

forenkling av det institusjonelle styringssystemet med klarere ansvarsforhold og 

kompetansefordeling. 

Kvalitetssikringen av praksis knyttet til studiene er i dag ikke god nok. 

Studieåret må være et fullt arbeidsår og finansieres deretter. Det bør jobbes for å spre eksamener 

utover året, unngå lange eksamensperioder og dermed gjøre studier læringsorientert fremfor 

eksamensorientert.  

Studiene må finansieres som en fulltidsbeskjeftigelse. Studiekvaliteten lider av at studenter blir 

stadig mer avhengig av biinntekter, noe som går på bekostning av studier og andre relevante 

aktiviteter. 

Større tempo i utbyggingen av studentboliger er nødvendig for å unngå at studentene tvinges ut på 

et kostbart privat boligmarked, i konkurranse med og til fortrengsel for andre boligsøkende. 

I massemigrasjonens og globaliseringens tidsalder må kultur- og språkfagene styrkes ved de 

norske utdanningsinstitusjonene.  

Justering av finansieringsmodellen 

Dagens finansieringsmodell har ført til ”akademisk drift”; at institusjoner legger store ressurser inn for 

å utvikle doktorgradsprogrammer i håp om å oppnå universitetsstatus, til dels på bekostning av 

styrking og utvikling av fagmiljø og studietilbud innen institusjonenes kjerneområder. Bak dette ligger 

en utbredt misnøye med dagens finansieringsmodell, som i vesentlig grad er basert på institusjonenes 

formelle status, supplert med innslag av «belønningsmidler» knyttet til omfanget av vitenskapelig 

publisering og antall uteksaminerte kandidater. Dette knytter seg i liten grad til finansieringen til de 

konkrete oppgaver institusjonene har. 
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Arbeiderpartiet vil gå i bresjen for å gjøre to hovedgrep med finansieringsmodellen for å bøte på dette. 

Kriteriene for finansieringen av institusjonene må bli institusjonsnøytrale, og i stedet knyttes til 

generelle kriterier som relaterer seg til virksomheten ved institusjonene. Finansieringen bør samtidig 

splittes i en forskningsdel og en utdanningsdel, slik at det blir tydeligere hvilke forventninger man har 

til innretningen av virksomheten. En slik endring gjør det enklere å gi tilstrekkelig finansiering til 

institusjoner som har kapasitet til, og som oppgave, å bygge opp og opprettholde fremragende 

forskningsmiljøer. Samtidig kan det gis finansiering til å utvikle et godt faglig og pedagogisk 

utdanningstilbud for studier der det er behov for et stort antall kandidater, uten at dette i seg selv tilsier 

en tilsvarende stor forskningsinnsats på området ved institusjonen. 

 

Nasjonale oppgaver i universitets- og høgskolesektoren som museumsdrift, nasjonale sentre og 

lignende må finansieres særskilt. Det må være et ansvar for sentrale myndigheter å ta stilling til hvilke 

studie- og forskningsmiljø det skal satses på innen de enkelte fagområder, og for ansvarsfordeling 

mellom institusjonene både innen forskning og utdanning. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

Erstatte dagens finansieringsmodell med et nytt, transparent og forståelig system for fordelingen 

av de nasjonale ressurser til forskning og høyere utdanning. Kravet om at undervisningen skal 

være forskningsbasert opprettholdes, men utdanning og forskning finansieres separat. 

Finansiere særskilte oppgaver utover utdanning og forskning særskilt. 

 

Utdanningskvalitet 

Norge har et utdanningssystem på høyere nivå som er akseptabelt, men langt fra fremragende. Med 

tanke på de ressurser som benyttes og det kandidatgrunnlaget som finnes, bør vi kunne hente et 

ytterligere potensiale. Problemet er dels manglende status knyttet til utdanningsoppgaver, samt lav 

intensitet i en rekke utdanningsløp. Så lenge det ikke på institusjonsnivå er et klarere budsjett- og 

regnskapsmessig skille mellom utdanning og forskning er det krevende for nasjonale myndigheter å 

fokusere innsats på en av delene. Undervisningen ved institusjonene må finansieres på en måte som 

gjør det mulig å satse på utvikling av bedre tilpassede pedagogiske modeller med satsing på blended 

learning, og da særlig økt lærerkontakt i små grupper i stedet for kateterforelesninger. 

 

Arbeiderpartiet vil også peke på at ordningen med Sentre for fremragende utdanning har fungert godt, 

og bør styrkes og videreutvikles. Fleksibel og langsiktig finansiering til pedagogiske 

utviklingsprosjekter gjennom disse sentrene vil synliggjøre at utdanning og forskning er likestilte 

aktiviteter for universiteter og høgskoler. 

 

Det er også viktig at studenter har faste kontakter som de kan samtale med og få råd av, for å få den 

trygghet og systemforståelse som trengs for å få et best mulig utbytte i studiehverdagen. 

Arbeiderpartiet vil innføre en prøveordning med utpekte mentorer for alle studenter, som innebærer at 

alle skal ha en ansatt med et særlig ansvar for å følge opp den enkelte student. Dette vil medføre økt 

trygghet og kvalitet for de studentene som er ved institusjonen, og kan bidra til økt rekruttering til 

studiene 

 

Et godt læringsmiljø er avgjørende for trivselen, og for hvilket utbytte studenter får av studietiden. 

Derfor vil Arbeiderpartiet foreslå at det vedtas en ny forskrift til Universitets- og høgskoleloven som 

stiller konkrete krav til studentenes fysiske og psykiske læringsmiljø. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

Innføre systemer for styrket lokal kontroll med kvaliteten på det pedagogiske tilbudet som gis 

studentene. 

Foreta en systematisk sammenligning av arbeidsmengde og læringsmål på ulike studium, og sørge 

for heving av de faglige krav på studier der disse er lave i dag. NOKUT sitt studiebarometer gir 

gode indikatorer for hvilke studier studentene opplever som mest krevende. Denne 

problemstillingen må imidlertid ses i sammenheng med diskusjonen om studiefinansiering og bruk 

av hele kalenderåret. 
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Innføre en prøveordning med mentorer for alle studenter i Norge. 

Styrke og videreutvikle ordningen med Sentre for fremragende utdanning.  

Vedta en ny forskrift til Universitets- og høgskoleloven som stiller mer konkrete krav til 

studentenes fysiske og psykiske læringsmiljø. 

Fremragende forskning og publisering 

Norge er et lite land, og det er urealistisk at vi skal kunne konkurrere med store nasjoner når det 

gjelder bredde og gjennomgående kvalitet av forskningsproduksjon. Men Norge er et av verdens 

rikeste land målt per innbygger, og det ligger et globalt ansvar på oss om å bruke en forholdsvis større 

del av våre ressurser på forskning enn andre land. Her er ikke Norge gode nok, og vi må sette av mer 

offentlige midler til å fylle både vårt nasjonale behov og vårt globale ansvar innen forskning. Dette er i 

siste instans et ansvar for våre øverste nasjonale myndigheter, Regjeringen og Stortinget. 

 

Organisering og ansvar for gjennomføringen av den nasjonale forskningspolitikken er et sentralt tema. 

I den forbindelse kan det være grunn til å ta opp både organiseringen og mandatet for Norges 

Forskningsråd til fornyet vurdering. Forskningsrådet fungerer gjennomgående godt som ansvarlig for 

fordeling av midler til forskningsprogrammer. Det er likevel ikke naturlig for rådet å ta ansvar for 

etterfølgende faglige vurdering av de forskningsresultatene som fremkommer, noe som ville være 

svært krevende og i vesentlig grad en dublering av bedømmelser og faglig diskurs i 

vitenskapssamfunnet. Det er dog problematisk at rådet heller ikke synes å ta ansvar for at 

forskningsresultatene blir formidlet på en slik måte at de når ut både i vitenskapssamfunnet og i 

samfunnet forøvrig.  Det er i dag en utbredt oppfatning at forskningsrådet i dag ikke har mandat, 

sammensetning og legitimitet til å ha eneansvar for overordnede forskningsstrategiske valg og 

vurderinger.  Vi trenger et organ med et tydelig ansvar for og legitimitet til å foreta overordnede 

forskningspolitiske valg, og for realiseringen av disse. 

 

Det offentliges satsing på forskning bør skje gjennom rammer og overordnede målsettinger. Vi mener 

at sentre for fremragende forskning har virket godt, og at dette er et verktøy som bør brukes i større 

grad. 

 

Resultatene fra forskning finansiert av det offentlige eller utført ved statlige universiteter og høgskoler 

må være fritt tilgjengelig og regnes som offentlig eid. Det bør etableres flere insentivordninger for å 

stimulerer til økt bruk av åpen publisering, og det bør gis bestemmelser i Universitets- og 

høyskoleloven om at forskning som er utført ved institusjoner under denne loven fritt skal kunne 

brukes og distribueres til forskere og studenter uten omkostninger i form av vederlag til forlag eller 

organisasjoner. Det er viktig at forfattere og opphavsmenn beholder opphavsretten til det de 

produserer, men når dette er gjort i offentlig tilsettingsforhold, må det offentlige kunne bruke publisert 

materiale uten å gi noe ytterligere vederlag. 

 

Globalisering gjør at Norge må fremtre som en bærer av åpenhets- og tilgengelighetsidealer i 

kunnskapsmarkedet, av hensyn til faglig kvalitet og ut fra en etisk forpliktelse til å sørge for at 

resultatene av vår forskning kommer verdenssamfunnet til gode i størst mulig grad, både når det 

gjelder teknologiutvikling, sykdomsbekjempelse, fattigdomsbekjempelse og bærekraftig utvikling. 

Både forsknings- og utdanningsfinansieringen bør ta høyde for dette i større grad enn i dag. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

Sette av mer offentlige midler til å fylle vårt globale samfunnsansvar innen forskning og 

formidling av forskningsresultater. 

Arbeide for at 3% av BNP går til forskning innen 2030. 

Omorganisere forskningsrådet med en tredeling mellom langsiktig strategisk utvikling og 

opprettholdelse av grunnforskningsmiljøer, satsing på temabestemt grunnforskning på 

enkeltområder, og anvendt forskning. 
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Utvikle en personalpolitikk som gjør satsing på forskerkarriere mer attraktiv for studentene, basert 

på fast tilsetting som dominerende Hovedregel, og allmenngjøring av det akademiske 

stillingsvernet til alle forsker- og foreleserstillinger.» 

Videreutvikle satsingen på sentre for fremragende forskning og forskningsdrevet innovasjon, med 

særlig vekt på å sikre samspillet med det omliggende forskningsmiljø, å trekke fremragende 

studenter inn i virksomheten, og å sikre at den faglige kompetanse som er utviklet, ikke går tapt 

ved utløpet av prosjektperioden. 

Lovfeste ”åpen publisering” for all statlig finansiert forskning ved utdanningsinstitusjoner i Norge. 

Kanalisere en større del av offentlige forskningsmidler direkte til institusjonene over 

statsbudsjettet på grunnlag av ansvarsfordeling på ulike fagområder. 

Rydde i støtteordninger til forskning, slik at det går klart frem hva ulike aktører kan og bør søke 

om. 

Frafallet må ned i høyere utdanning 

Frafallet fra høyere utdanning er i dag for høyt. Skifte i utdanningsløp kan være både sunt og 

nødvendig med tanke på kandidatkvalitet, faglig interesse og valg av livsløp. Men det er viktig at dette 

skjer på et tidlig tidspunkt i studiet, og ikke etter at studenten har investerte flere år av sitt liv 

forgjeves. Det er avgjørende viktig at det gis god informasjon om det enkelte studieløp i forkant av 

opptaket, slik at studenten er best mulig i stand til å velge riktig tidlig, både med tanke på 

vanskelighetsgrad, fagretning og potensielt arbeid ved endt studie. En viktig del av dette må omhandle 

hva slags yrker utdanningen typisk fører frem til. 

 

Det er også grunnleggende viktig at undervisning særlig de første studieårene legges opp med et 

pedagogisk og faglig tilbud som er tilpasset de nye studentenes bakgrunn og forutsetninger, med stor 

vekt på smågrupper og god lærerkontakt. NOKUT bør få et særlig ansvar for å følge opp studier med 

stort frafall eller strykprosent. Den økonomiske insentivordningen knyttet til antall uteksaminerte 

kandidater må også ha en særlig komponent med fratrekk for frafall og dårlig gjennomstrømming. 

Frafall er en så stor økonomisk belastning for samfunnet at vi bør strekke oss langt for å motvirke 

nettopp det.  

 

Rasjonalisering og automatisering vil over tid fortrenge mange arbeidsplasser som i dag ikke krever 

høyere utdanning. For å møte denne utfordringen er det nødvendig at en større del av befolkningen tar 

høyere utdanning. Det er en særlig utfordring å få unge fra hjem uten akademiske tradisjoner til å satse 

på høyere utdanning. Vi må ha et særlig fokus på dette, og det bør nedsettes en arbeidsgruppe som kan 

jobbe med denne problemstillingen. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

At det skal foreligge ajourførte oversikter over hvilke jobber uteksaminerte kandidater går ut til 

etter endt studium. 

Skjerpe kravene til pedagogisk og faglig tilrettelegging i studietilbudet de første årene, for å 

redusere frafall, stryk og dårlig gjennomstrømming i studiene.  

At rådgivningstjenestene i grunnskolen, den videregående skolen, og ved høyere 

utdanningsinstitusjoner styrkes. 

Nedsette en arbeidsgruppe som skal se på hvilke tiltak som kan iverksettes for å få flere uten 

akademisk familiebakgrunn til å satse på høyere utdanning. 

Organisering og dimensjonering 

Akademia har i dag en organisering som har blitt til dels gjennom politiske vedtak og dels gjennom 

desentrale prosesser gjennom om lag hundre år. Det som i sin tid var en riktig struktur for høyere 

utdanning, ble mindre naturlig utdanningsrevolusjonen allmenngjorde universitetene, og senere da 

høgskolene ble faglig sterkere. På 90-tallet begynte det politiske arbeidet med å lage et helhetlig 

system som kunne stå seg over tid, noe som kulminerte i NOU 2008:3, Ny struktur i høyere utdanning. 
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Oppfølgingen av denne utredningen har imidlertid vært usystematisk og lite energisk, hovedtrekkene i 

den etablerte institusjonsstrukturen er stadig intakt, til tross for at den på flere måter er lite funksjonell 

både for institusjonene og ut fra et overordnet nasjonalt perspektiv. 

 

Kvalitetssikringen av norsk høyere utdanning er stadig en utfordring. Her er Nasjonalt organ for 

kvalitet i utdanning (NOKUT) et viktig redskap. Det må foretas en gjennomgang og reform av mandat 

og arbeidsform for NOKUT. Mandatet må utvides til ikke bare å stille krav til 

kvalitetssikringssystemer, men til å også omfatte direkte faglig kontroll med selve kvaliteten i 

utdanningen. Det bør også vurderes å bygge dagens NOKUT inn som en del av et nytt direktorat for 

høyere utdanning og forskning. 

 

Akademias virksomhet er av natur langsiktig, men avhengighet av kortsiktige politiske strømninger og 

finansieringsmodeller gjør det vanskelig for sektorens institusjoner å utvikle en langsiktig strategi for 

utvikling og vedlikehold av forsknings-, utviklings- og utdanningsvirksomheten. Dette medfører at det 

er særlig viktig å skape langsiktighet og tverrpolitisk enighet på nasjonalt plan om hvilken vei man vil 

gå for nettopp denne sektoren. Vi ser det derfor som formålstjenlig at regjeringen hvert tiende år 

legger frem en langtidsmelding for forskning- og høyere utdanning. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

At det nedsettes et nytt utvalg for høyere utdannelse for å trekke veksler på erfaringene fra de siste 

femten årenes ulike norske universitetsreformer, og de enda mer omfattende universitetsreformene 

i Danmark og Sverige. Formålet er en mer demokratisk, rasjonell og mindre byråkratisk 

styringsstruktur ved institusjonene.  

At det hvert tiende år skal utarbeides en langtidsplan for forskning og høyere utdanning. 

Studentvelferd og utjevningstiltak 

Utdanning er et effektivt virkemiddel for å la mennesker få muligheten til å endre sin livssituasjon til 

det bedre. Det er avgjørende viktig at utdanningstilbudet gis innenfor rammer som når ut til hele 

befolkningen. Dette var bakteppet da man innførte Lånekassen, studiefinansiering og begynte med 

offentlig subsidiert studentboligbygging. 

 

Studiestøttens kjøpekraft har falt jevnlig de siste tiårene, når man sammenligner med befolkningen for 

øvrig. Arbeiderpartiet mener det er viktig at studiestøtten i likhet med andre sosiale ordninger vi støtter 

beholder sin kjøpekraft, og at dette ikke skal måtte forhandles om fra år til år. Den enkleste måten å 

påse dette er å regelfeste at studiestøtten justeres årlig i henhold til justeringen av folketrygdens 

grunnbeløp. 

 

For å gjøre studier mulig for alle, og for å sikre at studentene kan fokusere på studier og annen 

relevant aktivitet, er det viktig å hegne om heltidsstudenten. Hvert ekstra år studenter bruker på 

studier, gir et samfunnsøkonomisk tap, i form av tapte skattekroner. Det er viktig at studenter har et 

forutsigbart og tilstrekkelig økonomisk grunnlag i form av lån og stipend til å kunne leve nøkternt, i 

henhold til dagens standarder. Arbeid på siden av studier kan være et supplement, men skal ikke være 

nødvendig for å studere i Norge. 

 

Arbeiderpartiet mener det er avgjørende viktig å bevare gratisprinsippet, både av hensyn til optimal 

bruk av menneskelige ressurser, og ut fra sosialpolitiske rettferdighetsidealer. Høyere utdanning gir 

mulighet for sosioøkonomisk mobilitet, og lik tilgang på utdanning er en grunnstein i et egalitært 

samfunn. 

 

I tillegg til selve studiefinansieringen er studentboligbygging et sentralt element for å få ned 

bokostnadene til studentene, og dermed få ned behovet for økt studiestøtte. Arbeiderpartiet har som 

mål art det skal bygges 3000 studentboliger i året inntil vi når målsettingen om en dekningsgrad på 

30% på hvert enkelt studiested. Arbeiderpartiet vil i tillegg til å bygge nye studentboliger satse på å 

oppruste allerede etablerte studentboliger.  

 

Arbeiderpartiet vil: 

At studiestøtten reguleres etter folketrygdens grunnbeløp. 
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Øke studiestøtten til 1,5 ganger grunnbeløpet i folketrygden, med samme andel lån og stipend som 

i dag. 

Fortsatt slå fast at høyere utdanning i Norge som hovedregel er gratis, også for utenlandske 

studenter. 

Bygge minst 3000 nye studentboliger årlig inntil man når en studentboligdekning på 30% på hvert 

enkelt studiested. 

Rehabilitere inntil 2000 studentboliger årlig, utover ovennevnte nybygg.  

Finansieringsrammene for Studentsamskipnadenes studentboligbygging bør styrkes per boenhet, 

slik at det kan bygges studentboliger av noen kvalitet. 

Etter- og videreutdanning 

Arbeiderpartiet må ha en helhetlig politikk når det gjelder etter- og videreutdanning på høgskole- og 

universitetsnivå. De fleste arbeidstakere må en eller flere ganger i livet sitt delta på etter- og 

videreutdanning på høgskole og universitetsnivå for å kunne fungere i et arbeidsliv i stadig endring. 

Det må også kunne gis et tilbud til de voksne som har avbrutt sine studier og som ikke har en fullført 

utdannelse. Dette tilbudet må også kunne bli gitt som desentralisert og fleksibel utdanning på 

ettermiddag/kveldstid ved siden av full jobb. Det må også være slike tilbud til arbeidstakere som må 

skifte jobb og trenger en helt ny utdannelse. 

 

For å opprettholde bosetningsmønsteret i Norge, bør høgskoler og universitet samarbeide med 

studieforbund. Mange universiteter og høgskoler sliter med å nå ut med sine etter- og 

videreutdanningstilbud i distriktene. Vi mener at enkelte institusjoner mangler den lokalkunnskapen 

som trengs for å kunne sette opp utdanningstilbud som lokalt næringsliv etterspør.  

 

For å sikre kvalitet i utdanningen og fagmiljøet i desentralisert utdanning må i dag minst 50 prosent av 

årsverkene knyttet til studiet utgjøres av tilsatte i hovedstilling ved den ansvarlige institusjonen. Av 

disse skal det være personer med minst førstestillingskompetanse i de sentrale delene av studiet.  

Vi mener at en ved studier som gjennomføres i samarbeid med studieforbund etter 

Voksenopplæringsloven kapittel 2, skal kravene i forskrift om kvalitet i høyere utdanning §7, tredje 

ledd, første punktum anses å være oppfylt dersom årsverkene knyttet til studiet utgjøres av tilsatte i 

hovedstilling ved institusjonen og /eller samarbeidende studieforbund. 

 

Arbeiderpartiet vil: 

Endre studietilsynsforskrift om kvalitet i høyere utdanning slik at Studieforbund etter 

Voksenopplæringsloven kan gi godkjent høyere utdanning i samarbeid med aktuelle universitet og 

høyskoler. Undervisningspersonell som er ansatt i studieforbundet og som tilfredsstiller 

studietilsynsforskriftens krav om førstestillingskompetans skal kunne telles med  i 

utdanningsinstitusjonens fagmiljø. 

At det utarbeides en NOU om etter- og videreutdanning i Norge. 

At det legges særskilt til rette for desentralisert og fleksibel etter- og videreutdanning som kan 

gjennomføres kombinert med arbeid. 

At det jobbes særskilt med utvikling av pedagogikk for fjernundervisning. 

 

Partistyret si innstilling:  

Årsmøtet behandler forslag nr. 37 dag to, under sak 10, Redaksjonskomiteen sine innstillingar, med 

følgende innstilling frå styret:  Forslaget vert vedteken og oversendt nasjonalt  programutval for en 

ny høgare utdannings- og forskningspolitikk. 
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38.  Sveio Arbeiderparti 

Kommunereform 
Saka om kommunesamanslåing, kommunereforma har vore ei stor sak siste åra. Kommunane har vore 

i prosess, utreda ulike modellar for samanslåing og utredning når det gjeld konsekvensar for den 

einskilde kommune. 

 

Argument for å gå ganske dramatisk til verks når det gjeld å redusere tal kommunar ,har vore noko 

enkle og unyanserte. Gjennom prosessen har det komme tydeleg fram at for eksempel størrelse på 

kommune ikkje åleine har påverknad på kor gode tenester innbyggjarane til ei kvar tid får. 

 

Når det gjeld grensekommunar, kjem diskusjonen om kva fylke ein skal tilhøyre.  Arbeid med 

kommunereforma omfattar og fylka. Fylka har sin prosess ift samanslåing/samarbeid. 

Regjeringa har fått mindre respons på kommunereformarbeidet enn forventa frå regjeringa si side. 

Arbeid med regionsinndeling har vorte aktuelt igjen. Fleire og fleire ser at å ta tak i regionstanken vil 

kunna gi betre resultat på sikt og langt på veg kunna gi dei resultat ein er ute etter ift 

kommunereforma. 

 

Regjeringa brukar no inntektssystemet inn mot kommunane for å få fortgang i prosessane som pågår. 

Mange kommunar kan miste inntektsgrunnlag og kjenner dette som tvang. Dette heng dårleg saman 

med fleirtalsvedtak på Stortinget om at samanslåing skal vere frivillig. 

 

Framlegg til vedtak: 

Hordaland Arbeiderparti set arbeidet med regionsinndeling på sakskartet igjen, dette med sikte på ein 

Vestlandsregion. Inntektssystemet skal ikkje brukast som tvang ift kommunereforma. Kommunar skal 

ikkje straffast for å ta demokratiske val.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

39.  Sund Arbeiderparti  

Arbeidsløyse 
Sund kommune er ein av dei kommunane som merkar effekten av nedgangen innan oljerelatert 

industri. Dette i form av stigande arbeidsløyse. Høgt kvalisisert personell mistar arbeidet og har store 

problem med å finna nytt arbeid. Dette kan medføre store familieproblem for dei involverte og dei 

kommunale inntektene i form av kommunale skatter vert redusert. Dette vil igjen medfører dårlegare 

kommunal tenesteyting. 

 

Oljenæringa har saman med både arbeidstakar- og arbeidsgjevarorganisasjonane bedt regjeringa om å 

endra permitteringsreglane slik at ein får utvida permisjonstida frå 30 til 52 veker. Dette har regjeringa 

sagt nei til med grunngjeving i at marknadskreftene sjølv skal styra dei naudsynte endringane i 

arbeidsmarknaden Vi i Sund Arbeidarparti meiner at tidlegare erfaring har synt at statleg medverknad 

må til for å møta ei aukande arbeidsløyse, samt få til ei endring mot ny og framtidsretta arbeidsplassar 

og arbeidsmarknad. 

 

Framlegg til vedtak: 

Hordaland Arbeidarparti krev ei større statleg medverknad for å løysa stigande arbeidsløyse i Noreg 

og at permitteringsreglane vert endra frå 30 veker til 52 veker. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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40.  Stord Arbeiderparti 

Dagpengeordningen må bedres 
Da regjeringen fjernet ferietillegget i dagpengeordningen hevdet den at dette vil bidra til å motivere til 

arbeid.  Reduksjon i ytelser motiverer ingen til arbeid, men noen vil bli tvunget til arbeid uten ferie. 

Alle mennesker har behov for ferie. Dette gjelder også arbeidstakere som mottar eller har mottatt 

trygdeytelser foregående år. verkstedklubben mener alle ytelser som gis som erstatning for lønn skal gi 

rett til feriepenger, og krever at ferietillegget i dagpengeordningen gjeninnføres.  

 

Dagpengereglene må gi rom for at ansatte som har blitt arbeidsledige og som har startet et 

utdanningsløp, og som dermed er i ordinær permisjon enkelte dager i uka/måneden, får rett til 

dagpenger tilsvarende stillingsprosenten. Stord arbeiderpartiet mener det ikke skal være noe egenandel 

i form av ventedager ved permittering og arbeidsledighet. Personer som har krav på dagpenger skal få 

dette fra første dag. Dagpengene utgjør i dag, som hovedregel, omtrent 62 prosent av fjorårets 

lønnsinntekt.  Stord AP mener denne satsen er for lav og bør heves til 70 %. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

41.  Stord Arbeiderparti 

Styrk Permitteringsregelverket 
Norsk økonomi er inne i en krevende periode. Stadig flere jobber i oljerelaterte bedrifter forsvinner. 

Kombinasjonen av kostnadsreduksjoner og sterkt fallende oljepris har ført til svikt i etterspørselen for 

store deler av leverandørsektoren i Norge. Antallet arbeidsledige har ikke vært høyere på over 20 år. 

Permittering er en god mulighet til å hjelpe bedrifter med å holde på viktig kompetanse gjennom en 

krevende periode. Den første regjeringen gjorde da de kom i posisjon var å svekke 

permitteringsordningen. I revidert budsjett reverserte regjeringen sin svekkelse.  

 

Det er bra at regjeringen lyttet til næringslivet og partene i arbeidslivet, og derfor ombestemte seg. Vi 

ser nå at det er behov for å ytterligere styrke permitteringsregelverket, Regjeringen har systematisk 

undervurdert konsekvensene av situasjonen i oljenæringen, senest i revidert nasjonalbudsjett for i år. 

Derfor finner vi det nødvendig å foreslå disse tiltakene som en endring av budsjettet for inneværende 

budsjettår. 

 

Stord arbeiderpartiet foreslår en tredelt endring av permitteringsregelverket som en midlertidig 

ordning: 

• Redusere arbeidsgiverperioden fra 10 til 5 dager ved permittering. 

• Øke perioden arbeidsgiver er fritatt for lønnsplikt under permittering fra 30 til 52 uker. 

• Tilrettelegging for delvis permittering gjennom å tillate permittering i 40 prosent med 

dagpenger, fra 50 prosent i dag. 

 

Endringene i betalingsperioden for bedriftene, og økt fleksibilitet i permitteringsregelverket vil også 

legge bedre til rette for rullerende permittering. Flere bedrifter i leverandørindustri miljøet er i en vel 

så krevende situasjon i dag som under finanskrisen. Det er viktig at myndighetene stiller opp for å 

bistå bedrifter og ansatte slik at vi kommer ut av denne perioden uten å miste kritisk kompetanse. 

Tiltakene i dette forslaget vil bidra til å holde på viktig kompetanse i norsk næringsliv.  

 

Partistyret si innstilling:  

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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42.  Stord Arbeiderparti 

Styrk  arbeidstakerrettighetene. 
Høyre og FrP regjeringen åpner for flere midlertidige ansettelser i norsk arbeidsliv, lengre 

arbeidsdager og mer helgearbeid. Regjeringen hevder at forslagene betyr modernisering og tilpasning 

til dagens virkelighet, selv om de resirkulerer 10 år gammel politikk, fra forrige gang Høyre satt i 

regjering.  

 

Midlertidige ansettelser og lengre arbeidsdager undergraver arbeidstakerrettigheter og arbeidshelse. Å 

ignorere arbeidslivsforskning og arbeidstakerorganisasjonenes klare advarsler mot de negative følgene 

av midlertidige ansettelser og grenseløse arbeidsdager kan knapt kalles moderne. Regjeringens forslag 

er tvert om et langt skritt i retning av et førmoderne arbeidsliv hvor arbeidsgiverne fritt kunne skalte 

og valte med arbeidstakere og arbeidssøkere etter eget forgodtbefinnende.  

 

Regjeringens forslag åpner for lengre daglig og ukentlig arbeidstid, og reduserer arbeidstakernes og 

arbeidskollektivets mulighet til å styre egen arbeidstid. Lange arbeidsdager og lite fritid fører til 

utstøting av grupper med helseproblemer, økt sykelighet og dødelighet. Tap av innflytelse over egen 

arbeidssituasjon har samme effekt. Derfor bør arbeidstidsforslagene trekkes tilbake eller avvises.  

Regjeringen framstiller midlertidige ansettelser som et arbeidsmarkedstiltak som skal få 

arbeidssøkende inn i faste jobber. Som dokumentasjon for denne fantasifulle påstanden, viser tidlegere 

arbeidsminister Robert Eriksson til at mange midlertidige ansatte i Norge, har blitt fast ansatt i løpet av 

et par år. Men ministeren underslår at dette har skjedd under dagens arbeidsmiljølov.  

 

AML slår fast at bedriftene bare unntaksvis kan ansette midlertidig, når arbeidets karakter adskiller seg 

fra det som er virksomhetens normale drift, som vikarer eller i forbindelse med arbeidsmarkedstiltak. 

Det betyr at mange av de som har vært midlertidig ansatte har vært det som ledd i 

arbeidsmarkedstiltak. Når regjeringen nå foreslår en generell åpning for midlertidige ansettelser, vil 

ikke andelen midlertidige ansatte i faste stillinger etter et par år være like flatterende.  

 

Om man åpner for en generell anledning til midlertidige ansettelser, vil det ikke føre flere ledige inn i 

faste jobber. Tvert om vil det føre til at faste stillinger forsvinner til fordel for midlertidige, og at flere 

blir midlertidig ansatt, til at flere blir arbeidsledige i kortere eller lengre perioder. Midlertidige ansatte 

er mer utsatt for arbeidsulykker, dermed blir allerede sårbare grupper som ungdom og 

arbeidsinnvandrere ytterligere eksponert for arbeidsrelaterte skader og sykdommer.  

 

Arbeidsgiverorganisasjonene er entusiastiske tilhengere av midlertidige ansettelser fordi de mener 

dette skaper nødvendig fleksibilitet for arbeidsgiverne. Det kan være riktig for bedrifter med kort 

planhorisont og beskjedne krav til ansattes kompetanse. Men om mange virksomheter satser på økt 

bruk av midlertidig ansettelser, vil det svekke bedriftenes evne til innovasjon og nyskaping, og dermed 

svekke vår nasjonale konkurranseevne. Det vil også svekke fleksibiliteten i arbeidsmarkedet, fordi fast 

ansatte arbeidstakere vil velge å bli i faste stillinger framfor å søke nye jobber og flytte på seg 

geografisk. 

 

Erfaringene fra land som har åpnet for midlertidige ansettelser, viser en rekke negative effekter, og 

knapt noen positive. Det vil svekke konkurranseevnen, flere vil utsettes for arbeidsledighet, flere vil få 

en løs tilknytning til arbeidslivet og lav status samfunnet, og fagbevegelsen og arbeidstakernes vil tape 

makt på arbeidsplassene.  

 

Forslagene om å fjerne kollektiv søksmålsrett og åpne for unntak fra likebehandlingsprinsippet 

forsterker inntrykket av at regjeringen vil svekke fagbevegelsens makt i norsk arbeidsliv.  

Stord AP krever at stortingsflertallet avviser forslagene fra regjeringen. Stord AP vil arbeide for at en 

tar i bruk alle tilgjengelige maktmidler i kampen for medlemmenes rettigheter og interesser, mot en 

arbeiderfiendtlig regjering. 

 

Partistyret si innstilling:  

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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43.  Stord Arbeiderparti  

Arbeidstakerstatus for tredjelandsborgere som jobber i norske private hjem 
Stord Arbeiderparti krever at tredjelandsborgere som jobber i norske private hjem får status som 

arbeidstakere og blir dekket av arbeidsmiljøloven, med alt dette innebærer av rettigheter om arbeids- 

og lønnsvilkår. Stord Arbeiderparti mener at dette forslaget vil blant annet føre til mer ryddige 

arbeidsforhold for de ca. 2700 sør-asiatiske «au pairene» som befinner seg i Norge til enhver tid, da 

disse vil få endret status fra å være au pair til å bli arbeidstakere i henhold til norsk lov.  

 

Formålet med au pair-ordningen er kulturutveksling mellom likeverdige partnere, der en ung 

utenlandsk person får kost, losji og lommepenger i bytte mot maksimalt 30 timers lettere husarbeid 

eller barnepass ukentlig. Siden 2000 har antallet au pairer i Norge blitt tidoblet.  Forskning som har 

blitt gjort på dette området av blant annet forskningsstiftelsen Fafo, viser urovekkende trender der flere 

«vertsfamilier» bevisst misbruker au pair - ordningen til å anskaffe seg «profesjonelle hushjelper» fra 

Sør-øst Asia til lavest mulig kostnad.   

 

Det har blitt gjort flere forsøk på å sette inn tiltak for å rydde opp i au pair bransjen de siste årene.  

Disse har stort sett vært mislykkede. Hovedårsaken til dette er at au pairene ikke regnes som 

arbeidstakere, og dermed er det ingen overordnet myndighet som har ansvar for bransjen, og som kan 

kontrollere at tiltakene faktisk fungerer.  

 

Mangel på arbeidstakerstatus rammer au pairer fra tredjeland som Filipinene, Thailand og Vietnam 

spesielt hardt. Dette er stort sett fattige kvinner som reiser til Norge som au pairer slik at de kan tjene 

penger til å forsørge familien sin i hjemlandet.  Vi ser også at de ofte har satt seg i gjeld for å kunne 

betale reisen til Norge.  Et annet problem som rammer au pairer fra tredjeland i motsetning til au pairer 

fra EØS/EU, er at oppholdstillatelsen deres er direkte knyttet opp til «vertsfamilien».  Resultatet blir at 

au pairer fra tredjeland ikke melder fra om misbruk siden dette vil føre til at de mister 

oppholdstillatelsen. Dermed sier det seg selv at au pairer fra tredjeland og arbeidsgiver ikke er 

likeverdige partnere.  

 

Stord Arbeiderparti krever derfor at tredjelandsborgere som arbeider i norske private hjem får status 

som arbeidstakere med ryddige lønnsvilkår, arbeids forhold og rettigheter i henhold til 

arbeidsmiljøloven.  Vi mener at dette er helt i tråd med Arbeiderpartiets grunnprinsipp om å verne om 

arbeidstakeres rettigheter og sikring av gode arbeidsvilkår for alle ansatte, særlig i bransjer som er 

utsatt for useriøse aktører og sosial dumping. 

  

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

44.  Bømlo Arbeiderparti 

Situasjonen i industrien og konsekvensar for sysselsetjinga 
Det verkar ikkje som om sitjande regjering tek innover seg situasjonen i industrien og kva dette 

inneber for utviklinga framover. Regjeringa synes ikkje særleg opptekne av alle dei som no er utan 

jobb eller går med varsel om permittering. Ingen nye tiltak er på plass. 

 

Noreg skal løyse store oppgåver i åra som kjem. Å skape nye arbeidsplassar, godt velferdstilbod til ein 

grøn infrastruktur og å ta i bruk lågutsleppsteknologi i alle industrigreiner har en ting felles: Det stiller 

store krav til kompetanse og seriøsitet i det norske arbeidslivet. 

 

Vellukka omstilling krev at kompetansen ikkje forvitrar på vegen. 

Staten må – innafor forsvarlege rammer – klare å prioritere dei tiltaka som kan redusere ledigheit både 

på kort og lang sikt, og hjelpe dei verksemdene og enkeltmenneska som står midt oppe i det. Vi ser 

etter svara i regjeringa sitt budsjett, men finn dei ikkje.  
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Me krev reelle motkonjunkturtiltak frå regjeringa. Gje norske bedrifter på Sør-Vestlandet oppdrag å 

jobbe med. Sett folk i jobb for å utvikle ny klimateknologi. Me har dei rette verksemdene og dei rette 

folka med den rette kompetansen. Men no hastar det med handling. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

45.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Arbeid til alle – industri, klima og miljø 
Vestlandet er hardt rammet av krisen i petroleumsnæringen hvor mange tusen arbeidsplasser er 

forsvunnet de siste to årene. Likevel kommer det jevnt og trutt nye overskrifter med oppsigelser og 

reduksjoner. Regjeringen sitter handlingslammet og ser på. 

 

Klimaproblemet er i dag, sammen med fattigdom, den største globale utfordringen vi står ovenfor. 

Arbeiderbevegelsen har alltid gått i front for fremtidens løsninger og tatt utfordringene i samfunnet på 

alvor. En vellykket klimapolitikk krever stor innsats nasjonalt og internasjonalt. Paris-avtalen om 

klimagassreduksjoner vil lede verden inn i en karbonnøytral fremtid hvor bruk av olje, gass og kull vil 

måtte reduseres kraftig. En omstilling av de globale energisystemene samtidig som energiforbruket 

øker som følge av befolkningsvekst og forbedring av levestandard i verden, vil ta tid. Norge må ta sin 

del av ansvaret. 

 

Industri 

Statoil har gjennomført drastiske kutt siste par årene, effektivisering av eget selskap og 

leverandørindustrien har det vært behov for, men ikke i den størrelsesorden det er gjennomført. Mye 

av kuttene er gjort for å kunne betale aksjeutbytte og dermed tilfredsstille børsene og børskursen. 

Norges befolkning er Statoils største eier med over 70 %, et eierskap som må brukes aktivt. 

Oljeselskapene må gjennomføre nødvendig vedlikehold og investeringer for å ivareta ressursene og 

verdiene. 

 

Norge har historisk hatt store inntekter fra olje- og gassproduksjon gjennom aktivt statlig eierskap. 

Oljeprisen er i dag den laveste på over ti år og nye investeringer på norsk sokkel bærer større risiko 

enn før. Denne risikoen må tas i betraktning når utbygging vurderes. Norsk oljeproduksjon må utfases 

gradvis og erstattes av mer klimavennlig industri. For at Norge skal holde seg til internasjonale 

klimaforpliktelser må færre felter tildeles gjennom konsesjonsrunder. 

 

Norsk industri er grunnlagt på høy kompetanse, som en blant annet ser innen oljerelatert industri og 

verftsindustrien. Vi må bygge på denne kompetansen blant annet for å satse på offshore vindkraft og 

andre fornybare næringer. Norge har gode forutsetninger for produksjon av billig og fornybar energi. 

Dette kan forbedres gjennom økt satsing på modernisering av vannkraftanlegg, noe som vil kunne 

bidra positivt globalt sett. 

 

Staten må ta nødvendige grep for å fremskynde offentlige investeringer, og en bør ha fokus på 

investeringer som fører til energieffektivisering av offentlige bygg. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

• Oppgradere Mongstadraffineriet for å ta imot og raffinere Johan Sverdrup-oljen 

• Gjennomføre nødvendig og forebyggende vedlikehold på offshoreinstallasjoner 

• At myndighetene bruker alle tilgjengelige virkemidler for å sikre at lønnsomme og tidskritiske 

modifikasjoner og utbygginger på sokkelen blir gjennomført for å øke feltenes levetid og 

utvinningsgrad, mens der er kapasitet i industrien 

• Gi norsk leverandørindustri muligheter til å produsere større deler av leveransene hjemme 

• Gi Oljedirektoratet kompetanse og ressurser til å se til at utbyggingsprosjekter på norsk sokkel 

er godt nok planlagt og har kontrakts strategier som sikrer gjennomføring på tid og kostnad for 

på den måten å hindre at asiatiske verft vinner med kunstig lave anbud som etterfølges av 

forsinkelser og kostnadsøkninger 
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• At det iverksettes et arbeid for å få utført plugging av forlatte brønner på sokkelen og på den 

måten utnytte ledig kapasitet i næringen 

• Satse på offshorevindkraft og modernisere vannkraftanlegg 

• Alle fergestrekninger som går ut på anbud skal det være en forutsetning at det benyttes 

nullutslippsferger der det er mulig; ellers skal det være lavutslippsferger 

• Investerer i nye kystvaktfartøyer som bygges i Norge 

• At det igangsettes et program for fornying av nærskipsfartsflåten som stimulerer til bygging 

av lavutslipp og utslippsfrie fartøy 

• Bidra til finansiering og tilrettelegging til utbygging av landstrøm både i havnene og på  

• skipene 

• Staten tar nødvendige grep for å energi effektivisere offentlige bygg 

• Tildele færre felter på norsk sokkel i konsesjonsrundene 

 

 

Klima og miljø 

Norge må gå i klimafronten, og kan ikke vente til markedet tar tak. Staten må investere i omlegging og 

nyskapning av den norske industrien til nye bærekraftige næringer som er mer energi effektiv og mer 

CO2-effektiv. Arbeiderpartiet i Bergen mener at en viktig finansieringsmekanisme for å få til dette er 

et klima- og teknologifond. 

 

Norge bør bli et foregangsland på forskning og utvikling (FoU) av billig og bærekraftig energi for 

verdens befolkning gjennom teknologioverføring og investeringer. Dagens politikk på fornybar energi 

gir ut konsesjoner og støtte til mange bedrifter og industrier. Arbeiderpartiet i Bergen er opptatt av at 

Norges politikk på fornybar energi må bli mer målrettet. Skal vi få til en «ny petroleumsindustri» må 

vi satse helhetlig på næringer der Norge har forutsetninger for å bli et foregangsland, for eksempel 

offshore vindkraft. Den viktigste garantien for klima- og kunnskapsarbeidsplasser er at vi har solide og 

robuste industrier som også i fremtiden vil være attraktive og lønnsomme arbeidsplasser. 

 

Verdens matsikkerhet er også under press på grunn av klimaendringene. Norsk sjømat kan i fremtiden 

bli en enda viktigere del av verdens matvareforsyning dersom havområdene våre fortsatt forvaltes på 

en bærekraftig måte. En konsekvens av dette er at Lofoten, Vesterålen og Senja ikke åpnes for 

petroleumsvirksomhet. 

 

Det er allerede utbredt petroleumsaktivitet i Barentshavet – et svært viktig beiteområde for flere 

viktige fiskeressurser, deriblant norsk arktisk torsk. Det skal ikke åpnes for ytterligere utbygning i 

Barentshavet. For å sikre fiskeriene i Barentshavet må det heller ikke tillates at det åpnes opp for 

petroleumsvirksomhet stadig lengre nord. 

 

Iskanten må ikke flyttes. 

Norge må også i fremtiden ha et bærekraftig næringsliv som skaper verdier og arbeidsplasser, og for å 

få dette til må vi allerede nå starte det grønne skiftet. Ny, klimavennlig teknologi må tas i bruk i norsk 

oljenæring. Det må forskes mer på måter for å effektivisere lagring av klimagassutslipp i saline 

formasjoner og uttømte olje- og gassreserver. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

• Bidra i større grad til forskning og utvikling av andre energibærere, slik som for eksempel 

hydrogen 

• At en større del av Statens Pensjonsfond Utland (SPU) skal investeres i fornybar eller 

miljømessig bærekraftig virksomhet 

• Det må skapes bedre støtteordninger for produksjon av fornybar energi og utvikling av ny 

teknologi, mindre byråkrati i konsesjonssystemet og investeringsstøtte til klimateknologi 

• Prioritere havområdene rundt Lofoten, Vesterålen og Senja for fisk og fiske, og utelukke disse 

områdene for olje- og gassproduksjon 

• Skjerme Barentshavet for ytterlige utbygging 

• Iskanten bevares som i dag 

• Klima- og teknologifondet økes til 100 milliarder kroner slik at avkastningen sikrer 

finansiering av flere store industriprosjekter for utslippsreduksjon og energieffektivitet 
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• Staten må bidra til forskning på lagring av CO2 i olje- og gassindustrien 

• Det utarbeides en strategi for hvordan Norge kan bruke overskudd av fornybar energi til å 

etablere ny og fremtidsrettet industri 

• Det etableres et offentlig FoU-program for å bidra til teknologioverføring fra 

petroleumssektoren til andre næringer 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

46.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Permitteringer 
2016 vil bli et tungt år for norske arbeidstakere. Arbeidsledigheten stiger til nivåer vi må tilbake til 

forrige borgerlige regjering for å se. Ytelser til arbeidsledige kuttes. De lovbestemte arbeidsvilkår 

svekkes, og erfaringen viser oss at økt ledighet gir et mer brutalt arbeidsliv. 

 

Nedturen i oljeindustrien rammer Vestlandet spesielt. I 2014 var hver femte arbeidsplass i Hordaland 

direkte eller indirekte oljerelatert, med leverandørindustrien som den sterkeste motoren. Når 

oljeselskapene trekker ned vedlikehold og investeringer merkes det godt i vårt fylke, ledigheten har 

økt med over 50 % siden oktober 2013. Virkningene av dette melder seg etter hvert også i andre 

bransjer og vi frykter en sterk økning i 2016. 

 

For at bedriftene skal stå rustet til fremtidige oppdrag, samt å kunne bidra til omstilling og det grønne 

skiftet, er det viktig at de gis mulighet til å beholde kompetansen. Den største ressursen i bedriftene er 

de ansatte og deres kompetanse, som det tar lang tid å erstatte når den først er borte. Det må føres en 

politikk som demper markedets nedbrytende kraft samtidig som vi legger grunnlaget for nye 

lønnsomme næringer. 

 

Fra 1.1.15 fjernet regjeringen ferietillegg for dagpengemottakere, både arbeidsledige og permitterte. 

Begrunnelsen fra H/Frp for å fjerne dette var at de fleste var kommet tilbake i jobb. Feriepenger er 

erstatning for lønn i det tidsrommet en har ferie. Arbeidsledige og permitterte, samt deres familie, har 

også behov for ferie. Dette må derfor reverseres. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

• Permitteringsperioden utvides fra 30 til 52 uker 

• Ordningen tilpasses slik at den også treffer ulike rotasjonsordninger 

• Det innføres bestemmelser om rullerende permitteringer uten at dette skal øke kostnadene 

• Betalingsplikt for arbeidsgiver reduseres til 5 dager 

• Åpne for muligheter til å ta kurs/etterutdanning når en er permittert/arbeidsledig uten å miste 

dagpengene 

• Gjøre det mulig for arbeidstakere som tar utdanning ved siden av arbeid å fortsette 

utdanningen også under permittering/arbeidsledighet uten bortfall av dagpenger 

• Legge til rette for at bedriftsintern opplæring kan kombineres med dagpenger under 

permittering 

• Ferietillegget for permitterte/arbeidsledige må gjeninnføres 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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47.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Sosialdumping – solidaransvar 

Solidaransvar er et godt virkemiddel i kampen for å sikre at utenlandske arbeidstakere får norske 

lønns- og arbeidsvilkår, og er regulert i allmenngjøringsloven. Normalt kontrakts regime, ved for 

eksempel et bygg, er at en bestiller (byggherre) sitter ut oppdraget til en hovedleverandør, som igjen 

bruker underleverandører på de ulike delene (fagene) av oppdraget. Hele leverandørkjeden til og med 

hovedleverandør er da omfattet av solidaransvar og manglende lønn kan rettes mot alle oppover i 

kjeden.  

 

Når solidaransvar ble innført ble det i Ot.prp.nr.88 (2008–2009) Om lov om endringer i 

allmenngjøringsloven m.m. (solidaransvar mv.) drøftet inngående om også bestiller skulle omfattes av 

solidaransvar. Konklusjonen var at en ikke så behovet for å innføre det, men at det kunne bli 

nødvendig i fremtiden at også bestiller ble omfattet av solidaransvar. Blant annet sier 

odelstingsproposisjonen følgende: 

Det kan også komme til å vise seg at solidaransvaret ikke treffer der det burde, eller at omgåelser blir 

et problem. Som en sikkerhetsventil foreslår departementet at det inntas en hjemmel i 

allmenngjøringsloven som åpner for at det ved forskrift skal kunne bestemmes at også bestiller skal 

være omfattet dersom særlige hensyn tilsier det. 

 

Dette ble regulert inn i allmenngjøringslovens § 13 med følgende tekst: 

Departementet kan også gi forskrift om at virksomhet som bestiller et produkt eller et resultat, skal 

omfattes av solidaransvaret dersom særlige hensyn tilsier det. 

 

I dag ser en at en enkelte bestillere bruker et kontraktsregime hvor en sitter de ulike delene direkte ut 

til leverandørene. Dette i seg selv er positivt ved at de ulike leverandørene blir direkte knyttet mot 

bestiller og en unngår lange leverandør kjeder. De negative konsekvensene er at bestiller/byggherre 

unndrar seg solidaransvar for arbeidstakere ansatt hos leverandører i bedriftene som har kontrakt 

direkte kontrakt, og at de ikke vil være omfattet av solidaransvar i det hele tatt.  

 

Konkret forslag 

• Arbeiderpartiet mener derfor at det må utarbeides en forskrift som gjør at også bestiller 

omfattes av solidaransvar. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

48.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Faste ansettelser 
Hovedregelen i Norge er at man ansettes i fast stilling. Men dette utfordres stadig av kreative 

arbeidsgivere og høyresiden. Innen bemanningsbransjen er det vanlige i dag at arbeidstakerne ansattes 

som "fast ansatt uten garantilønn". Gjennom ansettelsesformen, ”fast ansatt uten garantilønn” har 

arbeidsgiver ingen plikt til å tildele noe nytt oppdrag. For tida mellom oppdragene løper det verken 

lønns- eller arbeidsplikt. Avtalen innebærer ingen trygghet for arbeid og inntekt. Arbeidsmiljølovens 

regler om stillingsvern for fast ansatte gjelder i praksis ikke, med mindre en blir sagt opp mens en er 

under oppdrag. Det er sterkt bekymringsverdig når slik løs tilknytning begynner å spre seg til andre 

bransjer.  

 

Ansettelsesformen rammer den enkelte arbeidstaker, men den undergraver også det offentlige 

trygdesystemet ved at bemanningsforetakene på denne måten unndrar seg forpliktelser andre 

arbeidsgivere har ved bl.a. permitteringer og overlater regningen til det offentlige. Løsere tilknytning 

mot arbeidsgiver hvor arbeidstaker stiller svakere grunnet manglende vern, sammen med arbeidsgivers 

manglende vilje til å investere i kompetanse hos arbeidstaker, utfordrer den norske modellen og 

velferdssamfunnet. 
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Arbeiderpartiet vil derfor tydeliggjøre definisjonen av en fast stilling. Denne skal fremstå tydelig i 

Arbeidsmiljøloven. Arbeiderpartiet mener at en fast ansettelse i arbeidsmiljølovens forstand forutsetter 

en bestemt stillingsstørrelse og en tilsvarende forutsigbar lønn, noe som innebærer reelt stillingsvern 

med bl.a. lønn i oppsigelsestid uavhengig av om arbeidstaker får utføre arbeid i oppsigelsestiden. 

Vedtak: Forslaget støttes, og oversendes årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

49.  Kvinnherad Arbeiderparti  

Valen sjukehus og Folgefonn DPS 
Arbeiderpartiet slår ring om Valen sjukehus og Folgefonn DPS. Ein institusjon/behandlingsstad innan 

psykisk helsevern som ligg i naturfine omgivelsar. Sjukehuset har stabilt fagpersonale med fokus på 

fysisk aktivitet i behandlinga der bruk av sjø, skog, fjell - natur er ein resurs i behandlingsopplegget. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

50.  Stord Arbeiderparti 

Bevar lokalsjukehusa med dei funksjonar dei har i dag 
Nedlegging av akuttkirurgi/stabiliserende kirurgi vil ramme befolkningen i Norge ulikt. Fagmiljøer 

ved de viktige lokalsjukehusene vil forvitre og forsvinne over tid. Fremtiden vil ligge i at flere 

sjukehus innen et geografisk område samarbeider tett og har en fornuftig funksjonsdeling basert på 

den kompetanse som fins på sjukehusene. Disse sjukehusene vil da gjøre en viktig del av arbeidet for 

storsamfunnet (fordi de store sjukehusene for lengst er overbelastet) og i tillegg ivareta viktige behov 

for lokalsamfunnene. 

 

Stord Arbeidarparti vil derfor gå inn for at lokalsjukehusene blir opprettholdt med de funksjoner de 

har i dag og at samarbeidsmodellen utvikles for å opprettholde gode og likeverdige helsetilbud til 

befolkningen. 

 

Begrunnelse: Forslaget i Nasjonal Sjukehusplan om å legge ned akuttkirurgi/stabiliserende kirurgi ved 

flere lokalsjukehus vil ramme fagmiljøene ved disse sjukehusene hardt. Fagmiljøene ved de mindre 

sjukehusene er sårbare. I de deler av landet der avstanden og transporttiden til nærmeste alternative 

sjukehus er for lang vil dette ramme befolkningen urimelig. Dette vil føre til en enda større 

forskjellsbehandling i norsk helsevesen. Stord Sjukehus er i dag et faglig sterkt og veldrevet sjukehus 

som driver med «grønne tall». Sjukehuset er faglig godt rigget for akuttberedskap/stabiliserende 

kirurgi og er strategisk godt plassert i forhold til tidsfaktoren. Sjukehuset har høg produksjon og 

kirurgene opererer mer enn gjennomsnittet. 

 

Ved nedlegging av livreddende kirurgisk akuttberedskap ved dette sjukehuset vil det indremedisinske 

miljøet bli svært smalt og forvitre over tid. Sjukehuset inngår i dag i et samarbeid innen foretaket, der 

de tar flere operasjoner for de andre sjukehusene basert på den spesialkunnskapen som kirurgene 

innehar. Sjukehuset har døgnvakt for å ta vare på de pasientene som er operert. Akutte postoperative 

komplikasjoner som kan oppstå vil derigjennom være ivaretatt. Teamet kan da ta seg av andre akutte 

situasjoner som inntreffer i nærområdet på ubekvem tid.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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51.  Kvinnherad Arbeiderparti  

Tannhelse 
 

Mange studentar og lærlingar, går ikkje regelmessig til tannlege eller tannpleiar i studie-, eller læretida 

på grunn av dårleg økonomi og høge prisar på tannhelsetilbod. Det er viktig med regelmessige besøk 

til tannlege, det handlar om å hindre at små problem får utvikle seg til større, dyrare problem. Alle har 

ansvar for eiga helse, det gjeld og tannhelse, men i studie- og læretida med dårleg økonomi vel mange 

å utsette slik undersøking av redsle for store utlegg. 

 

Arbeidarpartiet meiner ordninga med 75% reduksjon i eigenbetaling bør gjelde t.o.m. det året ein 

fyller 25. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

52. Odda Arbeiderparti 

Odda og Stord sjukehus må bestå med akuttfunksjoner  
Nedlegging av akuttkirurgi/stabiliserande kirurgi vil ramme befolkningen i Norge ulikt. Fagmiljøer 

ved de viktige lokalsjukehusene vil forvitre og forsvinne over tid. Fremtiden vil ligge i at flere 

sjukehus innen et geografisk område samarbeider tett og har en fornuftig funksjonsdeling basert på 

den kompetanse som fins på sjukehusene. Disse sjukehusene vil da gjøre en viktig del av arbeidet for 

storsamfunnet (fordi de store sjukehusene for lengst er overbelastet) og i tillegg ivareta viktige behov 

for lokalsamfunnene. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil derfor gå inn for at lokalsjukehusene Stord sjukehus og Odda sjukehus 

blir opprettholdt med de funksjoner de har i dag og at samarbeidsmodellen utvikles for å opprettholde 

gode og likeverdige helsetilbud til befolkningen. 

 

Begrunnelse: 

Forslaget i Nasjonal Sjukehusplan om å legge ned akuttkirurgi/stabiliserende kirurgi ved flere 

lokalsjukehus vil ramme fagmiljøene ved disse sjukehusene hardt. Fagmiljøene ved de mindre 

sjukehusene er sårbare. I de deler av landet der avstanden og transporttiden til nærmeste alternative 

sjukehus er for lang, vil dette ramme befolkningen urimelig. Dette vil føre til en enda større 

forskjellsbehandling i norsk helsevesen. Odda Sjukehus og Stord sjukehus er i dag faglig veldrevne, 

robuste sjukehus som driver med «grønne tall». Sjukehusene er faglig godt rigget for 

akuttberedskap/stabiliserende kirurgi og er strategisk godt plassert i forhold til tidsfaktoren. 

Sjukehusene har høg produksjon og kirurgene opererer mer enn gjennomsnittet. 

 

Ved nedlegging av livreddende kirurgisk akuttberedskap ved disse lokalsjukehusene så vil det 

indremedisinske miljøet bli svært smalt og forvitre over tid. Sjukehusene inngår i dag i et samarbeid 

innen foretaket, der de tar flere operasjoner for foretaket og andre sjukehus basert på den 

spesialkunnskapen som kirurgene innehar. Sjukehusene har døgnvakt for å ta vare på de pasientene 

som er operert. Akutte postoperative komplikasjoner som kan oppstå vil derigjennom være ivaretatt. 

Teamet kan da ta seg av andre akutte situasjoner som inntreffer i nærområdet på ubekvem tid.  

Sjukehusene har i dag kirurgisk kapasitet til å ta flere operasjoner og har bred indremedisinsk og 

kirurgisk kompetanse. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt  redaksjonskomiteen.  
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53.  Meland Arbeiderparti 

Tannhelse for alle 
I dag er ikkje tannhelse ein del ein del av det ordinære helsetilbodet. Dette medfører at mange ikkje 

har råd til å ta skikkelig vare på denne delen av helsa si. Det må arbeidast for at tannhelse blir ein del 

av folketrygda og ein del av det ordinære helsesystemet.  

Dette må innførast gradvis, og først i dei gruppene av befolkninga som treng det mest. Målet må vere 

at all naudsynt tannbehandling blir dekka av fellesskapet med ei øvre grense for eigendel. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

54.  Kvinnherad Arbeiderparti  

Sunnhordlandsdialogen 
Arbeiderpartiet ønskjer at eit samla politisk og administrerande fora skal arbeide for at 

Sunnhordlandsdiagonalen skal bli realisert så snart som mogleg. Statens vegvesen har i aust/vest 

utgreiinga for 2015 konkluderte med at E134 (Haukeli) med arm mot Bergen er det beste alternativet 

både samfunnsøkonomisk og tidsmessig med omsyn til reisetid. Ein har her lagt til grunn ein netto 

samfunnsnytte på 26 MRD. Det er i utgreiinga frå Statens Vegvesen lagt opp til ei konseptvalutgreiing 

(KVU) for strekninga Grostøl – Bergen som skal danne armen mot Bergen frå E134. 

 

Regjeringa har i si tilråding til Stortinget tilrådd som hovudveg aust/vest E134 utan arm mot Bergen, 

samt enten Rv7 (Hardangervidda) eller Rv52 (Hemsedal) skal vere veg nr 2 mellom austlandet og 

vestlandet. Før endeleg val av Rv7/Rv52 er det vedteke i regjeringa at det skal lagast KVU for begge 

alternativa. 

 

Regjeringa ser då bort frå fagetaten si klåre tilråding om å lage KVU for strekninga Grostøl ved E134 

– Bergen, Sundvolden-plattforma som regjeringssamarbeidet er tufta på, og til retningslinene samf.dep 

har lagt for sine fagetatar. Store samferdsleprosjekt må leggast avgjerande vekt på nytteeffekt 

samfunnet får ved desse investeringane.  

 

Arbeiderpartiet vil arbeide for: 

Hovudveg nr. 1 mellom aust og vest vert E134 med arm til E39 

Arbeiderpartiet støttar om Sunnhordlandsdiagonalen og meinar at konseptvalutgreiing (KVU) må 

bli utført for både Sunnhordlandsdiagonalen og Hordalandsdiagonalen for at dette vert satt på 

sakslista. 

Den valte armen må vera med i Nasjonal Transportplan (NTP) for perioden 2018 – 2030 med 

bygging i siste fireårsperioden (2027 – 2030). 

For hovudveg nr 2 aust/vest støttar Arbeiderpartiet alternativet med veg over Hemsedal. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

55.  Etne Arbeiderparti  

E134 
E134 er peika ut som eit av hovudsambanda aust-vest. I samband med KVU av Hordalandsdiagonalen 

skal ein og utgreie Sunnhordlandsdiagonalen med alternative løysingar via Åkrafjorden/ Skånevik/ 

Kvinnherad. 

E134 er peika ut som eit av hovudsambanda aust/vest. For å leggje til rette for gode samband for heile 

Vestlandet, må Hemsedal Rv52, bli det andre hovudsambandet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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56.  Samnanger Arbeiderparti  

Plan om samferdsel 
Samnanger er på mange måter knutepunktet for Bergenshalvøyen. Vi er opptatt av god infrastruktur 

spesielt inn mot Bergen. I de seneste årene har vi i Samnanger, merket belastningen av stengt E16 og 

Fv 7 pga ras.  Vi har i den senere tid fått ny tunell bak Tysse, noe som har vært helt fantastisk, men 

samtidig også ført til økt trafikk. 

 

Ny E16 er viktig, men vi er bekymret for at et slikt stort prosjekt vil føre til at Fv 7 gjennom 

Samnanger, Kvam og Hardanger i lang tid vil være omkjøring/avlastingsvei i byggeperioden. Skal Fv 

7 ta denne belastningen, vil vi i Samnanger arbeide for at det gjøres investeringer/utbedringer i forkant 

av dette. 

 

Videre ser vi at en fremtidig trase for Hordalandsdiagonalen kan sees i sammenheng med en slik 

omkjøring/avlastningsvei. Vi løper i dag en stor risiko ved at all øst/ vest forbindelse går gjennom 

Arnenipa.  

 

Tenker vi at det skal komme en Hordalandsdiagonal til E 134 over Haukeli, mener vi at det er et 

kosteffektivt forslag å la den gå fra Espeland opp Bjørndalen, tunell til Samnanger og bro over 

Samnangerfjorden ved Gaupholm. Da kan denne trase brukes både av Fv 7 og E 134, og man kan 

fortsatt velge alternative traseer fra Gaupholm, enten via Fusa eller via Kvam. Vi mener at dersom 

man ser disse prosjektene i sammenheng, vil man få stor samfunnsnytte samt god samfunnsøkonomisk 

effekt.  

 

Med denne løsningen vil en også unngå vinterproblematikken over Gullbotn. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

57.  Voss Arbeiderparti 

Samferdsel 
Voss Ap vil understreka kor viktig det er at Hordaland star samla om dei store prosjekta som skal 

prioriterast I samband med ny nasjonal transportplan. Ved sist rullering stod me samla om E39, 

Sotrasambandet, Bybanen og Bergensbanen. I ettertid har Bergensbanen blitt supplert med parallell 

utbygging av veg og bane E16/vossebanen. Desse prioriteringane må ligge fast. Vidare vil me peike på 

at det er avgjeranda at me kjem oss til og frå Vestlandet. E134 over Haukeli er valt som ein av to 

hovudtrasear aust-vest, og Voss Ap føreset at når val av nordleg trasè er gjort hausten 2016, vert den 

vegen prioritert på lik line med E134. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

   

58.  Os Arbeiderparti 

Fergefri kyststamveg (E39) 
Hordaland Arbeiderparti ønskjer fergefri kyststamveg (E39) mellom Bergen og Stavanger. Det er 

viktig at vegen som vert bygd er miljøvennleg og eit effektivt transportsystem. Vegen er viktig i 

styringa av busetjing, og i utviklinga av eksisterande og framtidig næringsliv i fylka på Vestlandet. 

Mange av føresetnadane for bygginga av vegsambandet  har endra seg i åra frå dei første planane vart 

laga.  
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Os Arbeidarparti ønskjer at eksisterande planer vert utgreia og revidert med særleg omsyn på: 

• Dei miljømessige inngrepa ved ilandføring av brusamband til Os-skjergarden (Søre-Øyane), 

samt miljømessige konsekvensar av 4 felts-veg frå ilandføringspunktet, over Moberg til 

Svegatjørn. 

• Dei miljømessige konsekvensane for Bergensdalen. Ein reknar med ein auke i trafikken på 

E39. Kva konsekvensar vil val av trasé ha på «giftlokket»? 

• Kva innverknad vil ny kostnadsramme for prosjektet ha og seie for traseval og andre 

naudsynte og planlagde vegprosjekt i Hordaland? 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

59.  Fjell Arbeiderparti 

Stamvei 
Forslag:  Hordaland Arbeiderparti  vil legge  opp til en prosess  der en vurderer de to alternativene og 

vurderer Hol eller Hardangervidda som stamveg mellom Bergen og Oslo.  

Begrunnelse:  E134 blir naturlig valg som stamvei for trafikken sør i Hordaland.  Samtidig går i dag 

2/3 av trafikken øst-vest i en av de fire øst-vest veien ut av Bergen.  Det er bestemt nye veier Bergen – 

Voss og Oslo – Hønefoss.  Korteste veien, der folk flest soknar til er RV7 over Hardangervidda.  

Hordaland Arbeiderparti bør legge tilrette for en diskusjon om hva Hordaland Arbeiderparti ønsker for 

Hordaland. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

60.  Fjell Arbeiderparti 

Sotrasambandet 
Sotrasambandet er fortsatt et prioritert samferdselsprosjekt for Hordaland Arbeiderparti. 

Ut fra et beredskapsperspektiv er nytt Sotrasamband helt avgjørende.  Med en ÅDT på 27.000 er 

dagens bro et av Norges mest trafikkerte brosamband.  Sotrasambandet er nå inne i en avgjørende fase.  

Reguleringsplan er under sluttbehandling og bompengesøknad er under utarbeiding.  For at prosjektet 

skal være realiserbart er det viktig at det fortsatt prioriteres i NTP og at den statlige andelen til 

prosjektet blir så høy som mulig. Regjeringen har vedtatt at dette prosjektet skal være et OPS prosjekt.  

Hvordan prosjektet blir finansiert eller driftet må/skal ikke endre rekkefølgen på prioriteringene. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

61.  Vaksdal Arbeiderparti 

Samferdsel 
Vaksdal Ap vil understreka kor viktig det er at Hordaland står samla om dei store prosjekta som skal 

prioriterast I samband med ny nasjonal transportplan. Ved sist rullering stod me samla om E39, 

Sotrasambandet, Bybanen og Bergensbanen. I ettertid har Bergensbanen blitt supplert med parallell 

utbygging av veg og bane E16/vossebanen. Desse prioriteringane må ligge fast.  

 

Vidare vil me peike på at det er avgjeranda at me kjem oss til og frå Vestlandet. E134 over Haukeli er 

valt som ein av to hovudtrasear aust-vest, og Vaksdal  Ap føreset at når val av nordleg trasè er gjort 

hausten 2016, vert den vegen prioritert på lik line med E134. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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62.  Meland Arbeiderparti 

Sambandet Vest 
Tverrsambandet mellom kommunane i nord og vest (Lindås, Austrheim, Radøy, Meland, Askøy og 

Øygarden) har i fleire år vore eit prosjekt som det har blitt arbeidd med. Slik situasjonen i olje- og 

gassnæringa er no har gjerne trongen for eit samband mellom Mongstad og Sotra/Øygarden blitt 

nedprioritert. Men ilandføringa av m.a. Johan Sverdrup-olja til Mongstad og gassanlegget på Kollsnes 

gjer likevel at eit slikt samband framleis er svært aktuelt.  

 

Det er i dag ingen omkjøringsvegar for Nordhordlandsbrua (ÅDT 16900, 2015-tal), heller ikkje for 

Sotrabrua (ÅDT 26600, 2014-tal) eller Askøybrua (ÅDT 20200, 2014-tal), og dette er eit problem som 

påverkar heile bergensregionen i eit beredskapsperspektiv (jf. framlegg til Beredskapsanalyse for 

broforbindelsene rundt Bergen, SVV/HFK 2015). 

 

I Nordhordland har det sidan 2010 vore ei utgreiing om endringar i kommunestrukturen basert på 

frivilligheit. Eit tverrsambandet mellom kommunane i nord vil vere svært positivt for at ein ny, større 

kommune i nord skal utvikle seg positivt.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

63.  Stord Arbeiderparti 

Samferdsel 
Hordaland må ha eit veg- og transportnett som knyt fylket saman med resten av regionen og som har 

effektive transportkorridorar mot resten av landet. Det legg grunnlaget for verdiskaping og busetting i 

heile fylket. Kollektivreiser må vera ein viktig berebjelke i transportløysingane i heile Hordaland. Folk 

må kunna reisa kollektivt til og frå jobb, barnehage og skule. I tettbygde område og spesielt Bergen 

må vi betra luftkvalitet og redusera køar med å få mange fleire til å reisa kollektivt. Då må vi ha eit 

kollektivtilbod som er brukarvennleg, bra på kvalitet og  rimelig i pris. Tiltak for å redusera 

biltrafikken må føljast opp med ei storstilt satsing på kollektivtilbodet. Stord Arbeiderparti krev eigne 

kollektivtrassear på dei nye vegprosjekta, til dømes mot Askøy og Sotra.  

 

Stord Arbeiderparti vil ha ein offensiv satsing på utbygging av infrastruktur i Hordaland. Det er viktig 

å halde framdrifta på prosjekt som er klar for realisering. Arbeiderpartiet er opptatt av at også dei store 

utbyggingane som ligg som premiss for berekningane i aust/vest-rapporten vert  realiserte. For 

Hordaland gjeld dette spesielt E16 Bergen-Voss og E39.  Stord Arbeidarparti meiner at ei slik satsing 

på samferdsel er viktig nasjonalt og for landsdelen, samstundes som satsinga vil binde saman 

Vestlandet.  

 

Stord Arbeiderparti  støttar konklusjonen i aust/vest-utgreiinga om å satsa på to hovudtrasear mellom 

Aust- og Vestlandet. Hordaland Arbeiderparti vil peika på E-134 som ein av hovudtrasane, med E-134 

som sørleg line, medrekna påkopling til Bergen. Stord Arbeiderparti skal jobba for at anbefalinga frå 

Statens Vegvesen om å gjennomføre ein KVU for ein påkopling til Bergen, vert tinga politisk. Ein 

KVU bør utreie både alternativa Sunnhordlandsdiagonalen og Hordalandsdiagonalen.    

Stord Ap ønskjer at regjeringa snarast mogleg tek stilling til konsept for ny veg og bane mellom Voss 

og Arna. Stord  Ap vil peike på brei oppslutnaden om å gå for alternativet med parallell utbygging av 

veg og bane. Gjennom raskt vedtak frå regjeringa og  rask planlegging, kan det leggast til rette for 

prioritering av prosjektet ved neste  rullering av NTP. 

 

Hordaland er eit fylke med mange rasutsette vegstrekningar. Kvart år vert  fleire vegar stengt på grunn 

av ras. For mange lokalsamfunna er vegane ofte einaste forbindelse til resten av fylket og i 

naudsituasjonar kan dette få alvorlege konsekvensar. Derfor meiner Stord Arbeiderparti at det er viktig 

at fylket arbeider aktivt for å få rassikra fleire vegstrekningar i fylket.  
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Ferjefri kyststamvei er ei viktig sak for Stord Arbeiderparti. E-39 vil binde Vestlandet saman og styrke 

næringslivets konkurranseevne.  Stord  Arbeiderparti vil peike på Jektevik (Stord)-Hodnanes (Tysnes) 

som ein høgaktuell stad for kvar brua skal krysse Langenuen. Stord  Arbeiderparti meiner det er viktig 

i planperioden at det også blir tatt omsyn til framtidige påkoplingar til E39 frå Austevoll, Fusa og 

Kvinnherad. Bygging av Nyborgtunnelen er viktig for E-39 nordover.  

 

Sjølv om målet om ferjefri E-39 ligg fast så vil ferjene vera ein viktig del av det framtidige vegnettet i 

Hordaland. Dagens ferjeflåte er utdatert og held ikkje god nok standard både når det gjeld 

driftstryggleik, forureining og funksjonalitet for dei reisande. Stord Arbeiderparti vil fornya 

ferjeflåten, og setta krav til klimavennlege løysingar med nullutslepp innanfor ferjedrifta som til 

dømes batteriferje.  Stord Arbeiderparti meiner at staten må bidra økonomisk til fylkeskommunane 

slik at dei kan gjennomføra ei heilt nødvendig standardheving på sine ferjesamband. Stord 

Arbeiderparti vil også peike på viktigheita av å flytte godstransport over til sjøtransport.  

Store vegutbyggingar og anleggsaktivitet vil vera ein del av trafikkbilete i åra som kjem og det er 

svært viktig at det stilles strenge krav til trafikksikring, spesielt for mjuke trafikantar. Det er 

avgjerande at det vert stilt krav til at sikring er på plass før anleggsarbeidet startar. 

 

Stord Arbeiderparti vil: 

• Realisere ferjefri E-39 

• To hovudtrasear mellom Aust- og Vestlandet. Stord Arbeiderparti vil peika på E-134 som ein 

av hovudtraseane. 

• Satse på  E-16 Bergen Voss med parallell utbygging av veg og bane og opprusting av 

togmateriell 

• Prioritere nedkorting av reisetida på Bergensbanen 

• Prioritera vedlikehald og rassikring av vegar. 

• Fornya ferjeflåten, og setta krav til klimavennlege løysingar innanfor ferjedrifta 

• Betre kollektivtilbodet gjennom auka kapasitet og frekvens , innfartsparkering, og rimelege 

billettprisar som grunnlag for innføring av rushtidsavgift.  

• Setja krav til at sikringstiltak for mjuke trafikantar er på plass før anleggsstart. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

64.  Stord Arbeiderparti 

Fastlandsambandet Huglo – Tysnes 
I løpet av våren mars/april skal saker som skal inn i lista til RTP (regional transportplan) snekkrast. 

Det er då svært viktig at fastlandsambandet Huglo – Tysnes kjem med.  Stord AP meinar at 

kommunen må vera ein aktiv  pådrivar for å få prosjektet i gang. I fyrste omgang få til ein 

detaljreguleringsplan samt få oversikt over beløpet ferjeavløysingsmidlar gjer.   

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

65.  Odda Arbeiderparti 

Øst-vestforbindelser til Bergen.  
Mer enn halvparten av Norges befolkning vil ha nytte av E134 med en arm til Bergen. 

E134 er avgjørende for næringslivets fremtidige utvikling og for Norges konkurranseevne 

Bedrifter og transport¬næringen trenger et vintersikkert hovedsamband sør for Hardangervidda som er 

lett å vedlikeholde og holde åpen året rundt. Vegvesenet har beregnet at utbygging av E134 over 

Haukeli vil gi en samfunns¬økonomisk gevinst på 26 milliarder kroner. Av dette utgjør fergefri arm 

mot Bergen 14 milliarder! 
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Utsiktene for næring og verdiskaping har endret seg. I tiden som kommer nå blir det avgjørende å få til 

gode transportårer for landbasert næringsliv. Hordaland er sentral på marine næringer, småindustri, 

subseaindustri og ikke minst kraftforedlende industri. Smelteverkene i Kvam, Odda, Kvinnherad og 

Karmøy er i god utvikling og er utgjør et viktig potensial i det grønne skiftet. Metallene er 

gjenvinnbare og blir produsert med langt lavere Co2 utslipp i Norge enn i utlandet.  

 

Norsk landbasert industri er i utvikling og kommer til å bli enda mer klimaeffektiv fremover. 

Industrien langs kysten, Sunnhordaland, Midthordaland og Hardanger og størsteparten av Rogaland 

eksporterer alle sine varer over E134 Haukeli. Det ønsker de å fortsette med. Eksporten av fisk og 

marine næringer er stor og økende. Oppdrettsindustrien i Søndre delen av Hordaland og nordre delen 

av Rogaland eksporterer mesteparten av sin fisk over E-134 Haukeli.  

 

E134 med arm til Bergen som et fremtidig hovedsamband vil skape en livsnerve gjennom sør-norge 

som Vestlandet og nasjonen er avhengig av. Det er avgjørende at denne ruten gjøres mest mulig 

effektiv. Ved å forsere Røldal med nye tunneler halverer vogntogene sine dieselutgifter. Vegvesenet 

sine utredninger viser at det er på E-134 med en Arm til Bergen at de største tidsbesparelsene gjør seg 

gjeldene øst/vest. Og det er E-134 som klart viser den største samfunnsnytte av de nye traseene øst-

vest. Til sammen utgjør E-134 med arm til Bergen hele 26 mrd netto økonomisk samfunnsnytte etter 

investering iflg Statens Vegvesen. Det er lett forståelig da fremtidig E-134 knytter Bergen, 

Haugalandet, Stavanger/Sandnes og Sunnhordaland, Midthordaland og Hardanger sammen med 

Grenlandsområdet, Kongsbergområdet, Vestfold, Østfold og Oslo/Akershus som de sentrale 

næringsregionene på østlandet. 

 

E-134 og armen til Bergen er viktig i «å bygge landet» og viktig for å gi konkurransevilkår til 

Vestlandet. Bergen utvider sitt influensområde sørover og østover. Interesseområdet for byen utvides 

og reisetiden gjøres langt kortere. En legger til rette for at fremtiden gir regionale gevinster i regioner 

der det i dag er relativt dårlig vegstandard. For regionene Hardanger, MidtHordaland legger en til rette 

for felles arbeidsmarked internt og med Bergen.  

 

Vi skal bygge Vestlandet. Netto samfunnsnytte er et utrykk for investeringene har en hensikt, at vi 

styrer mot en bedre og lønnsom situasjon. Vi må ta samfunnsnytten på alvor når vi skal velge øst/vest 

løsning. Interessene til Hordaland er i stor grad sammenfallende med Vestlandet for øvrig. Det gir 

styrke å legge vekt på interessene til nabofylkene våre nord og sør for oss, for å sikre tyngde og rask 

realisering. 

 

Ved å velge kombinasjonen RV52 Hemsedal med RV5 og E-134 med arm til Bergen slik vegvesenet 

foreslår oppnår vi dette. Ved å støtte vegvesenets anbefaling i KVU for Hardangervidda finner vi også 

en god løsning der. Det er fornuftig å gjøre vedtak i tråd med de grundige faglige tilrådingene. 

Arbeiderpartiet på Stortinget var med på følgende merknad under stortingsbehandlingen av 

inneværende NTP: 

 

Et annet flertall, medlemmene fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti, Senterpartiet og Kristelig 

Folkeparti, vil be om en vurdering av om E134 som har sitt vestlige endepunkt Haugesund, også får en 

arm fra Jøsendal i Odda kommune og til Bergen. Fylkesvegsamband inngår også i vurderinga.  

Dette flertallet, herunder AP, har nå fått gjennomslag for sin merknad. Dette må nå følges opp i 

kommende NTP. 

 

Forslag til vedtak: 

a) Arbeiderpartiet vil bygge landet og skape en vestlandsregion med gode vilkår for 

næringsutvikling og arbeidsplasser. 

b) Arbeiderpartiet sier seg enig i vegvesenet sine konklusjoner i øst-vestutredningen, og legger 

særlig vekt på at nye hoved forbindelser øst-vest må dekke hele Vestlandet. 

c) Utvikling av nye hoved samband øst-vest vil kunne gi vesentlig bedring av rammevilkår. I 

valg av løsning vil Arbeiderpartiet legge avgjørende vekt på at investeringene gir maksimal 

samfunnsnytte. 
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d) I tråd med dette legges til grunn at E-16 og E-39 blir utbygd, jfr. Statens vegvesen sin øst-

vestutredning og i tråd med regjeringens kunngjøring av 08.12.2015 om utbygging av Arna-

Voss. (EI) 

e) KVU for en arm fra E134 til Bergen, eller utredning av lignende kvalitet, må gjennomføres 

slik at myndighetene/regjering/storting har et korrekt, balansert og sammenlignbart grunnlag 

for endelig avgjørelse om hoved forbindelser mellom Østlandet og Vestlandet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

66.  Bømlo Arbeiderparti 

Aust-Vest samband 
Bømlo Arbeiderparti er nøgd med Statens vegvesen si utgreiing av Aust-Vest sambandet der ein vil 

prioritere to hovudsamband mellom Bergen og Oslo: E 134 over Haukeli og Rv 52 over Hemsedal. I 

arbeidet med E134 over Haukeli må alle aktuelle diagonalalternativ (Hordalandsdiagonalen og 

Sunnhordlandsdiagonalen) vere med i ein KVU. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt  redaksjonskomiteen. 

 

 

67.  AUF i Hordaland 

Hovedforbindelser mellom Østlandet og Vestlandet – E134 og Rv 52 
For å sikre en god forbindelse mellom Østlandet og Vestlandet er det viktig i fremtiden å satse på å 

bedre de nåværende forbindelsene med et nasjonalt og samfunnsøkonomisk hensyn. De mange ulike 

forbindelsene har forskjellige funksjoner når det gjelder et regionalt og lokalt hensyn, men til tider 

avviker dette med det nasjonale hensynet for å sikre helårsåpen forbindelse som ikke rammer transport 

mellom østlandsområdet og vestlandsområdet. Derfor er det viktig å satse på to hovedforbindelser 

mellom Østlandet og Vestlandet. De to forbindelsene det bør satses på er E134 over Haukeli og Rv 52 

over Hemsedal.  Dette er to forbindelser som i dag betjener ulike området. Sammen vil E134 og Rv 52 

sikre mindre sårbarhet og større pålitelighet.  

 

Sammen med utbyggingen av en ferjefri E39 mellom Stavanger og Bergen vil E134 kunne være 

samfunnsøkonomisk lønnsomt fordi forbindelsen vil kunne betjene hele området mellom Bergen og 

Stavanger. Rv 52 vil på sin side gi en rask forbindelse mellom Oslo og Bergen, men gir også 

utviklingsmuligheter mot Sunnmøre og Sogn og Fjordane. To nye hovedforbindelser mellom 

Østlandet og Vestlandet vil altså sikre at store deler av Vestlandet vil samfunnsøkonomisk bli belønnet 

av satsingen og utviklingen.  

 

Begge forbindelsene krever store og mindre forberedelser for å sikre pålitelighet og mindre sårbarhet. 

En av de store utfordringene er å bygge en ferjefri E134 mellom Bergen og Oslo. Dette krever at man 

ser på løsninger for å bygge en ny bro eller undervannstunell mellom Jondal og Tørrviksbygd i 

Hardanger. Det klareste forslaget er å bygge «Hardangerbrua 2». En økning av trafikken på E134 vil 

også kreve at en går vekk fra løsningen med ferjeforbindelse for å sikre en god flyt av trafikk mellom 

Bergen og Oslo. Dette vil også være den mest samfunnsøkonomisk fornuftige løsningen.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener at:  

• E134 og Rv 52 må satses på som hovedforbindelsene mellom Vestlandet og Østlandet. 

• Det må bygges en ny bro mellom Jondal og Tørrvikbygd. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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68.  Tysnes Arbeiderparti 

E39 Bru over Langenuen 
Grunngjeving: Regjeringa har vedteke og leggja kyststamvegen E39 på bru over Bjørnefjorden. Det 

neste viktige spørsmål er kvar brua skal kryssa i Langenuen. Tysnes Arbeiderparti er opptatt av at det 

ikkje på nokon måte er uviktig kvar denne kryssinga finn stad. 

 

Tysnes Arbeiderparti er heilt klar på at det er Jektevik – Hodnanes som peikar seg ut som ein naturleg 

stad for kryssing både når det gjeld bredde på fjorden og topografien på båe sider. Ei bru der vil etter 

Tysnes Arbeiderparti sitt syn være det som er desidert billegast og byggja, men samstundes også vil ei 

kryssing der ivareta Sunnhordland som region. 

 

Tysnes Arbeiderparti meiner det er viktig i planperioden at det også blir tatt omsyn til framtidige 

påkoblingar til E39 frå Austevoll og Fusa. Det kjem stadig vekk meiningar  både i pressa og på sosiale 

media at den valgte traseen med bru over Bjørnefjorden er feil bruk av samfunnets pengar. Det vert 

hevda at det er betre å gå tibake til den såkalla «indre traseen» Også frå enkelte parti vert dette hevda. 

Tysnes Ap er uroa over at det til tider kan synast som om det ikkje er vilje til å stå ved utbygginga av 

E-39 mellom Stord og Os. Statens vegvesen har fått eit oppdrag frå regjeringa om å planlegga for den 

midtre trassen med bru over Bjørnefjorden og er i full gong med dette arbeidet. Tysnes Ap er klar på at 

det er viktig at dette arbeidet får full tilslutning. 

 

Forslag: Tysnes Ap vil at det skal arbeides for at Langenuen blir krysset mellom Jektevik (Stord) og 

Hodnanes (Tysnes).  

 

Tysnes Arbeiderparti meiner det er sentralt for framdrifta av ny E-39 at det ikkje vert lagt opp til 

omkampar i forhold til valgt trase på E-39. Tysnes Ap vil at den nye E-39 skal førast fram i tråd med 

det som no vert planlagt, og at prosjektet må jobbast inn i Nasjonal Transportplan (NTP) 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

69.  Kvam Arbeiderparti 

Konsekvensutgreiing vedrørande arm av E134 til Bergen må gjerast no 
KVU for arm frå E134 til Bergen er utsett – med grunngjeving at ei eventuell satsing på RV7-

alternativet vil gjera den unødvendig. Dette må gjerast om. Uavhengig av utfallet ved traseval mellom 

RV7 og RV52 så er arm frå E134 til Bergen svært samfunnsøkonomisk lønsam, og må 

konsekvensutgreiast.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

70.  Austevoll Arbeiderparti 

Vegstandart og ferjetilbod tilknytta statleg Fiskerihamn 
I Austevoll kommune blir det i desse dagar fergstilt ei  statleg Fiskerihamn som skal vere ei hamn for 

kystfisk flåten , og havfiske flåten i heile regionen.  Det er forventa at ei hamn av denne storleik vil gi 

ringverknader med etablering av nye bedrifter tilknytt  den marine og maritime næringa.  

 

Vegstandarden i Austevoll tilfredsstiller ikkje dagens trafikk. Deler av hovudvegen med størst trafikk , 

er bygd på myr og fleire stader ser ein at vegen  held på å sige ut og blir farleg særleg for tunge 

køyretøy. Ei auke i trafikken og særleg tungtrafikk vil ytterlegar vere ei stor belastning på veg 

strekningar som ikkje er bygd for denne type trafikk.  Mange stader er vegane for smale og  svingete, 

og  det fins mange uoversiktlege  utkjørsle langs vegnettet.  Det er ikkje gang og sykkelstiar sør for 

Eidsbøen ,og mange stader er det difor utrygt for fotgjengar , skulebarn og andre mjuke trafikantar.   
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Utfordringane med aukande trafikk  på vegnettet og eit ikkje tilfredstillande  ferjesamband  til og frå 

Austevoll må sjåast i samanheng.  

 

Viser til sak om ferjetilbod der vi har synleggjort eit betydeleg behov for nytt ferjemateriell, og ikkje 

minst eit betre ferjetilbod med høgare frekvens . Dette i tillegg  til eit like stort behov for  

oppgradering av vegnettet ,vil medføre store kostnader . Skal desse behova kunna bli realisert meiner 

Austevoll AP at ferje sambanda Hufthamar – Krokeide , og Sandvikvåg- Husavik må omgjerast til 

riksvegsamband.   Austevoll har som kjent ikkje fastlandssamband og  er heilt avhengig av eit godt og 

tenleg ferjesamband. Som statleg Fiskerihamn kan ein også argumentere for at vegsambandet skal vere 

statleg.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt  redaksjonskomiteen. 

 

 

71.  Etne Arbeiderparti 

Rv52 
E134 er peika ut som eit av hovudsambanda aust/vest. For å leggje til rette for gode samband for heile 

Vestlandet, må Hemsedal Rv52, bli det andre hovudsambandet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

72.  Samnanger Arbeiderparti 

Samferdsel 
Samnanger er på mange måter knutepunktet for Bergenshalvøyen. Vi er opptatt av god infrastruktur 

spesielt inn mot Bergen. I de seneste årene har vi i Samnanger, merket belastningen av stengt E16 og 

Fv 7 pga ras.  Vi har i den senere tid fått ny tunell bak Tysse, noe som har vært helt fantastisk, men 

samtidig også ført til økt trafikk. 

 

Ny E16 er viktig, men vi er bekymret for at et slikt stort prosjekt vil føre til at Fv 7 gjennom 

Samnanger, Kvam og Hardanger i lang tid vil være omkjøring/avlastingsvei i byggeperioden. Skal Fv 

7 ta denne belastningen, vil vi i Samnanger arbeide for at det gjøres investeringer/utbedringer i forkant 

av dette. 

 

Videre ser vi at en fremtidig trase for Hordalandsdiagonalen kan sees i sammenheng med en slik 

omkjøring/avlastningsvei. Vi løper i dag en stor risiko ved at all øst/ vest forbindelse går gjennom 

Arnenipa.  

 

Tenker vi at det skal komme en Hordalandsdiagonal til E 134 over Haukeli, mener vi at det er et 

kosteffektivt forslag å la den gå fra Espeland opp Bjørndalen, tunell til Samnanger og bro over 

Samnangerfjorden ved Gaupholm. Da kan denne trase brukes både av Fv 7 og E 134, og man kan 

fortsatt velge alternative traseer fra Gaupholm, enten via Fusa eller via Kvam. Vi mener at dersom 

man ser disse prosjektene i sammenheng, vil man få stor samfunnsnytte samt god samfunnsøkonomisk 

effekt. Med denne løsningen vil en også unngå vinterproblematikken over Gullbotn. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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73.  AUF i Hordaland 

Vei og kollektiv 
Hordaland Arbeiderparti er opptatt av at kollektivtilbudet skal være et tilgjengelig alternativ for fylkets 

innbyggere, og dette gjelder også askøyværingene. For at kollektivtilbudet skal appellere for de 

reisende må tilbudet være lett tilgjengelig med hyppige og effektive avganger. Disse faktorene er ikke 

tilstedet i dag, og må legges til grunne for at beboerne våre skal ønske å benytte tilbudet. Å reise 

kollektivt er et av mange tiltak askøyværinger kan gjøre for å spare miljøet. 

 

For at alle Askøyværinger skal kunne ta i bruk kollektivtilbudet må busstilbudet strekke seg over øyen. 

Mennesker som bor i bygdene utover Kleppestø-Ravnanger området er i dag avhengig av privat 

transport fordi kollektivtilbudet drar for sjeldent. Derfor ønsker Hordaland Arbeiderparti å garantere at 

bussene skal dra til alle Askøys tettstedet med mininum to timers mellomrom i ukedagene. På denne 

måten har alle beboerne et alternativ i kollektivtilbudet. 

 

For pendlerne er det viktig at kollektivtrafikken fra Askøy er effektiv. Hurtigbåttilbudet fra Kleppestø 

til bryggen i Bergen er et raskt tilbud for dem som skal til sentrum eller ta videre kollektivtrafikk fra 

bryggen. Tilbudet avlaster trafikken som må over Askøybroen for å komme seg til sine arbeidsplasser, 

samtidig som den gir mindre utslipp per person. I dag arbeider hurtigbåttilbudet på maks kapasitet, noe 

som viser at det appellerer til pendlerne. Derfor må vi øke kapasiteten, og dette gjør vi med å kjøpe en 

ny og større båt enn vi har idag. 

 

Selv om Kleppestø er et sentralt punkt på Askøy betyr ikke det at all kollektivtrafikk bør gå gjennom 

det. I dag er situasjonen på Askøy slik at dersom en buss skal fra en side av øyen til den andre, går 

bussruten alltid gjennom Kleppestø uansett hvor stor omveien er. For mange Askøyboerne betyr det at 

reisetiden er lengre innad på Askøy, enn om du skal til det tilsvarende stedet fra sentrum. Dette er til 

tross for at veiavstanden er drastisk kortere, og medfører at mange askøyværinger velger privat 

transport I favør til kollektiv transport. Derfor trenger Askøy flere direktebusser mellom tettstedene 

slik at reisetiden ikke blir urimelig lange. 

 

For pendlerne som det ikke passer å ta båten for er trafikken fra Askøy preget av kø over Askøybroen, 

som har negativ innvirkning på kollektivtrafikken. Det skal derfor utredes om muligheten å åpne et 

tredje felt på Askøybroen som tidbasert sambruksfelt. Fotgjengerfeltet vil da bygges som et overheng 

på utsiden av broen. Samtidig skal vi bygge en ny tunnel fra Askøybroen til Storavatnet med 

sambruksfelt slik at flaskehalsen ikke bare blir flyttet rett over broen. Sambruksfeltet på bro og tunnel 

vil medføre at kollektivtrafikk blir mindre hindret av restrerende trafikk, samt at det vil appellere til at 

flere kjører sammen. Dette vil igjen ha en ringvirkning med at det blir mindre trafikk i områdene før 

og etter broen. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• Utrede for bruk av tredje felt på Askøybroen til sambruksfelt 

• Bygge en ny tunnel fra Askøybroen til Storavatnet. 

• Øke antall avganger til hurtigbåten og busser på Askøy. 

• Garantere at busstilbudet strekker seg til alle deler av øyen. 

• Åpne for bussruter som går rundt på øyen uavhengig av Kleppestø terminal 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

74.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Samferdsel på Vestlandet 
Arbeiderpartiet i Bergen ønsker et trygt, effektivt og miljø- og klimavennlig transportsystem for 

Bergen og regionen som helhet, med gode kommunikasjonslinjer til regionsentre på Vestlandet og til 

andre landsdeler. Regionen og et større Vestland er avhengig av at Bergen og Bergensområdet 

fungerer som vekstmotor. 
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En bærekraftig utvikling i byene er en forutsetning for å nå Norges klimamål.  En målsetning for  

Bergen må være å redusere klimagassutslippene med 50 % i perioden 1991-2030. Dette betyr at 

fotgjengere, syklister, buss og bane skal ha prioritet fremfor privatbilen. Veksten i transportbehovet i 

Bergen må løses ved kollektivtransport, sykling eller gange. I tilknytning til sentrale bybanestopp og 

bussterminaler vil Arbeiderpartiet bygge rikelig med innfartsparkeringer både for bil og sykkel. 

Motorisert transport skal i størst mulig grad utføres av nullutslippskjøretøyer, mens fossilbiler og 

tunge kjøretøyer på diesel fases ut. 

 

Kollektivtilbudet i Bergen må bygges ut og takstene holdes lave. Arbeiderpartiet vil arbeide for økt 

statlig finansiering til utbygging og drift av kollektive transportmidler. Statens andel, som i perioden  

fra 2002-2015 har vært på 15 %, bør økes til 70 % for å gi rask utbygging av bybane, sykkel- og 

gangveier. 

 

Arbeidet med en bymiljøavtale for Bergen må forseres. Det er behov for store investeringer i årene 

som kommer med bybanen til Fyllingsdalen og Åsane, videreutvikling av gå- og sykkelbyen, 

Nyborgtunnelen og Ringvei øst. Når Statens vegvesen leverer sin utredning på dette i første kvartal 

2016, må en arbeide for gjennomføring av tiltakene i neste rullering av NTP. 

 

Bergen trenger fleksible permanente virkemidler og strakstiltak for å bedre luftkvaliteten, særlig i 

kalde og tørre perioder. Ved siden av tidsdifferensierte bompengesatser og flerdobling av taksten på 

dager med høy luftforurensing, vil Bergen også innføre miljødifferensierte bompenger og etablere lav- 

og nullutslippsoner. Arbeidet med å elektrifisere havnen må prioriteres og skip må vises bort fra 

havnen ved høy forurensing. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker mest mulig parallell planlegging og utbygging av bybane til 

Fyllingsdalen og Åsane, og effektiv kollektivbetjening av Sotra ved hjelp av bybane til Straume. 

 

Mest mulig sammenhengende kollektivtraseer må reguleres på nye og etablerte veisystemer inn mot 

Bergen. Dimensjoneringen av nye veisamband må være tilpasset en utvikling som reduserer 

personbiltransporten og gir kollektivtrafikken prioritet. Regionale veisamband må være del av et 

helhetlig hovedveisystem som føres utenom bysentrum gjennom et funksjonelt ringveisystem, der ny 

Ringvei øst blir sentral for å lede trafikken utenom Bergen sentrum. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen støtter konklusjonen i øst/vest-utredningen om å satse på to hovedtraseer 

mellom Øst- og Vestlandet. Et viktig mål for øst-vestforbindelser er tryggere og mer pålitelig 1057 

veitransport vinterstid. E134 Haukelifjell bør være en av hovedtraseene. Arbeiderpartiet i Bergen 

beklager at regjeringen har valgt ikke å gjennomføre KVU for strekningen 1060 Odda-Bergen. En slik 

KVU bør igangsettes snarest. Arbeiderpartiet i Bergen ønsker en tilknytning som ikke fører til 

ytterligere kanalisering av trafikk inn mot Bergen sør. En mulig tilknytning er mot E16. 

 

Før Arbeiderpartiet i Bergen velger den andre øst-vest traseen, vil partiet avvente KVU om 

strekningen Voss-Gol som er forventet å foreligge utpå høsten, som skal se Rv52 Hemsedalsfjellet opp 

mot Rv7 Hardangervidda. Avstander, trygghet, reisetid, betjening av folkerike regioner, bærekraft og 

nyttetransport blir viktige kriterier. 

 

For øvrig vil E16 til Voss, parallelt med bygging av ny jernbanetrasé, samt nytt Sotrasamband og E39 

fra Os være viktige samband. E39 Hordfast er viktig for å styrke Vestlandsregionen og binde sammen 

Bergen-Stavanger til en tilnærmet felles bo- og arbeidsregion med 1 million mennesker. Det bør 

legges til rette for lettbane mellom Bergen og Stavanger.  

 

Arbeiderpartiet vil styrke togets konkurransekraft både på person- og godstransport, med en raskere 

togforbindelse vest-øst. Med intercityløsning til Voss og Ringeriksbane vil Bergensbanen med en 

reisetid ned mot 4 timer bli konkurransedyktig med fly på strekningen Bergen-Oslo. Moderniseringen 

av Bergensbanen vil også styrke jernbanens konkurransekraft i godsmarkedet. 
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Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

• Få på plass en bymiljøavtale for Bergen med 70 % statlig andel 

• Prioritere utbygging og drift av kollektive trafikkmidler, gang- og sykkelveier 

• Legge til rette for flere innfartsparkeringsplasser ved hovedinnfartsårene, både i Bergen og 

omegnskommunene 

• Arbeide for rimeligere billettpriser til kollektivtransporten 

• Innføre miljødifferensierte bompenger og lav- og nullutslippsoner, samt øke bomtakstene på 

dager med høy luftforurensing 

• Elektrifisere havnen 

• Planlegge og bygge ut bybane til Fyllingsdalen og Åsane mest mulig parallelt  

• Starte reguleringsarbeid for Nyborgtunnelen  

• Utrede og regulere Ringvei øst så raskt som mulig 

• Arbeide for at fremtidig løsning for Ringvei øst ikke medfører at man flytter problemet med 

inversjon og dårlig luftkvalitet fra Bergensdalen til Arnadalen 

• Arbeide for økt statlig andel på Sotrasambandet 

• Prioritere kollektivtrafikken på det nye Sotrasambandet 

• Arbeide for at bybanen på sikt skal gå til Straume på Sotra 

• Regulere mest mulig sammenhengende kollektivfelt på innfartsårene til Bergen 

• Arbeide for at E16 og E39 blir ferdig utbygd 

• Arbeide for at E134 Haukelifjell blir en av de fremtidige hovedforbindelsene mellom øst og 

vest og få på plass en KVU for strekningen Odda – Bergen. 

• Ta stilling til den andre øst-vest-traseen etter at utredning med sammenligning av alternativene 

Rv7 Hardangervidda og Rv52 Hemsedalsfjellet foreligger til høsten 

 

Partistyret si innstilling: 

Oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

75.  Sund Arbeiderparti  

Flyktningepolitikk 
Arbeiderpartiet har medverka til eit statleg forlik om korleis den norske stat skal møta de stadig 

stigande utfordringane Noreg står over for  innan flyktningsituasjonen. Vi skal ha ein streng, men 

rettferdig innvandringspolitikk. Dette må ikkje hindre oss i fortsatt å ha ein god integreringspolitikk 

for dei som har behov for beskyttelse og andre som har fått opphald i Noreg. Det må leggjast vekt på 

tidleg og god integrering av flykningar og dei dei som har fått opphaldsløyve i Noreg. 

 

Framlegg til vedtak: Arbeiderpartiet sentralt må vere tydelegare på kva vårt verdigrunnlag er i 

handsamingen av flyktningar. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

76.  Fjell Arbeiderparti 

Human flyktningepolitikk 

Hordaland Arbeiderparti er enig i at vi skal føre en human flyktningepolitikk.   Saker som berører 

mindreårige asylsøkere må behandles på en måte slik at de ikke frykter for nye behandling av sin 

asylsøknad om noen år. 

 

Begrunnelse:  Barns liv kan ikke settes på vent!  Barn må ha trygghet for at de blir integreret i det 

norske samfunnet på en god måte.  Å bli rykket opp når de er midt i en utdanning er uholdbart. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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77.  Askøy Arbeiderparti 

Forslag til uttale. Integrering 
Europa opplevde i 2015 en strøm av flyktninger som satte våre samfunn på store prøver. Årsakene til 

flyktningestrømmen er sammensatte og kompliserte, men de aller fleste som kommer til Europa bryter 

opp og flykter fra undertrykkelse, vold og nød. Det er en fallitt for det internasjonale samfunnet at 

årsakene til flyktningestrømmen ikke har funnet politiske løsninger for lenge siden. 

 

Hordaland Arbeiderparti ser behovet for en streng innvandringspolitikk, men den må ikke true 

asylinstituttet. Den enkelte asylsøkers rett til å få sin sak vurdert. Selv med strengere regler vil antallet 

flyktninger med godkjent opphold i Norge, øke sterkt. Det er en stor oppgave for vårt land og den 

enkelte av oss å få til en vellykket integrering. Det er viktig og nødvendig at kommunene tar sin del av 

denne oppgaven. Vi har som fellesskap gode materielle og menneskelige forutsetninger for å mestre 

den oppgaven. 

 

De fleste flyktninger som får opphold i denne omgang er muslimer. Hordaland Arbeiderparti vil på det 

sterkeste ta avstand fra dem som nå forsøker å gjøre alle muslimer ansvarlige for den terror islamister 

bedriver. Hordaland Arbeiderparti ser på terror som vilkårlig rammer uskyldige sivile, som 

forbrytelser mot menneskeheten og de mest grunnleggende verdier vår sivilisasjon bygger på. Denne 

typen forbrytelser har historisk vært begått av kriminelle fra alle verdensreligioner. 

 

Hordaland Arbeiderparti hilser velkommen alle nye landsmenn og forventer at de respekterer verdier 

som informasjonsfrihet, ytringsfrihet, religionsfrihet, likeverd, likestilling og på den måten bidrar til å 

utvikle vårt demokrati videre og gjøre samfunnet vårt rikere og mer mangfoldig. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

78.  Tysnes Arbeiderparti 

Katastrofen i Syria 
Grunngjeving: Tysnes Arbeiderparti meiner det er uakseptabelt at me tilet at eit heilt folk i Syra blir 

utrydda. Daglig kan me sjå og høyra at eldre, kvinner og born blir torturert og drept i Syria. Tysnes 

Arbeiderparti meiner at det som no skjer i Syria ikkje bare er eit brudd på krigens folkerett, men at det 

også er forbrytelser mot menneskeheten som gjer at det internasjonale samfunn må stilla dei ansvarlige 

til rette for desse avskyelige handlingane mot befolkninga. 

 

Forslag: Tysnes Arbeiderparti vil at det vært jobba for  

• Humanitært arbeid i og utanfor Syria vert styrka 

• Ansvarlige for forbrytelser mot menneskeheten blir stilt for retten for sine handlinger mot 

sivilbefolkningen i Syria. 

• Ei meir robust påvirkning av det internasjonale samfunn og FN for å få ein slutt på krigen i 

Syria 

• Norge skal overhalda alle internasjonale forpliktelsar i forhold til flyktningar som kjem til 

Norge og syta for at dei som kjem til landet og har behov for beskyttelse ikkje vert sendt ut før 

deiras søkand er behandla av norske myndigheter. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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79.  AUF i Hordaland 

Bistand til beleirede områder i Syria 
Borgerkrigen i Syria har drevet millioner av Syrere ut av hjemmet sitt og på flukt. De fleste av dem er 

internt fordrevne, flyktninger i sitt eget land. Situasjonen i Syria er kritisk og mange lever i konstant 

usikkerhet. I følge FN, lever så mange som 450 000 syrere i beleirede områder i hjemlandet sitt og den 

største andelen av disse menneskene lever under svært vanskelige forhold. 

 

Madaya er en av byene under beleiring og blir kontrollert av opprørsstyrker. FN har fordømt denne 

beleiringen, hvor nesten 50 mennesker har dødd av sult i følge Leger Uten Grenser. På grunn av 

sikkerhetsrådet har ikke FN hatt mulighet til å gripe inn. I tilfeller som dette, hvor en befolkning stadig 

blir pint og undertrykt må verdenssamfunnet gripe inn og agere. Hordaland Arbeiderparti mener derfor 

at Norge i samarbeid med NATO skal fly inn nødvendige forsyninger og hjelpemidler til beleirede 

byer og områder i Syria. Mennesker som bor i beleirede områder skal også evakueres og fraktet til 

trygghet. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• At Norge i samarbeid med NATO flyr inn nødvendige forsyninger og hjelpemidler til syriske 

områder under beleiring. 

• At det skal sees på muligheten til å evakuere sivile mennesker ut fra beleirede områder.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

80.  AUF i Hordaland 

Vest-Sahara 
Vest-Sahara er den siste kolonien i Afrika, og er underlagt Marokko. Hver dag blir det fraktet i snitt en 

halv million liter olje inn i det okkuperte territoriet. Involvert i transporten er deriblant de to fartøyane 

Wisby Cedar og Wisby Argan fra det svenske selskapet Wisby tankers. Begge fartøyene er registrert i 

Norge, og seiler derfor under norsk flagg. Wisby Tankers har drevet med denne handelen i et tiår, og 

olja bidrar til opprettholdelse av okkupasjonen. Uten oljen ville okkupasjonen ha vært nærmest umulig 

å opprettholde.  

 

En av de mest verdifulle naturressursene i Vest-Sahara er fosfatstein, som blir brukt i produksjon av 

gjødsel. Hele 75 prosent av reservene av fosfatstein befinner seg i Vest-Sahara. Fosfatstein er ikke en 

fornybar ressurs, og den vil engang I fremtiden bli brukt opp. Slik situasjonen er i dag er det kun 

Marokko som får nyte godt av denne ressursen, til tross for at den befinner seg innenfor Vest-Sahara 

sine grenser. HORDALAND ARBEIDERPARTI ser på dette som en klar utnyttelse av et annet lands 

ressurser, og vi krever at denne utnyttelsen opphører. Her må Norge først og fremst stille krav til 

norske bedrifter, men man må også legge press på andre land.  

 

Marokko har siden okkupasjonen startet tjent milliarder på å utnytte de mange ressursene Vest-Sahara 

har tilgang på. Oljefondet i Norge har investert store summer til selskaper som gjennom sin 

virksomhet bidrar til å opprettholde denne okkupasjonen. Hordaland Arbeiderparti vil derfor at alle 

statlige investeringer i selskaper som importerer fosfat fra Vest-Sahara opphører. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• At så lenge okkupasjonen av vest-Sahara blir opprettholdt må all utvinning og transport av 

sharavisk olje stoppes.  

• Oppmuntre svenske og norske selskapar å ikkje ta del i næringsvirksomhet knytt til dei 

okkuperte delane av Ikkje-sjølvstyrte territoriet Vest-Sahara. 

• Gi signal til regjeringen i Spania om å iverksettje tiltak slik at petroleumsprodukter raffinert i 

Spania ikkje eksporterast til Vest-Sahara. 

• Gjennomføre tiltak som sikrer tilførsel av petroleum i okkuperte Vest-Sahara ikkje bryter 

internasjonal humanitærretten og rettighetene til  
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• At Norge skal avstå fra å investere i selskaper som bedrifter virksomhet i okkuperte områder.  

• Forby all import av fosfat/salg utvunnet på okkuperte områder 

• At Norge anerkjenner Vest-Sahara som selvstendig stat. 

• Legge et økt press på norske selskaper som driver virksomhet på okkupert jord 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

81.  AUF i Hordaland 

Krisen i Sør-Sudan 
Sør-Sudan er en selvstendig stat og løsrev seg fra Sudan i 2011. Det ble avholdt et fredelig og 

demokratisk valg hvor 99% av den sudanske befolkningen stemte for at Sør-Sudan skulle anerkjennes 

som selvstendig stat. Folket i Sør-Sudan var lei av konstant undertrykkelse og ønsket utvikling, 

velstand og trygghet. 

 

I 2013 brøt det ut væpnede konflikter i hovedstaden Juba. Bakgrunnen for konflikten var at den valgte 

presidenten, Salva Kiir, beskyldte visepresidenten sin, Rieck Machar, for å ha forsøkt å ta makten i 

landet gjennom statskupp. Som et resultat av dette ble frigjøringsbevegelsen delt i to. Salva Kiir forble 

lederen for regjeringen og ble støttet av den ene delen av den tidligere frigjøringsbevegelsen. Den 

andre delen, motstanderne av regjeringen, ble ledet av den tidligere visepresidenten. Denne politiske 

konflikten utløste en borgerkrig i Sør-Sudan, mellom regjeringen og opposisjonen. 

 

Hele landet er nå blitt innlemmet i konflikten. Human Rights Watch hevder at de væpnede styrkene på 

begge sider av konflikten, både de som kjemper for og imot regjeringen, har utført grove overgrep på 

sivilbefolkningen. De væpnede styrkene har brent ned landsbyer og massakrert innbyggerne i flere 

landsbyer. Det er ikke en nyhet at den mest utsatte målgruppen i en slik konflikt er barn. Flere barn 

blir ufrivillig dratt inn i krigen som soldater, ellers velger flere unge å selv melde seg som soldat fordi 

dette er deres eneste mulighet til å forsørge seg selv.  

 

Hordaland Arbeiderparti kan ikke støtte hvordan væpnede styrker behandler barn og utnytter deres 

sårbare situasjon. Barna som deltar i krigføringen skulle heller sittet trygt på skolebenken. Det er da 

viktig at vi presser den sudanske, væpnede gruppen til å sette fri barnesoldater. I tillegg må vi ha et 

klart opplegg på hvordan vi kan forebygge at unge mot sin vilje blir dratt inn i krigen igjen. Disse 

barna trenger en skole de kan gå på, et trygt sted å bo og tilgang til rent vann og mat. Unge mennseker 

må få muligheten til å leve trygt, på et sted der det ikke er fare for at de blir kidnappet med et formål 

om å gjøre dem om til barnesoldater. 

 

Høsten 2015 inngikk lederne for begge styrkene, Salva Kiir og Riek Machar, enighet om å signere en 

fredsavtale. Avtalen gikk ut på å iverksette våpenhvile umiddelbart og gjeninnsette Riek Machar som 

visepresident. I begynnelsen av 2016 ble det klart at fredsavtalen ble brutt. Kamphandlingene har 

minket betraktelig, men det utspiller seg fremdeles lokale konflikter og en fraværende statsmakt i Sør-

Sudan.  

 

Over 2 millioner mennesker har mistet sine hjem. Sør-Sudan står ovenfor en humanitær krise og det er 

derfor viktig at resten av verdenssamfunnet støtter landet med bistand. Per i dag er 6,1 millioner 

mennesker som trenger humanitær hjelp innenfor landegrensene. Det er viktig at Sør-Sudan ikke 

drukner i nyhetsbilde for andre globale kriser. Derfor vil det være viktig at Norge fortsetter å gi 

bistand og presser på for å få gjort fredsforhandlinger i landet. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• Fortsette med å gi bistand til Sør-Sudan gjennom organisasjoner som hjelper 

sivilbefolkningen, og som ikke gir pengene direkte til staten. 

• At Norge skal fortsette å være aktiv i fredsforhandlingene i Sør-Sudan og presse partene i 

konflikten til å lage en ny fredsavtale. 
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• At Norge skal gi regjeringen og opposisjonen negative sanksjoner om de ikke følger 

fredsavtalen. 

• Presse lederne av de væpnede gruppene til å sette fri barnesoldater. 

• At vi skal innføre et tilbud for barn som har vært soldater i krigen i Sør-Sudan. Der de kan bo 

trygt, gå på skole og få dekket deres humanitære behov. 

• At Norge skal slutte å selge våpen til Sør-Sudan og konflikt områder i landene rundt Sør-

Sudan. 

• At vi skal fortsette å gi negative sanksjoner til Sør-Sudan når det blir grove brudd på 

menneskerettighetene. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

82.  AUF i Hordaland 

Berging av flyktninger i Middelhavet 
Europa har aldri før opplevd en større tilstrømming av mennesker og dette byr på store utfordringer. 

En av de mange brukte rutene over Middelhavet er til land som Italia og Hellas, dette er svært 

risikable reiser. Slik situasjonen er i dag kommer ikke alle seg frem, dette grunnet uforutsigbare og 

vanskelige værforhold og dårlig egnete transportmidler. Dette har ført til at tusenvis av menneskeliv 

har gått tapt. 

 

Det er ikke akseptabelt at så mange mennesker mister livet sitt på en så tragisk måte som de gjør, rett 

utenfor Europas grenser. Frem til nå er det Italia og Hellas alene som har stått alene om å løse denne 

krisen. Derfor krever Hordaland Arbeiderparti at flere europeiske land bidrar til bergingen av 

flyktninger som kommer til Europa via Middelhavet. Norske skip som ligger til havn uten oppdrag, 

grunnet oljekrisen, burde sendes ned til Europas yttergrenser ved Middelhavet får bidra og bistå til 

bergingen av disse menneskene.  

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

At norske skip som ligger til havn uten oppdrag skal sendes ned til Middelhavet for å berge 

båtflyktninger.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

83.  AUF i Hordaland 

Stans utsendingen av asylsøkere over Storskog 
Høsten 2015 kom det over 5500 asylsøkere over grensen fra Russland til Storskog, denne ekstreme 

migrasjonen har medført store utfordringer. Alle mennesker som kommer til Norge for å søke asyl har 

krav på en rettferdig behandling av søknaden sin, slik det står oppført i flyktningekonvensjonen.  

I fjor høst vedtok Stortinget en lovendring som innebar at mennesker som kommer til Norge og søker 

asyl ikke har krav på å få søknaden sin behandlet. Denne lovendringen har blitt kraftig kritisert av FNs 

høykommissær som et klart brudd på flyktningekonvensjonen. Det er klart at Norge ikke kan ta imot 

alle som søker asyl, men alle skal ha rett på en rettferdig behandling. Derfor mener vi at alle 

utsendinger over grensen i Storskog opphører umiddelbart slik at alle får en akseptabel behandling av 

søknaden sin. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

At alle utsendingene av asylsøkere over grensen til Russland opphører umiddelbart. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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84.  AUF i Hordaland 

Flere lovlige veier til Europa 
Menneskesmugling og dårlige vilkår på veien til Europa er et stort problem. Mangel på lovlige veier 

for flyktninger til Europa åpner for menneskesmugling, og gjør at mennesker som rømmer fra krig og 

elendighet må risikere livet sitt på vei til sikkerhet. Hordaland Arbeiderparti mener at dette ikke er 

akseptabelt, og ønsker derfor at det åpnes for flere lovlige veier til Europa for å forhindre 

menneskesmugling.  

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

Åpne flere lovlige veier til Europa. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

85.  AUF i Hordaland 

Den store migrasjonen – hva kan vi gjøre bedre? 
Vi står ovenfor en av de største folkevandringene Norge og Europa har sett. Norge skal gjøre vårt for 

situasjonen med å gi asyl og beskyttelse til flyktningene som trenger det. Samtidig må vi gjøre alt vi 

kan for å gjøre integreringen deres bedre og gjøre dem til en del av den allmenne befolkningen. 

Når flyktninger og asylsøker kommer til Norge må de gjennom et transittmottak. Der blir de værende 

mens identitet deres blir bekreftet og de blir registret av Politiet, før de blir sendt videre til ordinære 

asylmottak. Ved transittmottakene blir asylsøkerne ofte isolert og går rundt med mye dødtid, gjerne i 

flere uker. Dersom vi gir disse menneskene tilgang til litteratur, leker, og aktiviteter så vil man gi dem 

noe å fylle hverdagen med. I tillegg så vil tilgangen til litteratur være et tiltak for å kunne øke 

språkforståelsen og dermed lette integreringen. 

 

I dag ser vi at anbudsordningen for asylmottak har gjort at mange aktører har fått mulighet til å tjene 

seg styrtrike på flykningssituasjonen. Hordaland Arbeiderparti kan ikke sitte å se på at eiere tar ut 

store utbytter mens de kutter i tilbudet til asylantene - Derfor mener vi at det er grunnleggende galt at 

de fleste av mottaksplasser er privatdrevet. Pengene man bevilger til asylmottaket skal gå til verdige 

boforhold, aktivitetstilbud til beboerne og gode arbeidsvilkår for de ansatte. 

 

Det er det lettere å samordne mottak og kommunale tilbud når mottakene er offentlig drevet, samtidig 

som det blir lettere å organisere samarbeid mellom kommune og ideelle organisasjoner. Det er viktig 

at kommunen legger til rette for at organisasjonene kan bruke sin ekspertise for å skape aktivitetstilbud 

og annet for beboerne på mottakerne. Etter at akuttmottaket på Landås ble vedtatt har blant annet 

Norsk Folkehjelp, Folkeuniversitetet, og lokalbefolkningen komt med tilbud om hjelp til beboerne på 

mottaket. Vi må ta vare på dette engasjementet, og kommunen må komme på banen for å legge til rette 

for samarbeide på tvers av organisasjoner og privat engasjement. 

 

Samtidig så ser vi at menneskene som flykter fra blant annet de grusomme hendelsene i Syria er 

middelklassen, som gjerne er ressurssterke mennesker med en greit til god utdannelse. Man ser at 

mange faglærte mennesker ikke får utnyttet sin arbeidskraft. Hordaland Arbeiderparti vil at 

arbeidstillatelsen skal gjelde fra dagen man kommer til en eventuelt utreisedato dersom det er 

hensiktsmessig. Ved å gi mennesker med oppholdstillatelse mulighet til å kunne arbeide styrker vi 

integreringen. 

 

Regjeringen svarte på flyktningkrisen med å opprette en ny ministerpost; Innvandrings- og 

integreringsminister. Den nye ministeren lanserte i høst regjeringens tiltak for å skape Europas 

strengeste innvandringspolitikk. Tiltakene er med på å stagnere integreringsprosessen. Spesielt enslige 

mindreårige asylsøkere har i Norge i dag for dårlige rettigheter. Dagens asylpolitikk tar i for liten grad 

hensyn til barn og unge. Hordaland Arbeiderparti mener at hensynet til barns beste må gå foran 

innvandringspolitiske hensyn, slik det står skrevet i FNs barnekonvensjon. Hordaland Arbeiderparti vil 



58 
 

også at Norge skal signere og ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen, hvor det 

vil sikre barns juridiske rettigheter og klagemulighet i asylsaker. Hordaland Arbeiderparti mener 

videre at bosetting av enslige mindreårige asylsøkere bør prioriteres mer enn i dag og at staten skal 

dekke hele kostnaden knyttet til dette. 

 

Tiltakene til Regjeringen vil i verste fall føre til at enslige mindreårige asylsøkere, altså barn uten 

foreldre med seg til Norge, skal kunne kastet ut av Norge når de er 18. Dette er barn som har skapt seg 

et miljø her, fått seg venner, lært seg språket og kulturen, og fått seg en bedre framtid. 

 

Hordaland Arbeiderparti: 

• Vil gi tilgang til litteratur, leker og aktiviteter på transittmottak. 

• Krever verdige og akseptable boforhold i alle asylmottak 

• Vil jobbe for at asylmottak skal driftes og eies av de offentlige eller av ideelle aktører 

• Krever at en større del av profitten hos private aktører brukes på aktivitet- og integreringstiltak 

på private mottak. 

• Krever at kommunen tilrettelegger for samarbeid mellom mottak og ideelle- og frivillige 

organisasjoner, og private initiativ. 

• Ønsker at man skal se på muligheten for at arbeidstillatelsen skal gjelde fra dagen man 

kommer til en eventuelt utreisedato 

• Krever at Arbeiderpartiet fordømmer de nye tiltakene som Regjeringen har lagt frem, spesielt 

de som går på bekostning av enslig mindreårige asylsøkere. 

• Krever at Arbeiderpartiet stemmer i mot de integreringshemmende forslagene Regjeringen har 

lagt frem, spesielt de som går på bekostning av enslig mindreårige asylsøkere. 

• Mener at asylsøkende barn må få rett på barnehageplass, skolegang og tilbud om plass i den 

videregående skolen 

• Mener at Norge må signere og ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen 

• Mener at Norge må følge FNs høykomissær sine anbefalinger og dagens returavtaler må 

gjennomgås i lys av disse anbefalingene 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

86.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Asyl- og flyktningpolitikk 
Mennesker på flukt 

59,5 millioner mennesker er på flukt i verden i dag. Fra sine hjem, fra sine nabolag, fra livene de har 

skapt for seg og sine. Unge og gamle, kvinner og menn. Arbeiderpartiet skal være en pådriver for å 

finne løsninger på årsakene til at mennesker blir drevet på flukt, men vi skal og være partiet med de 

beste løsningene for å hjelpe de som allerede er blitt tvunget til å flykte. 

 

Et bedre rustet mottaksapparat 

Arbeiderpartiet vil føre en politikk som skaper forutsigbarhet for enkeltpersoner og familier i mottak. 

Det mottakssystemet mennesker som søker asyl i Norge møter, spiller en nøkkelrolle i 

integreringsarbeidet. De skal ha et verdig botilbud, bli aktivisert på mottakene, og deres rettsikkerhet 

skal ivaretas. Lykkes vi med dette er sjansene for å lykkes med det videre integreringsarbeidet større. 

 

Høsten 2015 så vi for alvor hvilke store mangler som fortsatt preger det norske mottakssystemet,  

særlig når det kommer til organiseringen av akutt innkvartering av asylsøkere. UDI er i dag avhengig  

av private aktører i driften av både akutte og permanente asylmottak. Dette fører til at store 

fellesskapsverdier tidvis havner over på private hender, og spesielt er vi sårbare for dette i akutte 

situasjoner. 

 

Arbeiderpartiet er ikke motstander av at andre enn offentlige aktører ønsker å bidra for å løse en akutt 

situasjon, men vi mener prinsipielt at drift av mottak er en offentlig oppgave som best løses av 

kommunene selv, med støtte fra ideelle organisasjoner.  
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Prinsipielt mener vi at det alltid skal føres god kontroll med hvordan fellesskapets midler blir brukt i 

tråd med formålet, noe som er avgjørende for tilliten til velferdstjenestene. 

 

En viktig faktor for kvaliteten og sikkerheten på mottakene er bemanning. Vi ser at det ved enkelte 

mottak gjerne er frivillige som utfører oppgaver som naturlig hører hjemme hos en ansatt. Frivillige 

organisasjoner har gjerne et idealistisk engasjement og et ønske om å bedre situasjonen til beboere i 

asylmottak. Dette er positivt, men forvaltningen av et asylmottak kan ikke basere seg på dugnad. 

Eventuell innsats fra frivillige må derfor aldri fortrenge ansatt arbeidskraft, men komme i tillegg til de 

grunnleggende tjenestene ved et asylmottak. 

 

Flere kommuner opplevde i høst at de ikke ble konsultert på en god nok måte når det ble opprettet 

mottak i kommunen. For å sikre en mer forutsigbar mottaksstruktur for fremtiden er det nødvendig at 

staten tar et større ansvar for koordineringen av mottakene, i god og tett dialog med kommunene. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• At alle asylmottak skal ha verdige og akseptable boforhold med meningsfulle aktiviteter 

• Ruste opp eksisterende mottak driftet av det offentlige 

• Gi flere kommuner anledning til å drifte mottak gjennom økonomiske stønader og økt faglig 

kompetanse 

• At hovedregelen skal være at mottakene skal være drevet av offentlige eller ideelle aktører 

• Føre strengere kontroll med midler som tildeles mottak drevet av ikke-offentlige aktører 

• Stille strengere krav til kvaliteten på innholdet i driften i anbudsprosessen 

• At kommunen får tilbud om å opprette mottak selv, før UDI tar avgjørelsen om å opprette et 

privat mottak 

• Ha en lovendring som forbyr å ta ut utbytte for private eiere som drifter asylmottak 

• Opprette en nasjonal pott som kommunene som driver asylmottak kan søke støtte fra for tiltak 

som gir kvalitetsheving, som barnehage og ekstra norskundervisning på mottaket 

• Stille krav til grunnbemanning ved mottakene 

• At staten i større grad instruerer kommunene i spørsmål om bosetting 

 

Asylbarn 

Arbeiderpartiet i Bergen mener dagens asylpolitikk i for liten grad tar hensyn til asylsøkende barn og 

unge. Mange asylbarn er født i Norge eller har oppholdt seg i landet i en årrekke og fått en «særlig 

tilknytning til riket» ettersom saksbehandlingstiden for å få søknaden sin behandlet er lang og de i 

mellomtiden har fått venner og blitt en del av nærmiljøet gjennom barnehage, skole og 

fritidsaktiviteter. Likevel risikerer de å bli sendt ut av landet. Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

hensynet til barnets beste må gå foran innvandringspolitiske hensyn i saker med lengeværende 

asylbarn, i tråd med utlendingsloven § 38 tredje ledd om at barnets beste skal «være et grunnleggende 

hensyn» i saker som gjelder barn. Hensynet til barnets beste er dessuten nedfelt i artikkel 3 i FNs 

barnekonvensjon, som Norge er bundet av. Arbeiderpartiet i Bergen vil også at Norge skal signere og 

ratifisere FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen for å sikre barns juridiske rettigheter og 

klagemulighet i asylsaker. Saksbehandlingstiden ved behandling av asylsøknader må kortes ned.  

 

Asylbarn har i dag rett og plikt til grunnskoleopplæring, men de har ikke samme rettighetene til 

videregående opplæring. Et vilkår for å få rett til videregående opplæring er at en har lovlig opphold i 

landet. Dersom en ennå ikke har fått oppholdstillatelse har en likevel bare rett til videregående 

opplæring dersom det er sannsynlig at en vil oppholde seg i landet i minst tre måneder. De som fyller 

18 i løpet av et skoleår, har rett til å fullføre påbegynt skoleår. Pr. i dag er det opp til hver enkelt 

fylkeskommune hvorvidt de ønsker å tilby videregående oppplæring utover disse bestemmelsene. 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at alle asylbarn bør ha lik rett til videregående opplæring, uavhengig 

av hvilket fylke de er bosatt i. Det må komme på plass et nasjonalt loverk som muliggjør dette. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Arbeide for å få ned saksbehandlingstiden på asylsøknader 

• At hensynet til barnets beste skal gå foran innvandringspolitiske hensyn i saker med 

lengeværende asylbarn 

• At Norge signerer og ratifiserer FNs tredje tilleggsprotokoll til Barnekonvensjonen 
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• Arbeide for et nasjonalt lovverk som muliggjør at alle asylbarn har lik rett til videregående 

opplæring uavhengig av hvilket fylke de er bosatt i 

 

Enslige mindreårige asylsøkere 

Saksbehandlingen for enslige, mindreårige asylsøker (EMA)  må prioriteres, slik at minst mulig av 

barndommen tilbringes på mottak. Samtidig må enslige mindreårige plasseres på egne asylmottak for 

barn under 18 år, alternativt i egne avdelinger på ordinære mottak. 

 

Siden 2013 har 781 barn forsvunnet fra norske mottak. 178 av disse er enslige mindreårige asylsøkere. 

Fra Kripos er det rapportert at de kjenner til kjente seksualforbrytere og mennesker tilknyttet 

menneskehandel som har oppholdt seg i nærheten av asylmottak. Arbeiderpartiet mener at samarbeidet 

mellom mottak, UDI, politiet og barnevernet må bli bedre for å sikre de enslige mindreåriges trygghet 

og sikkerhet. Arbeiderpartiet mener at barnevernet, gjennom barnevernlovens kapittel 5A, skal få 

direkte omsorgsansvar for alle enslige asylsøkende barn som kommer til Norge, også de mellom 15 og 

18 år. 

 

Antallet enslige, mindreårige asylsøkere som kommer til Norge har økt kraftig. Imidlertid er det liten 

vilje hos kommunene til å bosette denne gruppen. En av grunnene er at staten bare finansierer 80 

prosent av utgiftene til barnevernstiltak for EMA. Ettersom kommunene på forhånd ikke kan vite 

hvilke behov de enslige asylsøkende barna har, knytter det seg stor usikkerhet til finansieringen av 

bosettingen av denne gruppen. Asylbarn en sårbar gruppe som det er viktig at vi ivaretar på en god 

måte. Derfor bør staten fullfinansiere utgiftene til enslige, mindreårige asylsøkere, slik at disse kan 

bosettes i kommunene raskere. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen at: 

• Enslige mindreårige må bosettes i egne avdelinger eller egne mottak i påvente av 

søknadsbehandling 

• Enslige mindreårige mellom 15 og 18 år må ivaretas av barnevernet 

• Enslige mindreårige må ha rett til helsehjelp utover akutt helsehjelp og deres psykiske  

• helsetilbud må bedres 

• Samarbeidet og rapporteringsplikten mellom politiet, barnevernet, UDI og mottakene må  

• bedres 

• Staten må fullfinansiere utgiftene til barnevern for enslige, mindreårige asylsøkere 

 

Et godt og inkluderende møte med Bergen 

Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging for å 

tilrettelegge for et godt og inkluderende møte med Bergen for asylsøkere og flyktninger. Bergen skal 

de to neste årene skal bosette 1750 flyktninger, som er mer enn en dobling fra de siste års nivå. 

 

På grunn av den store tilstrømningen av asylsøkere og flyktninger, er det et utvidet behov for å 

implementere kompetanse, både til de som skal arbeide på de etablerte mottakene og til fagpersoner 

innen de ordinære tjenestene i kommunene som skal følge opp. Det er viktig å prioritere 

kompetanseheving og faglig støtte der både tilsatte i mottakene og ansatte innen en rekke kommunale 

tjenester vil ha et umiddelbart behov for opplæring. 

 

Den store økningen i antall mottak, skaper mye usikkerhet i noen kommuner, mens andre har lang 

erfaring og høy kompetanse. Vi vet også at de tjenester som skal ivareta asylsøkere har veldig variert 

erfaring. Ressurssenter om vold, traumatisk stress og selvmordsforebygging, Vest (RVTS Vest) er 

allerede ute i kommunene og har en del undervisning og veiledning, og har innledet et samarbeid med 

Høgskolen i Bergen for å kunne utvide aktivitetene. 

 

En må legge til for meningsfylte aktivitetstilbud. Her gjelder det å spille på lag med alle som kan bidra 

med kompetanse, men også frivillig innsats. Det psykososiale miljøet for asylsøkere som venter på 

oppholdstillatelse må vies større oppmerksomhet. 
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Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 

kommunehelsetjeneste, mottak og integrering, både på kort og lang sikt for å oppnå hurtigere og gode 

resultater. Kommunen har et hovedansvar, det er derfor viktig at tiltak i offentlig regi blir samordnet 

med UDI og Fylkesmannen. Fylkesmannen har koordineringsansvar. 

 

I høst opprettet byrådet prosjektet «Bergen bidrar» – et kontaktsenter som samordner, koordinerer og 

videreformidler tilbud til flyktninger i kommunen. «Bergen bidrar» hjelper blant annet med rådgivning 

og formidling av boliger til flyktninger på det private markedet. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er 

avgjørende at kommunen legger ned stor innsats i bosettingsarbeidet, og legger til rette og forenkler 

samarbeid med private.  Samtidig må staten stille opp med tilskudd til at Bergen og andre kommuner 

kan bygge flere utleieboliger. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen at: 

• Bergen kommune må være drivkraft og foregangskommune i kompetanseoppbygging i asyl- 

og flyktningarbeidet 

• Bergen kommune må foreta snarlig kompetansekartlegging i mottakene for å kunne 

skreddersy tiltak 

• Det må etableres en tett samhandling mellom kommunale tjenestene, RVTS sitt 

kompetansprogram og Høgskolen i Bergen (HiB) sitt brede nettverk 

• Det bør opprettes arbeids- og faggrupper som kan jobbe med ulike prosjekter rettet mot 

kommunehelsetjeneste, mottak, integrering, etc. både på kort og lang sikt. Her kan RVTS og 

HiB være viktige samarbeidspartnere 

• Det må etableres veiledningsgrupper for ansatte i mottakene. Her kan HiB bistå som har lang 

erfaring med veiledningsgrupper i kommunene 

• Det må skapes meningsfulle aktiviteter i mottakene, og det psykososiale miljøet bør 

vektlegges i større grad. Her må det blant annet samhandles med frivilligheten 

• Det må legges ned stor innsats i bosettingsarbeidet, og kommunen må forenkle og legge  

• til rette for godt og smidig samarbeid med innbyggere som vil stille bolig til disposisjon for 

bosetting 

 

Introduksjonsprogram med vekt på språk- og arbeidspraksis 

Flyktninger som deltar i ordinært arbeid som tiltak i introduksjonsprogrammet har høyere 

sannsynlighet for å lykkes enn de som ikke har arbeid som en del av programmet. Dessuten er 

språklæring en avgjørende faktor. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at introduksjonsprogrammet 

for den enkelte bør innrettes med særlig vekt på både språkpraksis og arbeidspraksis fra et tidlig 

stadium. Dette forutsetter godt samarbeid mellom kommunen og lokalt næringsliv, mellom ulike 

kommunale etater, eventuelt også med frivillige organisasjoner. Det er viktig at innvandrere i 

språkpraksis ikke blir utnyttet på arbeidsplassen ved at en trekker ned den ordinære bemanningen 

samtidig som en tar inn språkpraksiskandidater. 

 

Derfor mener Arbeiderpartiet i Bergen at: 

• Introduksjonsprogrammet må innrettes med særlig vekt på språkpraksis og arbeidspraksis fra 

et tidlig stadium 

 

Midlertidig arbeidstillatelse 

Det er et viktig prinsipp at asylsøkere som trolig vil få opphold, raskest mulig kommer i aktivitet. 

Lovverket åpner i dag for at asylsøkere som ennå ikke har fått svar på søknaden sin kan få midlertidig 

arbeidstillatelse dersom identiteten er avklart og en har gjennomført asylintervju. Arbeiderpartiet i  

Bergen støtter opp om Stortingets enstemmige vedtak av 13.10.2015: “Stortinget ber regjeringen  

komme tilbake til Stortinget med en vurdering av forslag til nye kriterier som gjør det enklere å få 

midlertidig arbeidstillatelse mens asylsøknaden er til behandling.” Det bør vurderes hvorvidt en kan gi 

midlertidig arbeidstillatelse også før en har vært til asylintervju, ettersom ventetiden for å få 

asylintervju er lang. 

 

Derfor mener Arbeiderpartiet i Bergen at: 

• Regjeringen må legge frem forslag til nye kriterier som gjør det enklere å få midlertidig 

arbeidstillatelse mens asylsøknaden er til behandling 
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Internasjonalt perspektiv 

FNs høykommissær for flyktninger har bedt om mer innsats i og rundt Syria. Millioner av flyktninger i 

nærområdene trenger hjelp til mat og drikke, husly, varme, strøm og skolegang. Norge arbeider 

sammen med andre giverland for å finansiere ytterligere hjelpetiltak. Dette arbeidet må sikres og 

utvikles videre.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• At Norge må bidra til økt finansiering av hjelpetiltak i flyktningenes nærområder og spille en 

aktiv rolle i et felles europeisk eller internasjonalt system for slike hjelpetiltak 

 

Vedtak: Forslaget vedtas og oversendes stortingsgruppen og årsmøtet i Hordaland Arbeiderparti. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

87.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Nei til feilslåtte innstramninger 
Arbeiderpartiet skal føre en human og rettferdig asyl- og flyktningpolitikk. I krisetider er det viktig at 

vi er nettopp rettferdige og ikke glemmer vår solidariske forpliktelse ovenfor andre mennesker; at vi 

holder hodet kaldt og hjertet varmt. Mennesker på flukt har behov for trygge rammer, forutsigbarhet 

og oppnåelige krav om de skal nå målet om opphold i Norge.  

 

Arbeiderpartiet skal være partiet som viser vei i de store spørsmålene. I Norge har vi tradisjon for å 

møte kriser med brede forlik, og Arbeiderpartiet vil også i fremtiden søke tverrpolitisk enighet i slike 

spørsmål. Vi må likevel være kritiske og ta til motmæle når regjeringen møter flyktningkrisen med 

politikk som bryter med våre grunnleggende verdier. 

 

Nå har regjeringen foreslått 40 innstramningstiltak for en strengere asylpolitikk. Arbeiderpartiet i  

Bergen vil aktivt utfordre Høyre/FrP-regjeringen når de fronter forslag som skaper en mer usikker 

fremtid for asylsøkere i Norge, og som går til angrep på deres mulighet til å yte rettslig motstand i 

avvisningssaker.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener at Norge må overholde sine forpliktelser til å gi flyktninger og  

asylsøkere grunnleggende rettigheter til å få behandlet søknad om asyl i Norge eller et annet land. Vi 

krever at norske myndigheter følger aktuelle bestemmelser i menneskerettighetene i tråd med krav og 

retningslinjer fra Høykommissæren for flyktninger. Det er sterkt beklagelig at Norge returnerer 

asylsøkere til land som det etter høykommissærens syn ikke er trygt å returnere til. Arbeiderpartiet i 

Bergen vil be Arbeiderpartiet og partiets representanter på Stortinget arbeide for at Norge medvirker  

til at flyktninger og asylsøkere får ivaretatt sine rettigheter i henhold til våre internasjonale  

forpliktelser. 

 

Rettssikkerhet 

Arbeiderpartiet i Bergen mener mennesker uten beskyttelsesbehov skal raskest mulig returneres fra 

Norge. Vi mener likevel at det er viktig å ivareta rettssikkerheten til asylsøkere. Regjeringen foreslår å 

avvikle fritt rettsråd i avvisningssaker for asylsøkere. De vil vurdere det samme for enslige 

mindreårige asylsøkere. Arbeiderpartiet i Bergen mener det er uproblematisk å tilby fritt rettsråd til 

mennesker som har behov for juridisk hjelp. Vi mener det er et lite målrettet og effektivt tiltak for 

bedre saksbehandling å skulle gjennomføre dette. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag om å avvikle fritt rettsråd i avvisningssaker for asylsøkere, og 

nei til å vurdere lignende tiltak for enslig mindreårige asylsøkere 
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Permanent oppholdstillatelse 

Arbeiderpartiet i Bergen mener det skal stilles realistiske krav til mennesker som søker om 

oppholdstillatelse i Norge. Kravene skal ikke skape større usikkerhet – usikkerhet hemmer integrering. 

 

Regjeringen foreslår en regel om tre års selvforsørgelse og en regel om at permanent oppholdstillatelse 

kan avslås dersom det foreligger «innvandringsregulerende hensyn». De vil også heve kravet til botid 

for å få permanent oppholdstillatelse fra tre til fem år. Arbeiderpartiet i Bergen mener forslagene 

skaper usikkerhet og vil føre til at mange av de som faktisk skal bli boende i Norge må forholde seg til 

en langvarig midlertidighet. Dette er svært uheldig for mennesker som har flyktet og som trenger 

trygghet og stabilitet for å integrere seg. I en tid med økende arbeidsledighet og hvor vi vet at det er de 

med minst tilknytning til arbeidslivet som sliter mest, er det uakseptabelt å kreve tre års 

selvforsørgelse før man kan få permanent oppholdstillatelse. 

 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag om selvforsørgelse i tre år 

• Si nei til regjeringens forslag om at permanent oppholdstillatelse kan avslås dersom det 

foreligger «innvandringsregulerende hensyn» 

• Si nei til regjeringens forslag om å heve kravet til botid fra tre til fem år for å få permanent 

oppholdstillatelse 

 

Familiegjenforening 

Arbeiderpartiet i Bergen mener vilkårene for å kunne få innvilget familiegjenforening ikke må være 

utformet på en slik måte at det sender flere mennesker på flukt. Vi kan ikke akseptere at mennesker 

som allerede lever i frykt for situasjonen til familien sin i krigsherjede områder, skal bli stilt ovenfor 

krav som skaper større usikkerhet og hindrer integrering. 

 

Regjeringen foreslår å innføre et underholdskrav på over 300.000 kroner og et krav om fire års arbeid 

og utdanning i Norge for flyktninger som ønsker familiegjenforening. Å nekte familiegjenforening 

over lang tid vil kunne være en psykisk påkjenning for mange familier. Et fireårskrav vil i realiteten 

holde familier adskilt i flere år, ettersom det for mange vil være vanskelig å komme i jobb tidlig og 

fordi saksbehandlingstiden er lang. 

 

Den lange ventetiden vil også kunne føre til at flere kvinner og barn legger på flukt. I dag er 8 av 10 

asylsøkere menn som kommer alene. Fordi flukten over Middelhavet er farlig reiser mennene først, og 

så kommer familiene etter på familiegjenforening. Forslaget vil dermed kunne føre til at det kommer 

flere asylsøkere til Norge, noe også UDI-direktøren har advart mot. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag om strengere vilkår for familiegjenforening, og nei til at disse 

også innføres for flyktninger 

 

Grensekontroll 

Arbeiderpartiet i Bergen mener Norge skal være et land med oversikt og god kontroll over egne 

grenser. Det er nødvendig for tryggheten til befolkningen og for at mennesker som tar seg inn og ut av 

landet gjør dette på lovlig vis, og i ordnede former. 

 

Grensepolitikken vår skal ikke ha som mål om å avskrekke mennesker fra å søke asyl i Norge – vår 

praksis må ta utgangspunkt i et felleseuropeisk ansvar om mer rettferdig fordeling av asylsøkere. Vår 

grensepolitikk kan ikke være i strid med prinsippet om ansvarsdeling i flyktningkonvensjonens fortale. 

 

Å innføre visumplikt for asylsøkere vil ramme mange. Politiet vil gis myndighet til å kunne bortvise 

mennesker på grenseovergangene, uten skriftlig vedtak eller klagerett. Arbeiderpartiet i Bergen mener 

kompetansen på realitetsbehandling av asylsøknader ligger i UDI, og ønsker derfor ikke å fjerne UDI 

som vedtaksmyndighet i disse spørsmålene. 
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Regjeringen ønsker og muligheten til å kunne utvise mennesker med beskyttelse i et land, eller med 

opphold i et trygt tredjeland og gi de innreiseforbud i hele Schengenområdet. Tiltaket har tvilsom  

effekt. I dag er dette snakk om mennesker som allerede nektes å få realitetsbehandlet søknaden sin i 

Norge. Disse bortvises allerede ved grensen. Vi kan ikke se hvordan det å skulle gi disse menneskene 

innreiseforbud til hele Schengen-området vil være et tiltak for å løse dagens situasjon, snarere tvert i  

mot. 

 

Vi kan ikke akseptere at mennesker nektes innreise til Schengen kun fordi de søker asyl. Det er en 

liten hensiktsmessig ressursbruk som vil tvinge ressurser vekk fra mer trengende saker i Norge og over 

på «straffetiltak». 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag om utvidet hjemmel til å utvise personer med beskyttelse eller 

opphold i et annet land, og mulighet til å gi innreiseforbud til hele Schengen-området 

• Jobbe for å sikre og ivareta et system for grensekontroll som harmoniserer med vårt 

felleseuropeiske ansvar 

• Si nei til regjeringens forslag om visumplikt for asylsøkere 

• Si nei til regjeringens forslag om at polititjenestemenn kan bortvise asylsøkere på grense mot 

nordisk naboland, uten skriftlig vedtak og uten klagerett 

 

 

Internflukt 

Regjeringens forslag om å fjerne kravet om at det ikke må være urimelig å henvise til internflukt 

møter kritikk fra FN. UNHCR er av den oppfatning at «rimelighetsvilkåret» er en del av 

Flyktningkonvensjonen, og mener regjeringens forslag om å gå bort fra kravet vil være i strid med 

konvensjonen. Norges fremste juridiske eksperter på området retter den samme kritikken mot 

regjeringen. Arbeiderpartiet i Bergen deler denne oppfatningen, og vil derfor si nei til regjeringens 

forslag om å gå vekk fra «rimelighetsvilkåret». 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag om å gå vekk fra «rimelighetsvilkåret» 

 

Bevis- og risikokrav 

Dagens praksis for bevis- og risikokrav er i tråd med anbefalingene fra UNHCR. Beviskravet sier at 

forklaringen må være «noenlunde sannsynlig», mens risikokravet sier at det skal være «velbegrunnet 

frykt» for alvorlige overgrep ved utsendelse. Regjeringen foreslår å endre beviskravet til «sannsynlig» 

og risikokravet til «sannsynlig følge» av utsendelse. Dette er en innstramning som vil føre til at flere 

som i dag har grunnlag for beskyttelse, vil få avslag. Arbeiderpartiet i Bergen mener dagens praksis er 

tilstrekkelig, og vil følge UNHCRs anbefalinger. 

 

Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til regjeringens forslag for ny praksis for bevis- og risikokrav 

 

Barn på flukt 

Tredje ledd i utlendingslovens bestemmelse om beskyttelse (§ 28) sier at «Ved vurderingen etter første 

ledd skal det tas hensyn til om søkeren er barn». Dette ønsker regjeringen å fjerne. Arbeiderpartiet i 

Bergen mener barn bør ha en lavere terskel for å få innvilget beskyttelse enn voksne, som følge av en 

barnesensitiv vurdering. 

 

Regjeringen ønsker også å utvide bruken av midlertidig oppholdstillatelser til å gjelde alle barn under 

18 år, og begrunner dette med at mange sender barna sine i forveien slik at de kan søke om 

familiegjenforening senere. Tallene taler likevel imot regjeringen - Av de 499 enslige mindreårige 

asylsøkerne som fikk beskyttelse i Norge i 2013, er det bare 28 som er gjenforent med familien sin i 

Norge i etterkant. Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor det ikke er behov for å utvide bruken av 

midlertidige oppholdstillatelser for alle under 18 år. 
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Derfor vil Arbeiderpartiet i Bergen: 

• Si nei til forslaget om å fjerne hele tredje ledd i utlendingslovens bestemmelse om beskyttelse 

• Si nei til forslaget om utvidet bruk av midlertidige oppholdstillatelser til å gjelde alle barn 

under 18 år 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

88.  AUF i Hordaland 

Bedre norskopplæring til asylsøkere med oppholdstillatelse 
Asylsøkere med godkjent oppholdstillatelse skal i dag gjennomføre 250 timer norskopplæring på et år. 

Hordaland Arbeiderparti mener dette er for lite. Dette er mennesker som skal få bli i Norge, og det er 

viktig at de integreres på en god måte. God integrering skjer spesielt gjennom god språkopplæring. 

Hordaland Arbeiderparti vil derfor øke timetallet i norskopplæring for asylsøkere med godkjent 

oppholdstillatelse, fra 250 til 300 timer i året. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil:  

Å øke antall pliktige norsktimer fra 250 til 300 timer i løpet av et år.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

89.  Kvinnherad Arbeiderparti 

Fergemateriell 
Mykje av dagens fergemateriell er gammalt og lite driftsikkert. Det vert ofte stans på fergestrekningar 

med gamle ferger.  

 

Arbeiderpartiet vil arbeida for å redusera og avgrensa klimagassutslepp og satsa meir på grøn 

teknologi. Staten må byggja neste generasjons ferjer miljøvenlege. Nye ferjekontraktar må ha 

nullutslepp som mål. Arbeiderpartiet vil at desse fergene skal byggast ved norske veft. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

90.  Masfjorden Arbeiderparti 

Fornying av ferjeflåten – miljøvennlege og funksjonelle ferjer 
Svært mange av landets 440 ferjesamband har eit utslite ferjemateriell, og ein stor andel av ferjene er 

over 30 år.  Norsk maritim sektor er verdensleiane på utvikling og levering av lågutslepps- og meir 

miljøvenlege ferjer.  Den lange levetida for slike investeringar synleggjer behovet for å innføra krav til 

låg- og nullutsleppsfartøy no.   

 

For alle konsesjonar som skal fornyast framover innafor ferjeflåten, både statlege og 

fylkeskommunale, er det viktig å leggja klare føringar.  Staten må inn å bidra med midlar for å finna 

gode løysingar slik at ikkje den enkelte fylkeskommune blir pålagd det. 

 

Det må utarbeidast standardkontraktar for fylka sine kjøp av ferjetenester.  Lågutsleppsferjene er 

dyrare i innkjøp, men har lågare driftsutgifter.  Ein standardkontrakt bør derfor omfatta lengre løpetid 

(minimum 10 år), slik at både verdien av fartøyet og lågare driftsutgifter kan vekslast inn i avtalen.  

Det må og leggjast opp til ein lengre periode frå invitasjon til anbod og oppstart av ferjerutene, slik at 

der er nok tid til at ferjene kan byggjast.  Slike grep kan gjera at fylka får skifta ut ferjeflåten utan for 

store ekstrakostnadar. 
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For å få konsesjon på ferjestrekningar må det vera klare krav til låg- og nullutslepps ferjer.  Ferjene må 

òg ha nok motorkraft til å kunna gå trygt på verutsette og vindfulle strekningar slik at regulariteten blir 

oppretthalden.  Til slutt må ferjene òg vera tilrettelagde for rørslehemma, slik at dei kan nå salong, 

toalett og kiosk. 

 

Fleire ferjesamband i Hordaland skal gjennom nye anbodsrundar no i nær framtid.  Nokre av desse har 

i dag forelda og mindre tenlege ferjer.  Eitt av desse sambanda er Leirvåg – Sløvåg i ytre Fensfjorden.  

Regulariteten her har over år vore for dårleg både på grunn av maskinhavari, og fordi ferjene har hatt 

for liten motorkraft i dårleg ver.  Ferjene som til tider har trafikkert der har og hatt dårleg utforming 

både for passasjerar og for tyngre kjøretøy. 

 

Masfjorden Arbeidarparti ber difor om at dei ovafor nemnde kriteriar vert lagde til grunn når ny 

konsesjon skal tildelast både på denne og andre strekningar. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

91.  Kvam Arbeiderparti 

Elektrifisering av ferjenettet vårt 
Arbeidarpartiet si stortingsgruppe må straks ta initiativ til ein plan som sikrar at ferjeflåten i Noreg 

vert elektrifisert der det er mogleg. 

 

- Det må lagast ein langsiktig nasjonal plan som stiller absolutte krav til elektrifisering av 

ferjeflåten.  

- Planen må inkludera krav til infrastruktur som sikrar at einsarta teknologi m.t.p ladesystem 

- Det må setjast statlege midlar av til dette, slik at økonomien til fylkeskommunane ikkje 

hindrar dette tiltaket 

- Det er vesentleg at kontraktane på ferjestrekningane får ein tidshorsiont som gjer det mogleg å 

både skaffa og avskriva nye elektriske ferjer.  

- Om mogleg må det også stillast krav til at det ved produksjonen av ferjene vert nytta fornybare 

energikjelder 

 

Dette vil kunne bidra sterkt til at mål for klimagassutsleppa innanfor skipsfarten vert nådd. Det vil 

også gje verfta våre, som alt har teknologi tilgjengeleg, sjansen til å skapa nye arbeidsplassar. Endeleg 

vil  elektrifisering bidra til at driftskostnadane til ferjene våre vert vesentleg reduserte. På nokre års 

sikt vil meirinvesteringane vera inntente.  

 

Partistyret si innstilling:  

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

92.  Jondal Arbeidarparti 

Arbeiderpartiet  i spissen  for Vestlandsregionen. 
Fylkesordføraren har teke insentiv til drøftingar med Rogaland, Sogn og Fjordane, for danning av eit 

Vestlandsfylke. Jondal Arbeidarparti helsar dette insentivet velkommen. Det er vårt syn at Hordaland 

Arbeidarpartis Årsmøte, må gje Fylkesordførar og våre fylkes politikarar, mandat til å skape grunnlag 

for forhandlingar. Det er vårt syn at eit samla Vestland vil stå sterkare i utviklinga av nye næringar og 

arbeidsplassar i tråd med klimamål.  

 

Vestlandet har behov for større satsing på bygging av infrastruktur, som bind Vestlandet saman. Det 

vil samstundes styrke muligheitene for næringslivet. Eit samla Vestland vil også stå sterkare for å nå 

dette målet.  
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Forslag : Hordaland Arbeidarpartis årsmøte ber fylkesordføraren og  fylkestingsgruppa skape grunnlag 

for forhandlingar med mål om samanslåing av Rogaland-, Hordaland-, Sogn og Fjordane 

Fylkeskommune. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

93.  Kvam Arbeiderparti 

Vestlandsregion 
I Noreg står sentralmakta svært sterkt. Det er difor viktig at eit nivå mellom stat og kommune er i 

stand til å vera ei sjølvstendig og sterk kraft. Det må difor setjast fortgang i arbeidet med å danna ein 

vestlandsregion som erstatning for fleire av dagens vestlandsfylke. Like viktig er det at fleire oppgåver 

som i dag er statlege vert lagde inn under dette nivået. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

94.  Arbeiderpartiet i Bergen 

Eit sterkt Vestland 
Vestlandet er moglegheitenes region. Å utvikla kompetansen, entusiasmen og viljen til å skapa 

morgondagens arbeidsplassar som ligg her, er nøkkelen til døra inn i framtidas Noreg. Utviklinga i 

næringslivet og drivkraften og kompetansen innanfor vitskap og kulturliv er med på å flytta Noreg mot 

framtida. Å gi innbyggjarane her betre moglegheiter til å møtast og skapa betre infrastruktur for 

næringslivet, knyt Vestlandet saman og tek Noreg vidare. 

 

Vestlandsregionen har alt å vinna på å trekkje lasset saman. Felles moglegheiter treng felles løysingar 

og mål. For å fullt ut nytta ressursane i vår region må Vestlandet samlast. Hordaland Arbeiderparti 

meiner difor tida er inne for eit folkevald 3. forvaltningsnivå. Vi vil skapa eit sterkare Vestland. 

01.04.2016 vert stortingsmelding om oppgåver til eit folkevald regionnivå lagt fram. For utan å 

vidareutvikla ei sterk samfunnsutviklarrolle, blir det viktig å prioritera relevante tenestetilbod til 

innbyggjarane. Hordaland Arbeiderparti krev at sentrale oppgåver og funksjonar med tilhøyrande 

arbeidsplassar vert lagt ut i regionane. Oppgåvemeldinga skal vedtakast før sommaren 2016 og det er 

viktig å gje innspel som bygger oppunder dette.  

 

For å kunne vidareutvikla ein sterk Vestlandsregion, må ein bruke alle virkemidlar. Dette må 

reflekterast i alle relevante vedtak.  Endeleg prosess skal vedtakast i Stortinget før jul. Hordaland 

Arbeiderparti ber om at dette arbeidet vert prioritert. Hordaland Arbeiderparti vil arbeida hardt for 

realiseringa av eit sterkt Vestland. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

95.  Sveio Arbeiderparti 

Regionsinndeling 
Sveio Arbeiderparti vil at Hordaland Arbeiderparti set arbeidet med regionsinndeling på sakskartet 

igjen.  Dette med sikte på å få ein Vestlandsregion.  Inntektssystemet skal ikkje brukast som tvang i 

forhold til Kommunereforma.  Kommunar skal ikkje straffast for å ta demokratiske val." 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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96.  Voss Arbeiderparti 

Flaumregulerande tiltak i ikkje regulert vassdrag 
Hausten 2014 opplevde fleire kommunar på Vestlandet store skadeflaumar. I vårt nærområde vart 

kommunane Voss, Odda og Aurland hardt råka. Skadeflaumane medførte skadar på privat og offentleg 

verdiar på mellom to og tre hundre millionar i kvar av desse tre kommunane. 

 

Alle vassdraga i dei tre kommunane er uregulerte vassdrag og vassdrag som er verna. Det gjer at 

flauregulerande og flaumførebyggande tiltak er vanskelege å få på plass ut frå gjeldande politikk. 

Erfaring frå den aktuelle flaumen viste og at i vassdrag i same område som var regulerte takla ein 

flaumen utan skadar. 

 

I åra framover, og særleg på Vestlandet, vil klimaendringane føra til langt meir nedbør og meir intenst 

nedbør i kortare periodar. Konsekvensen av dette er auka fare for skadeflaum. Vidare vil den auka 

flaumfaren gjera at stadig meir areal ikkje kan brukast til byggeland. 

 

Ein ny situasjon med auka fare for liv og helse og for stor skade på  grunnleggjande infrastruktur 

meiner me at ein må opne opp for å revidere verneplanane for vassdrag med tanke på å opne opp for 

regulering av vassdrag som har vist deg å ha stor risiko for skadeflaum. 

 

Hordaland Arbeiderparti ynskjer at man tek ei gjennomgang av eksiterende verneplanar med tanke på 

å sikre flaumbøtande tiltak samstundes so me også tek best mogle hensyn til vernet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

97.  Austrheim Arbeiderparti 

Kommunereforma og inntekssystemet 
Kommunereforma ei sak som har stort engasjement lokalt, regionalt og nasjonalt. Det er skreve 

«bindsterke» regjerings- og stortingsdokumenter om reforma.  

 

Måla for reforma er fleire: 

gode og likeverdige tenester til innbyggjarane 

heilskapleg og samordna samfunnsutvikling 

bærekraftige og økonomisk robust kommunar 

styrkja lokaldemokratiet 

 

Det er stor usemje om reforma og ein generell «frykt» av at reforma vil føre til endå sterkare 

sentralisering. Viktige spørsmål er om det er muleg gjennom reforma å nå desse ambisiøse måla i eit 

langstrakt land med store skilnadar folketal, areal og avstandar.  

 

Av 428 kommunar har 158 under 3000 innb. og 258 under 6000 innb. Kommunebarometeret viser at 

små og mellomstore kommunar ligg på topp når det gjeld kvalitet på kommunale tenester. 

Mange av regjeringa sine politikkområder rettar seg inn mot gjennomføringa av reforma, mellom anna 

den viktige saka om nytt og komplisert inntektssystem. 

 

Arbeiderpartiet har eit stort ansvar for å ivareta dei mange små og mellomstore kommunar sine 

interesser og at det ikkje vert brukt tvang i reforma. Regjeringa har kome med forslag til eit nytt, 

kommunalt inntektssystem. Dersom dette forslaget går gjennom, vil mange distriktskommunar få 

sterkt reduserte inntekter. Nytt inntektssystem må ikkje straffa dei kommunane som vil halda fram 

som eigen kommune. I store trekk er det dei folkerike kommunane som vil tene på det nye 

inntektssystemet, mens distriktskommunane vil stå att som dei store taparane.  
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Nok ein gong opplever ein at regjeringa kjem med eit forslag som er direkte distriktsfiendtleg  og som 

vil føra til auka sentralisering i landet. Me er ikkje imot at dei folkerike kommunane får større 

overføringar dersom dei har trong for det, men dette må skje gjennom ei brei auka satsing på 

kommunal sektor og ikkje gjennom ei ordning der ein tek frå distrikta og gir til kommunar i sentrale 

strok.  

 

Austrheim Arbeidarparti ber om at Arbeiderpartiet sentralt arbeider for å sikra alle norske kommunar 

gode økonomiske kår slik at innbyggjarane er sikra likeverdige tenester i heile landet. Me ber vidare 

om at partiet seier nei til eit kommunalt inntektssystem som tvingar fram endringar i 

kommunestrukturen mot innbyggjarane sin vilje. Dersom det vert innført endringar i det kommunale 

inntektssystemet, må det også innførast overgangsordningar slik at dei kommunane som får reduserte 

inntekter, får rimeleg tid på seg til å tilpassa den kommunale drifta til den nye økonomiske 

verkelegheita. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

98.  Austrheim Arbeiderparti 

Oppgradering av oljeraffineriet på Mongstad.  
Oljeraffineriet på Mongstad er Norges største oljeraffineri og det einaste norske raffineriet som er 

direkte knytt til oljekjeldene i Nordsjøen. Raffineriet er bygd for å kunna raffinera vanlege 

Nordsjøoljer, men er ikkje tilpassa den nye olja frå Johan Sverdrup-feltet som frå 2020 vil verta 

ilandført til Mongstad. Johan Sverdrup-feltet vil vera i produksjon i om lag 40 år og vil kunna forsyna 

raffineriet med råstoff og dermed sikra drifta av anlegget på Mongstad i mange ti-år.  

 

Austrheim Arbeidarparti ser det som svært viktig at norske råvarer og ressursar vert nytta til å skapa 

norske arbeidsplassar. Austrheim Arbeidarparti ber om at staten som har aksjemajoriteten i Statoil 

ASA, påverkar selskapet slik at raffineriet på Mongstad vert modernisert og oppgradert slik at råolja 

frå Johan Sverdrup-feltet kan foredlast på anlegget.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

99.  Stord Arbeiderparti 

Styrking av rettigheter til ofre for menneskehandel innen prostitusjons- og sex-industrien 
I følge ILO finnes det rundt 21 millioner slaver i verden i dag, og menneskehandel utgjør den nest 

største illegale handelen. Mange av disse ender opp som sex-arbeidere. Disse ofrene er spesielt sårbare 

da det er snakk om svært unge og fattige mennesker, inkludert barn. I tillegg er det ofte umulig for 

dem å bli reintegrerte i sine opprinnelige lokalsamfunn på grunn av sosial stigmatisering og fare for 

represalier fra bakmenn. Dermed blir resultatet ofte at de blir utsatt for re-trafficking, og aldri får 

sjansen til å komme seg ut av prostitusjon og sex-arbeid. 

 

Rettighetene til ofre for menneskehandel innen prostitusjon og andre seksuelle formål er altfor svake i 

Norge.  Norske myndigheter svikter også når det gjelder forebygging og straffeforfølgning av 

bakmenn og forbrukere av dette slaveriet.  Dette må endres.  Stord Arbeiderparti ber også om at norske 

myndigheter styrker hjelpetilbudet til disse ofrene og tilbyr permanent oppholdstillatelse, uansett om 

de vitner mot bakmennene eller ikke. 

  

Menneskehandel i Norge skjer fordi det finnes etterspørsel. Derfor må vi som samfunn rydde opp i 

dette og beskytte ofrene.  Dette kalles å ta ansvar.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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100. Stord Arbeiderparti 

Tilbakeverkande kraft i kompetansekrav overfor lærar 
Stord Arbeidarparti ønskjer å snu kravet om tilbakeverkande kraft i kompetansekrav overfor lærarar. 

"Ny omkamp på Stortinget» Mye tyder på at bestemmelsene knyttet til de nye kompetansekravene vil 

endres når saken skal opp på nytt i Stortinget i mars. 4. februar ble det arrangert en høring om et 

representantforslag fra Ap. I forslaget ber Ap statsråden redegjøre for konsekvensene av den nye 

kompetanseforskriften. Dessuten foreslår Ap å innføre en realkompetansevurdering for lærere. 

Innstilling i denne saken skal foreligge i mars, og kan komme til å inneholde forslag om å endre 

vedtaket om kompetanseforskriften fra i fjor." 

 

Stord Arbeidarparti vil oversende ønskje til stortingsgruppa vår og gjere andre arbeidarpartilokallag 

merksam på kampen som skjer i stortinget frem til 1.mars. 

 

Stortingsgruppa i Arbeiderparti må få støtte frå lokallaga i Hordaland til å kjempe imot den 

tilbakeverkande kravet som ligg i kompetansekravene overfor lærarar. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

101. Askøy Arbeiderparti 

Kompetansekrav lærerne – tilbakevirkende kraft 
I juni 2015 vedtok Stortinget endringer i kompetansekravene for lærerne med tilbakevirkende kraft. 

De nye reglene trådte i kraft allerede 1. august 2015.  Konsekvensene av de nye kravene er at en rekke 

lærere, mange av dem med årelang erfaring og stor realkompetanse, er diskvalifisert for å undervise i 

de fagene de underviser i. Samtidig står mange av disse lærerne uten tilbud om den videreutdanningen 

de trenger etter innføringen av nye krav. Det er en enorm forskjell på tilbud og etterspørsel her, dette 

gjelder også Askøy kommune. Forslaget til bevilgninger til kompetanseutvikling for lærere er ikke i 

nærheten av å møte det ekstra behovet som regjeringen nå har skapt. 

 

Arbeiderpartiet på Askøy vil at man skal gå tilbake til ordningen med en unntaksbestemmelse for de 

lærerne som allerede jobber i skolen. Kompetansekravene for lærerne skal ikke ha en tilbakevirkende 

kraft.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

102. Askøy Arbeiderparti 

Veien mot fornybarsamfunnet  
For å bygge morgendagens samfunn trengs et grønt skifte. Oppbygging av fornybare næringer skal 

være en katalysator til det grønne skiftet. Arbeiderbevegelsen har alltid gått i front for fremtidens 

løsninger og tatt utfordringene i samfunnet på alvor. Klimaproblemet er i dag, sammen med fattigdom, 

den største globale utfordringen vi står ovenfor. En vellykket klimapolitikk krever stor innsats 

nasjonalt og internasjonalt, og på tvers av politikkområder. Skal vi lykkes med å redusere utslippene 

av klimagasser slik at vi unngår de mest skadelige og uoversiktlige konsekvensene av klimaendringer 

må vi øke både den nasjonale og internasjonale innsatsen. Behovet for en internasjonalt forpliktende 

klimaavtale er stort, og Norge må være et foregangsland i denne prosessen.  

 

Dette vil kreve en større satsing på de fornybare næringene og det fornybare samfunnet. Norge har 

økonomien, kompetansen og et arbeidsliv som gjør at vi kan gå foran i omstillingen til et fornybart 

samfunn.  
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Norge må gå i klimafronten, og kan ikke vente til markedet tar tak. Staten må investere i omlegging og 

nyskapning av den norske industrien til en grønnere industri som er mer energi effektiv og mer CO2 

effektiv igjennom karbonfangst. Hordaland Arbeiderparti mener at en viktig finansieringsmekanisme 

for å få til dette er et klima- og teknologifond.  

 

Kompetansen som vi har opparbeidet oss innenfor offshoreindustri er unik. Vi må bygge på denne 

kompetanse i det grønne skiftet, fordi den gir oss en fordel for å satse på offshore vindkraft og andre 

fornybare næringer. Dette vil, sammen med Norges gode forutsetning for produksjon av billig og 

fornybar energi, kunne gjøre oss til Europas grønne batteri. Gjennom å modernisere dagens 

vannkraftanlegg og øke satsingen på fornybare energikilder vil vi kunne selge og transportere strøm til 

det europeiske markedet. Dette vil erstatte energien fra europeiske kull- og gasskraftverk og sørge for 

et grønnere energiforbuk i Europa.  

 

Norge bør bli et foregangsland på forskning og utvikling (FoU) av billig og bærekraftig energi for 

verdens befolkning gjennom teknologioverføring og investeringer. Dagens politikk på fornybar energi 

gir ut konsesjoner og støtte til mange bedrifter og industrier. Hordaland Arbeiderparti er opptatt av at 

Norges politikk på fornybar energi må bli mer målrettet. Skal vi få til en "ny petroleumsindsustri" må 

vi satse helhetlig på næringer der Norge har forutsetninger for å bli et foregangsland, for eksempel 

offshore vindkraft. Den viktigste garantien for klima- og kunnskapsarbeidsplasser er at vi har solide og 

robuste industrier som også i fremtiden vil være attraktive og lønnsomme arbeidsplasser. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener at: 

• Norsk industri må bli en grønn industri, gjennom utfasing av petroleumsindustrien og en 

helhetlig fornybarsatsing. 

• Norge skal jobbe for å bli Europas grønne batteri, basert på fornybar energi og en leverandør 

av klimateknologi  

• Norge må bygge opp FoU av billig og bærekraftig energi og spre denne.  

• Det må skapes støtteordninger for produksjon av fornybar energi og utvikling av ny teknologi, 

mindre byråkrati i konsesjonssystemet og investeringsstøtte til klimateknologi.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

103. Tysnes Arbeiderparti 

Vekst i havbruk 
Grunngjeving: Naturressursene er grunnlag for en stor del av vår felles verdiskaping, og vil være svært 

viktige for nasjonen også i framtida. Dei store naturressursene tilhører fellesskapet. Utnyttelse av 

fellesskapets ressurser skal gi lokale ringvirkninger, og bidra til å utvikle bærekraftige lokalsamfunn. 

Det er avgjørende at vi bygger solide nasjonale fagmiljøer og god infrastruktur over hele landet, 

samstundes som vi og må ha ein effektiv saksbehandling knytta til kystsoneplanarbeid i fylker og 

kommuner. Kunnskapsbasert forvaltningsvedtak og meir forskningsarbeid på kysten og i fjordane er 

viktige tiltak for å få auka vekst innan havbruk i Sogn og Fjordane. 

 

Forslag: Det må sikres arealtilgang for vekst innan havbruk. Hordaland skal legge til rette for 

samordning av planarbeid mellom kommunar, interkommunale kystsoneplanar, og samstundes 

samordning av dei ulike fylkesvise forvaltningsnivå (Mattilsyn/ Fiskeridir/Fylkesmann/ 

Fylkeskommune/ Kystverket). Inntekter frå auka vekst i havbruk, må tilfalle kommunane der veksten 

kjem gjennom det nyetablerte Havbruksfondet. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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104. Tysnes Arbeiderparti 

Kommunereformen 
Grunngjeving: Tysnes Arbeidarparti vil pika på at det er underleg og uheldig at diskusjonen om nytt 

inntekssystem for kommuae kjem opp parallet med prosessane rundt Kommunereforma, og me meiner 

denne saka må utsetjast i Stortinget. 

 

Gong på gong dei siste åra har det blitt presisert at Kommunereforma skal tuftast på kommunanes frie 

vilje. Sidan den nye inntektsmodellen ser ut til systematisk ta fråd ei små og gi til dei store, blir 

Kommunereforma i praksis ei stortstilt tvangssamanslåing av små kommunar som kjem uheldig ut i 

den nye modellen. 

 

Forslag: Det foreslåtte inntekssystemet for kommuane er ei storstilt tvangssammanslåing av 

kommunar som Hordaland Arbeiderparti må sei Nei til. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt  redaksjonskomiteen. 

 

 

105. Kvam Arbeiderparti 

Øystesevassdraget, ein nasjonal skatt og ei lokal inntekt 
Øystesevassdraget er blant dei siste store urørte vassdraga i Hordaland og ligg i høgfjellet nord for 

Øystese med grense mot Kvamskogen og Bergsdalen/ Hamlagrø. Fjellområdet er populært og mykje 

nytta som rekreasjonsområde.  Det er mange kulturminner langs vassdraget med stølar og fjellvegar 

som visar bruken av fjellet . Vassdraget var føreslege teke inn i nasjonal verneplan for vassdrag så 

seint som i 2009, men stortinget vedtok å ta det ut. Innstillinga frå olje og energikomiteen og debatten 

i stortinget sa at øvre del av vassdraget hadde så mange vernekvalitetar at ei grundig 

konsesjonshandsaming truleg ville sikra vern. Særleg vektlagt i Stortinget var omsynet til lokalt 

demokrati og lokal verdiskaping i tillegg til vassdragets natur- og miljøkvalitetar.    

 

BKK Produksjon AS har i mange år hatt planar om og søkt konsesjon for overføring av vatn frå den 

øvre delen til eigne kraftverk i Samnangervassdraget (43 gwh). Dette har lokale myndigheiter i Kvam 

og Samnanger vore mot då det gjev veldig lite att for all den urørte natur ein må leggja inn i eit slikt 

prosjekt.  

 

Den nedre delen av Øystesevassdraget er konsesjonssøkt av Øystese Kraft AS. Her er det lokale 

grunneigarar i lag med Kvam herad som har søkt konsesjon til eit kraftverk. (62 gwh). NVE har no 

gjeve begge kraftverka  konsesjon  og det gjev ein samla produksjon  på om lag  80 gwh, men det er 

OED som tek den endelege avgjersla. Altså får ein knappe 20 gwh mot å avgje store urørte fjellomåde 

i Kvam. 

 

Kvam AP bed OED om å trekkja tilbake BKK Produksjon as sin konsesjon om løyve til å overføra 

vatn frå Øystesevassdraget. Ei utbygging i den øvre delen vil i store delar av året redusera vassmengda 

i det lokale kraftverket og dermed minimere den lokale verdiskapinga. Kvam AP meiner at den lokale 

verdiskapinga er særs viktig i denne saka. Det er det som gjev mest att for lokalsamfunna i Kvam på 

kort og lang sikt. 

 

Urørt natur få Fitjadalsvatnet og opp i høgfjellet er særs viktig for miljø, landbruk, rekreasjon og 

turisme. Eit slikt inngrep vil fjerne sommarsmeltinga og i periodar tørrlegga elva. Kvam ap er og uroa 

for kva redusert mengde ferskvatn har å bety for vassmiljøet i Øystesebukta og Hardangerfjorden. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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106. AUF i Hordaland 

En ny og bedre Dublin-avtale 
Arbeiderpartiet sin asyl- og flyktningpolitikk er ut-datert og ute av stand til å løse dagens, og 

morgendagens utfordringer. I flyktningdebatten, tar ikke Arbeiderpartiet til ordet for 

medmenneskelighet og solidaritet, men til ansvarsløshet og urettferdighet. Arbeiderpartiet må skifte ut 

den strenge linjen, med en langt mer liberal holdning. Mennesker er aldri en belastning for et samfunn, 

flyktningene er en ressurs som samfunnet må finne en best mulig måte å anvende på.  

 

Dublinavtalen er en asylavtale mellom EU-landene, Island, Sveits, Liechtenstein og Norge. 

HORDALAND ARBEIDERPARTI er i utgangspunktet positive til intensjonen bak Dublinavtalen, og 

mener at den beste løsningen på de utfordringene på asyl- og flyktningstrømmen er gode samarbeid 

mellom europeiske stater. Dagens avtale er feilslått og ute av stand til å møte de utfordringene den 

humanitære krisen i Syria har skapt.  Dublinavtalen sier at søknaden skal behandles av det første 

Dublin-landet asylsøkeren kommer til. Hvis asylsøkeren søker om beskyttelse i et annet Dublin-land, 

skal han eller hun sendes tilbake til det landet som allerede har behandlet søknaden. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

Å erstatte Dublin-avtalen med en ny som ivaretar dagens utfordringer 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

107. AUF i Hordaland 

Utdanningsstøtte 
Retten til utdanningsstøtte er for mange innbyggere en nødvendig forutsetning for å ta høyere 

utdanning. For andre forenkler retten til studiestøtte hverdagen, og gjør det mulig å prioritere studiene. 

For Hordaland Arbeiderparti er det viktig at utdanningsstøtten gir flest mulig anledning til å ta høyere 

utdanning. Den utviklingen som har vært de siste ti år, der støtten har sunket fra 1,3 G til om lag 1,1 G, 

har derfor vært uheldig. I fremtiden er det derfor viktig at studentene skjermes for prisveksten i 

samfunnet ved at støttebeløpet er bundet til et fast antall G. 

 

Støtten for studieåret 2015/2016 er 100 920 kroner, hvilket utgjør 1,12 G. Hordaland Arbeiderparti 

ønsker en økning av dette beløpet, da dette vil gjøre det mulig for flere studenter å bruke mer tid på 

studiene sine. For studieåret 2015/2016 synes 120 000 kroner som et passende beløp, hvilket tilsvarer 

1,5 G fordi det er politisk gjennomførbart samtidig som det gir studentene mulighet til å være 

studenter og ikke bruke verdifull studietid på annet arbeid. Fremtidens utdanningsstøtte bør etter 

Hordaland Arbeiderpartis syn ligge på dette nivået.  

 

Det økte beløpet bør dessuten spres over elleve måneder, slik at studentene unngår de uheldige 

situasjoner som oppstår ved manglende støtte i juni. Dagens nivå i prosent (40 %) på hva som 

omgjøres til stipend etter fullførte studiepoeng, bør opprettholdes også når støtten økes til 1,5 G. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• At utdanningsstøtten skal være fastsatt i et bestemt antall G 

• At utdanningsstøtten skal økes til cirka 1,5 G 

• At utdanningsstøtten skal fordeles over elleve måneder 

• At 40 % av lånebeløpet gis som stipend også ved økning i utdanningsstøtten 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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108. AUF i Hordaland 

Studentboliger i Hordaland 
Hordaland Arbeiderparti er opptatt av å bygge flere studentboliger i fylket. I dag er dekningsgraden ca 

13%, langt under det nasjonale målet om 20%. Prisen i det private utleiemarkedet ligger langt over de 

som eies av studentsamskipnadene, og vi ønsker å bidra til at studentene kan bo rimelig og sentralt.  

Gjennom å øke antall boliger, bidrar vi til at flere, også utenbysstudenter, benytter seg av 

utdanningsinstitusjonene våre. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

At de aktuelle kommunene bidrar med rimelige tomter til samskipnadene 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

109. AUF i Hordaland 

Mer stabilitet for utenlandsstudenter 
Stadig flere fullfører graden sin i utlandet, men dessverre blir det flere og flere som ikke tar et 

semester eller et år i utlandet. Utveksling er en bidragsyter for styrking på kvaliteten i norsk utdanning. 

I tillegg lager en band mellom fagmiljø i ulike land. Derfor er det negativt at utvekslingstrenden peker 

nedover. 

 

For noen studenter kan utveksling bli en økonomisk utfordring. Dersom verdien til kronen endrer seg 

midt i skoleåret og tilskuddet fra lånekassen ikke endrer seg, kan en oppleve store utfordringer med å 

betale for både skole og opphold. Derfor bør summen som blir utbetalt reguleres etter hvor sterk 

kronen er. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

At studiestøtten som blir utbetalt reguleres fortløpende etter hvor sterk kronen er 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

110. AUF i Hordaland 

En moderne eldreomsorg  
Som et resultat av den gode velferden i Norge, blir levealderen til menneskene i landet stadig høyere. 

Dette betyr at det blir stadig flere eldre mennesker som fortjener en god og verdig alderdom. 

Hordaland Arbeiderparti er opptatt av å gi våre eldre et tilbud som er av god kvalitet, samtidig som vi 

tar vare på helsepersonellet vårt. Tilbudet bør bestå av god bemanning, godt forebyggende arbeid, og 

gode lokaler. 

 

Kvaliteten til de eldre sine liv er avhengig av hvor mye tid de ansatte i sektoren har. Situasjonen i dag 

er slik at de ansatte i eldreomsorgen er overarbeidet. Arbeidshverdagen er preget av at de ansatte ikke 

har nok tid til å gi de eldre det tilbudet de fortjener. Dette medfører at eldre ikke har frihet til å velge 

selv når de vil stå opp eller legge seg, ettersom bemanningen på enkelte tider av døgnet ikke er 

tilstrekkelig. Beboerne må selv få bestemme når de vil stå opp, hvor ofte de vil dusje, når de vil legge 

seg og hva de vil spise. Dette må realiseres, derfor ønsker Hordaland Arbeiderparti å ansette flere 

fagpersoner i eldreomsorgen. 

 

De ansatte har ikke tilstrekkelig tid til å kommunisere med de eldre, noe som medfører at flere eldre 

mennesker sliter med psykiske problemer knyttet til ensomhet. Det bør derfor ansettes flere personer 

som arbeider med å aktivisere de eldre på senteret. Dette vil gi en bedre hverdag både for beboerne og 

for helsepersonellet.   
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De ansatte vil kunne fokusere på jobben sin, uten at de må bli preget av å ikke ha kapasitet til de eldre 

som trenger noen å snakke med. Hordaland Arbeiderparti mener det bør åpnes for at elever fra 

ungdomsskolen og videregående kan bli ansatt i helger og ferier for denne typen arbeid, ettersom det 

ikke kreves noen fagkompetanse for å være sosial. 

 

Mange eldre mennesker ønsker å bo hjemme lengst mulig, samtidig som det koster mye ressurser for 

kommunene å ha mennesker boende på et heltidstilbud. Hordaland Arbeiderparti ønsker å bevilges 

mer midler til forebyggende arbeid for de eldre. Dette forebygger generelle skader hos eldre 

mennesker slik at de kan de oppleve en bedre livskvalitet, samtidig som de kan bo lengre hjemme. 

Hjemmesykepleietjenesten bør styrkes ytterlige. De eldre som benytter seg av denne tjenesten kan bo 

hjemme lengre og være selvstendig. Det bør legges til rette for teknologi i hjemmepleietjenesten, dette 

kan bidra til å hjelpe de ansatte til å gi bedre behandling. Mennesker som ønsker å bo i eldrebolig vil 

få tilbud om å bo i eldresentre. Her vil flere eldreboliger ligge samlet slik at hjemmepleietjenesten har 

liten vei å reise, samtidig som de eldre kan sosialisere seg i mellom. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener at for få ungdommer velger helsefag på skolen. For at flere skal velge 

å spesialisere seg på denne linjen vil vi øke lønnen til helsefagarbeidere. De gjør som mange andre 

yrkesgrupper en viktig jobb, og arbeider under konstant press og til alle døgnets tider. 

Helsefagarbeiderne skal ha rett til hele stillinger, vi vil med dette bidra til å sikre et tryggere 

arbeidsmiljø for denne yrkesgruppen. Det må legges bedre til rette for ansatte som må arbeide i helger, 

ferier og helligdager, i tillegg til at det åpnes for utvidet turnus for ansatte som har lang reisetid. 

 

I 2012 var det 196 innlagte som var plassert på dobbeltrom. Dette er mennesker som ikke ønsker å 

miste privatlivet sitt. Situasjonen medfører at disse eldre blir forstyrret, og ikke får den roen de 

trenger. Det er flere mennesker i sykehjelpssektoren som mener ordningen må forbedres. Allikevel 

finnes det mennesker som ønsker å dele rom med venner, bekjente eller familie. Dette er fullt 

akseptabelt, så lenge det er hensiktsmessig. Det er klart at tiltaket ikke kan innføres over natten da det 

vil medføre store kostnader for økonomien til kommunen. For å stimulere til åpning av flere enkeltrom 

vil staten vil bevilge øremerkede ressurser til dette formålet. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• Ansette flere fagpersoner i eldreomsorgen. 

• Ansette personer som har ansvar for å sosialisere og aktivisere de eldre. Det burde bli åpnet 

for å lage deltidsstillinger for unge til dette formålet. 

• At sykehjemmene blir bevilget mer ressurser for at de eldre i større grad kan bestemme over 

sine daglige rutiner.  

• Videreutvikle hjemmepleietjenesten med økt bemanning og integrering av ny teknologi i 

tjenesten.  

• Bygge nye og moderne sykehjem, og eldreboliger plassert i og rundt eldresentre. 

• Bevilge mer økonomisk støtte til forbruksvarer ved eldrehjemmene. 

• Stimulere til at flere personer velger helsefag ved å øke lønn, tilby bedre turnusordninger, og 

sikre heltidsstillinger. 

• Arbeide for at ingen eldre uten samtykke deler rom med andre mennesker i eldre- og 

sykehjemmene.  

• Staten skal øremerke midler til enkeltrom på sykehjemmene.  

• Bevilge penger til bygging av leiligheter for eldre.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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111. AUF i Hordaland 

Multiresistente bakterier – helsevesenets største utfordring!  
Siden oppdagelsen av penicillin, verdens første antibiotika, har bruken av dette økt eksponentielt. Mot 

slutten av 1900-tallet økte kontrollen på bruk av antibiotika, men innen den tid hadde den utvidede 

bruken medført til multiresistente bakterier. I dag regner vi med at 25 000 europeere dør hvert år på 

grunn av multiresistente bakterier man ikke har mulighet for å behandle. 

 

Den strenge kontrollen vi har i dag er ikke streng nok, og det er antatt at man innen 50 år må finne en 

erstatter for antibiotika, da det antakelig vil ha mistet all effekt innen den tid. 

 

Å utvikle antibiotika tar lang tid og koster mye penger. På grunn av den hurtige utvikling av bakterier, 

tar det mindre og mindre tid fra antibiotikumet blir laget til det er verdiløs på grunn av resistans. Da 

mulighetene for å tjene penger på produktet blir mindre, så blir satsningen på nye typer antibiotika 

tilsvarende svakere. Norge har i dag mulighet til å være pioner innen videreutvikling av antibiotika. VI 

har sterk faglig kompetanse her til lands, slik at det er viktig at man legger til rette for videre utvikling. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil: 

• At det skal legges til rette for oppstart av legemiddelselskaper i Norge. 

• At Norge skal gi økonomiske incentiver for utvikling av antibiotika, og oppfordre EU og 

andre land til å gjøre det samme. 

• At Norge skal legge til rette for utvikling av nye typer antibiotika. 

• Jobbe for økt moderasjon av bruken av antibiotika, og sette dette på agendaen i samtaler og 

diskusjoner med EU. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

112. AUF i Hordaland 

Nei til generell bevæpning av politiet 
Politiet bruker i dag fremskutt lagring av våpen i utrykningskjøretøy, som en effektiv måte å gi politiet 

tilgang til våpen i de situasjoner dette er tvingende nødvendig. Samtidig klarer man da å opprettholde 

et politi uten generell bevæpning, noe som har vært viktig for det norske folk lenge. Hordaland 

Arbeiderparti mener erfaring fra andre land og den siste tiden med generell bevæpning på grunn av 

terrortrussel, viser at lettere tilgang på våpen fører til mer usikkerhet enn sikkerhet for både den jevne 

nordmann og for politiet selv.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Norsk politi ikke skal ha generell bevæpning.  

• Norsk politi skal videføre fremskutt lagring av våpen.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

113. AUF i Hordaland 

Mer synlig politi 

Det har fra flere hold blitt ytret ønske om mer synlig politi i Norge, særlig i de større byene. Dette 

kommer fra politiet selv, fra organisasjoner og fra enkeltmennesker. Man mener at mer synlig politi vil 

være med på å redusere overgrep og kriminalitet, spesielt på kvelds-/nattestid. Dette støtter Hordaland 

Arbeiderparti og vil gjerne bidra til dette. 

 



77 
 

Hordaland Arbeiderparti mener at den beste, enkleste og mest lønnsomme måten å gjøre dette på vil 

være fjerne deler av det byråkratiske arbeidet politibetjenter gjør i dag. Dette mener Hordaland 

Arbeiderparti kan gjøres med en kombinasjon av to virkemidler.  

 

Virkemiddel 1 er å kutte i politiets byråkrati. Det mener Hordaland Arbeiderparti at er mulig ved 

spesielt å se på rapporteringsregimet politiet må forholde seg til per dags dato. Hordaland 

Arbeiderparti frykter at politiet bruker viktig tid på unødvendig mye rapportering. 

 

Virkemiddel 2 er å flytte deler av politiets byråkrati fra politibetjentene og over på ansatte med dette 

som hovedområde. Politibetjenter bør bruke utdanningen de har og la andre løse byråkratiske 

oppgaver raskere og mer kostnadseffektivt. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Norsk politi må bli synligere i det norske rom, spesielt i bybildet og særlig på kvelds-/nattestid 

• Man må gå gjennom politiets byråkrati og kutte unødvendig tidsbruk  

• Man må flytte deler av det unødvendig byråkratiske arbeidet vekk fra politibetjentene og til 

administrativt ansatte 

• Politiet må øke antall ansettelser for å bli mersynlige, effektive straksetterforskning og 

opprettholde saksbehandlingskapasiteten. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

114. AUF i Hordaland 

Modernisering av norske politiuniformer 
Politiet kan fortelle om uniformer som ikke er tilpasset arbeidsoppgaver, som er upraktiske og som 

ofte ikke er tilpasset kulde og varme. Dette er mennesker som utfører en livsviktig oppgave for det 

norske folk, og som er påbudt å bruke uniform. Da er det bare rett og rimelig at de får uniformer som 

er moderne og godt tilpasset arbeidsoppgaver og omgivelser. Politiets data- og materielltjeneste har 

ansvaret for å oppgradere uniformene og Hordaland Arbeiderparti mener dette arbeidet må komme 

raskere i gang. 

 

I tillegg mener Hordaland Arbeiderparti at modernisering av dagens politiuniformer, herunder 

regelverket for bruk av uniform, er viktig for å tilrettelegge for integrering og mangfold. Hordaland 

Arbeiderparti mener at bruk av hodeplagg, som ikke er til hinder for arbeidsoppgaver, bør tillates i 

norske politiuniformer. Men, Hordaland Arbeiderparti ser at uniformen helst skal være 

religionsnøytral, og vil derfor ikke åpne for generell bruk av religiøse symboler.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Norske politiuniformer må moderniseres og tilpasses bedre 

• Politiet skal benytte seg av det samme regelverket som Forsvaret hva gjelder bruk av religiøse 

symboler og effekter til uniformen. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

115. AUF i Hordaland 

Politihøgskole på Vestlandet 
Utdanningen av norske politibetjenter er en viktig oppgave og en oppgave som bør tilfalle større deler 

av landet. Dette er ikke tilfelle i dag, da dette er sentralisert på Østlandet. Hordaland Arbeiderparti 

mener dette er uheldig og er redd for at dette samler verdifull kunnskap og kompetanse på et lite 

område. Hordaland Arbeiderparti mener derfor at man bør flytte deler av denne utdanningen til 

Vestlandet.  
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Det kan lettest gjøres ved at man legger ned dagens politihøgskole i Kongsvinger og oppretter en 3-

årig høgskole, med 200 plasser, på Vestlandet. Med dette ønskes det å skape en bedre balanse i 

politiet, da det vil føre til en jevnere fordeling av eldre og unge betjenter, samt at det sprer kunnskap 

og kompetanse til hele landet. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Politihøgskolen på Kongsvinger legges ned og at det opprettes en ny 3-årig politihøgskole, 

med 200 plasser, på Vestlandet 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

116. AUF i Hordaland 

Nei til norske fengselsplasser i Nederland 
September 2015 innviet Justisminister Anders Anundsen «Norgerhaven fengsel» i Nederland. Dette er 

et utenlandsk fengsel, med norske fengselsplasser. Høyre/FrP-regjeringen mener dette er en god bruk 

av offentlige penger. Hordaland Arbeiderparti mener at dette er absurd sløsing med både penger og 

menneskeliv. 

 

Med ledig kapasitet i norske fengsler og med gode planer for nybygg og oppussing mener Hordaland 

Arbeiderparti at regjeringen sløser med skattebetalernes penger når de bruker 215 millioner på å leie i 

utlandet. Disse pengene kunne vært brukt på å styrke norsk kriminalomsorg. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener også at det en fallitterklæring mot norsk kriminalomsorg å sende 

norske fanger ut av landet. Som en selvstendig stat har Norge et ansvar for at landet vårt har 

tilstrekkelig kapasitet for å gjennomføre de straffereaksjonene som domstolene ilegger alle norske 

borgere. Vår har kriminalomsorg bygger på gradvis tilbakeføring til samfunnet, og dette kan ikke skje 

andre steder enn i Norge.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Ingen norske fengselsplasser skal flyttes til utlandet  

• Avtalen med leie av fengselsplasser i Nederland ikke fornyes når perioden utløper i 2018 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

117. AUF i Hordaland 

Tilbakeføring til samfunnet 

I Norge er fengselsstraff bygget på tre bærebjelker. For det første har straff en allmennpreventiv effekt. 

Altså at den skal forhindre at personer utfører handlinger samfunnet ser på om galt. For det andre 

handler det om gjennom å ta personen som har gjort en straffbar handling ut av samfunnet for en 

periode, både for å fortelle personen at handlingen personen har gjort ikke er riktig, og for å fortelle 

samfunnet at handlingen ikke er riktig. Den siste av de tre bærebjelkene handler om rehabilitering. 

Målet er at en person som sitter i fengsel skal få oppfølging inne i fengselet som gjør personen mer 

rustet til å møte samfunnet utenfor murene og for å forhindre at personen begår nye kriminelle 

handlinger.  

 

I Norge er det en tilbakefallsprosent blant straffedømte menn på 50 %, mens den blant kvinner er på 

34 %. Statistikk fra SSB viser at desto tidligere du blir dømt for ditt første lovbrudd, jo høyere er 

sannsynligheten for at du kommer tilbake i fengsel. Der det blant 50 åringene som blir dømt for første 

gang, er 20 % som kommer tilbake i fengsel, ser man at blant 40 åringene er 39 % som begår nye 

kriminelle handlinger. Høyest tilbakefall finner en blant barn under 18 år. For barn under 18 år som 

dømmes for første gang er det over 60% som etter endt soning begår nye kriminelle handlinger.  
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En så høy tilbakefallsprosent viser at det ikke gjøres nok i løpet av soningen eller etter endt soning, for 

å unngå at unge havner tilbake i fengsel. Målet til Hordaland Arbeiderparti er en lavest mulig 

tilbakefallsprosent, spesielt blant unge.  

 

Barnekonvensjonen sier at barn ikke skal fengsles sammen med voksne. Likevel dømmes hvert år i 

snitt ti barn under 18 år til fengsel, og de fleste av disse ender opp med å sone blant voksne. Unge 

domfelte er i en spesielt sårbar situasjon og er mye mer påvirkelig enn voksne. Det er derfor viktig å 

skjerme de yngste domfelte mest mulig. For barn og unge skal fengsel være siste mulighet og bare 

brukes i ytterst få tilfeller. Hordaland Arbeiderparti vil derfor styrke og øke bruken av tiltak som tidlig 

ute, konfliktråd og ungdomsstraff for unge domfelte.  

 

Tidlig ute er et rus- og kriminalitetsforebyggende tiltak for unge, som et alternativ til vanlig 

straffereaksjon. Hvor individuell tilpasset oppfølging skal hindre at det blir begått nye straffbare 

handlinger, og at man på sikt slutter helt med narkotika. Konfliktråd er et tiltak ofte retter mot unge, 

hvor man prøver å finne andre løsninger enn domfellelse og fengselsstraff. Ofte går dette ut på 

samtaler og avtaler mellom den som har begått lovbruddet, og den eller de som er blitt krenket. Det 

siste og nyeste tiltaket rettet dirkete mot kriminell ungdom er ungdomsstraff som ble introdusert i 

2014.  

 

Ungdomsstraff er et tiltak rettet mot barn og unge i alderen 15 – 18 år som i stedet for fengsel skriver 

under på bindene avtaler, hvor de lover å ikke begå nye kriminelle handlinger, avstå fra alkohol og 

andre rusmidler og delta på skole eller arbeid. 

 

I de tilfellene hvor det likevel ikke er noe annet alternativ enn fengsel skal den unge domfeltes fysiske 

og psykiske velferd være i fokus. Det er da viktig at den domfelte i minst mulig grad isoleres og at 

personen den innsatte blir tilbyd et så høyt aktivitetsnivå som mulig. Det er også viktig med en 

systematisk oppfølging av unge innsatte. For at dette skal kunne gjøres på en best mulig måte bør alle 

tenåringer i norske fengsler ha en personlig oppfølgingsplan laget i samarbeid mellom den innsatte, 

fengselet og psykologtjenesten. Hvor det defineres mål for soningen, samt mål etter løslatelse.  

 

I dag starter store deler av alle innsatte sin soning på såkalt lokket soning. For unge førstegangsonere 

kan det være en brå og dramatisk overgang å gå fra det sivile liv til å sitte mye innelåst og den 

sosialiseringen du får er stort sett sammen med tunge kriminelle. For unge førstegangsonere kan det 

være lett å bli dratt inn i det kriminelle miljøet, noe som vil øke sannsynligheten for at de havner 

tilbake i fengsel etter endt soning. 

 

At førstegangsonere under 25 år som blir dømt til å sone under 2 år i fengsel som en hovedregel starter 

soningen sin på en åpen avdeling vil da være positivt. Det er ikke bare bra for den innsatte, men også 

for samfunnet. Det er for den enkelte innsatte lettere å fortsette skolegangen eller å komme raskere 

tilbake i jobb fra en åpen avdeling enn fra en lukket. At en ung førstegangsoner fullfører sin utdanning 

eller har så kort avbrekk fra jobb som mulig senker sannsynlighetene drastisk for at personen kommer 

tilbake i fengsel etter endt soning.  

 

Det er viktig at de innsatte tilbys en høyere grad av aktivisering. Gjennom å tilby flere skole eller 

arbeid innen for murene vil man styrke rehabiliteringen og på en bedre måte klargjøre innsatte for 

hverdagen utenfor murene. Dette skal gjøres gjennom å øke antall skoleplasser i fengslene og overføre 

flere av dagens vedlikeholdsoppgaver fra statsbygg til fengslene selv. I tillegg til å tilby flere AMO-

kurs (arbeidsmarkedskurs) til de innsatte. I sammenheng med dette skal innsattes kompetanse og evner 

kartlegges og rapporteres inn til NAV for at innsatte lettere skal kunne komme ut i jobb etter endt 

soning.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Bruken av konfliktråd, tidlig ute og “ungdomsstraff” for ungdom som begår straffbare 

handlinger må økes  

• Barn under 18 år ikke skal sone sammen med voksene. 

• Alle tenåringer i norske fengsler skal ha en personlig oppfølgingsplan og at de tilbys et høyere 

aktivitetstilbud enn voksen innsatte. 
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• Førstegangsonere under 25 år, som dømmes til å sone under 30 mnd. i fengsel, som en 

hovedregel skal starte soningen sin på en åpen avdeling 

• Øke andelen sysselsatte innsatte i norske fengsler til 90 % innen 2018 

• Tilby innsatte flere AMO-kurs (arbeidsmarkedskurs) i fengsel 

• Tettere samarbeid mellom NAV og fengslene for lettere å få innsatte ut i arbeid etter fullført 

soning. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

118. AUF i Hordaland 

Aurora-prosjektet 
Aurora er et 3-årig prosjekt som drives av ALF AS i samarbeid med Bergen fengsel. ALF AS 

administrerer prosjektet, men der det i tillegg er etablert en ressursgruppe bestående av ansatte fra 

Bergen fengsel, ALF AS, Bergen kommune og Fylkesmannen.  Aurora ble opprettet når de så et 

økende behov for ettervern for kvinner. Flere tiltak var prøvd å sette i gang i fengselet under soning, 

men disse var ikke gjennomførbare og hadde ikke effekten som en hadde ønsket. Derfor ble Aurora 

prosjektet grunnlagt, med målgruppen kvinner, tilhørende Bergen kommune og omegn, før, under og 

etter soning.  

 

Aurora er basert på en ”tilbakeføringsgaranti” , der prosjektet har som formål å få kvinnene på best 

mulig integrert i samfunnet igjen etter soning. Prosjektet skal fremme hjelpetiltak som gjør at de 

kommer inn i arbeidslivet igjen. Prosjektet er bygget på begrepet ”straff som virker” fordi de har erfart 

at flere som har sonet kommer tilbake til fengsel igjen etter å ha begått samme lovbrudd som tidligere, 

eller bare ikke klart å komme tilbake til hverdagen igjen. Derfor skal Aurora være et tiltak som gjør at 

de klarer å ta til seg straffen de får og dermed ikke begår det samme lovbruddet flere ganger.  

 

Aurora prosjektet har som hensikt å ha en dialog med kvinner som har fått dom og derfra sette en plan 

for hvordan de kan bruke tiden i fengsel til å forberede seg til livet etter soningstiden. Prosjektet følger 

dem fra de har blitt dømt, når de soner og til og med når de kommer ut igjen. De har ulike opplegg og 

mål for hva hvert enkelt individ skal oppnå før soning, under soning og etter soning. Tiden før soning 

blir brukt til å forberede seg både mentalt og fysisk sånn at de skal håndtere soningstiden bedre 

underveis. Her blir det også kartlegging hvis de skulle ha behov for psykologisk hjelp. Under 

soningstiden jobber de med psykologisk behandling (om det er behov), økonomisk rådgivning og 

ellers samtale grupper. Der kan de jobbe en til en, de kan være i grupper i ulike motivasjonsprogram 

eller være med på trening og/eller kulturtilbud. Etter soningen utføres det tett, individuell oppfølging 

og støtte til undervisning og videre økonomisk rådgivning. Aurora prosjektet samarbeider også med 

husbanken, der de kan få støtte til bolig når de kommer ut av fengselet. 

 

Aurora prosjektet er et gratis og frivillig tilbud for alle kvinner i Bergen sine fengsler og omegn. 

Tilbudet er svært etterspurt ettersom at dette er stor motivasjon til kvinnene som kan ha et ønske om å 

bekjempe egne rusproblemer, endre bosituasjon eller ta opp igjen utdanning. Dette er en del av 

satsingsområdene til prosjektet som kvinnen føler de trenger ekstra hjelp til og derfor tilbyr prosjektet 

denne hjelpen. Andre satsingsområder Aurora fokuserer på er at de ikke ønsker tilbakefall av dommen 

til kvinnene, en reduksjon av rusmisbruk og en arbeidstrening med formål at de kan få seg en jobb 

etter soningen.  

 

Hordaland Arbeiderparti mener at dette er et godt tilbud, der en hjelper kvinner i Bergen fengselet til å 

finne sine sterke ressurser hos hver av dem og hjelper dem til å skape et godt liv etter soningen. Mange 

mennesker klarer ikke å komme seg på beina igjen etter soning fordi det har vært for psykisk 

belastende, med et tiltak som Aurora prosjektet vil det hjelpe kvinner til å håndtere soningen på best 

mulig måte og få dem tilbake til et godt liv etter soningen.  
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Hordaland Arbeiderparti mener derfor at: 

• Aurora-prosjektet skal videreføres 

• Aurora-prosjektet skal bli nasjonalt, slik at alle kvinner i fengsler over hele Norge skal få 

muligheten til å være en del av prosjektet. 

• Bemanningen på Aurora-prosjektet må økes 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

119. AUF i Hordaland 

TISA/TTIP 
TISA (Trade in Services Agreement) og TTIP (Transatlantic Trade and Investment Partnership) er to 

strengt hemmeligholdte frihandelsavtaler som forhandles av verdens rikeste land og store 

internasjonale konserner. Mye tyder på at begge avtalene vil føre til økt og irreversibel privatisering, 

samt svekkelse av miljøhensyn, arbeidsrettigheter og forbrukerrettigheter – Dette er en potensiell 

trussel mot fagforeningene, miljøet og ikke minst sosialdemokratiet. 

 

TTIP er en avtale mellom USA og EU, men som i stor grad ikke er forhandlet av folkevalgte, men 

derimot av internasjonale konserner for å øke deres innflytelse juridisk når det gjelder utforming av 

politikk. Avtalen åpner for at store selskaper kan danne «lobbyråd» hvor all politikk utformet i de 

enkelte land skal vurderes av selskapene selv før de implementeres. Dette betyr i praksis at 

multinasjonale selskaper kan saksøke stater som prøver å innføre lover og regelverk som er 

regulerende ovenfor industri og kapital. Avtalens punkt som heter «investorstat-tvisterløsningen» gir 

store multinasjonale selskaper retten til å saksøke stater som innfører politikk og regelverk som 

«Skader selskapets fremtidige profitt» - Altså arbeidsrettigheter, miljøhensyn og beskyttelse for 

forbruker. Europakommisjonens egen rapport på avtalen kom frem til konklusjonen at avtalen kun vil 

øke den årlige vekstraten i EU med 0,01% - Dette mot dårligere vern av både natur og arbeidere. Dette 

er ingen tjent med. 

 

TISA er en avtale som vil deregulere og liberalisere regelverk rundt konkurranseutsetting, 

privatisering og personvern på internett. Allerede er Norge gjennom WTO(World Trade Organization) 

med i en eksisterende frihandelsavtale rundt tjenester med navn GATS(General Agreement on Trade 

in Services). Forskjellen er at TISA-avtalen vil åpne opp for enda større privatisering av offentlige 

tjenester med et irreversibelt regelverk som vil hindre rekommunalisering og at det offentlige tar over 

tjenester igjen i fremtiden. Avtalen blir også forhandlet særs udemokratisk og som et resultat av en hel 

rekke utviklingslands lite nåværende vilje for å privatisere og konkurranseutsette gjennom WTOs 

internasjonale avtaler.  

 

Rundt 50 av verdens rikeste land startet derfor forhandlinger av TISA-avtalen som vil 

tvangsimplementeres hos WTOs medlemsland. Norge er en del av disse udemokratiske og 

hemmeligholdte forhandlingene. Et av målene med TISA-avtalen er å hindre alle reguleringer for 

internasjonale selskaper og at de får drive under samme vilkår som nasjonale selskaper, noe som vil 

føre til outsourcing av arbeidsplasser, tapt skatt til staten og mindre kontroll på arbeiderrettigheter. 

Avtalen inneholder en klausul som sier at privatiserte tilbud ikke kan gjøres offentlige igjen, noe som 

vil være et angrep på ethvert demokrati. Målet med TISA er å privatisere alle tjenester sett vekk fra 

militær, politi og rettsvesen. 

 

Hordaland Arbeiderpart ønsker mer åpenhet om forhandlingene og må stille strengere krav til WTO 

om at alle medlemsland må få innsikt i forhandlingene. EFTA-sekretariatet må også jobbe aktivt opp 

mot EU-kommisjonen og EU-parlamentet for å jobbe mot TTIP-avtalen og for mer åpenhet. Alle 

forsøk på å konkurranseutsette og privatisere offentlige tjenester gjennom TTIP og TISA er noe 

Hordaland Arbeiderparti er sterkt i mot. 
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Hordaland Arbeiderparti vil: 

• Jobbe for å sikre demokratisk behandling i WTO, samt åpenhet rundt forhandlingene 

• Si nei til TTIP OG TISA-avtalene 

• Bruke EFTA-sekretariatet aktivt for påvirkning og åpenhet rundt TTIP 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

120. Arbeiderpartiet i Bergen 

TTIP/TISA 
EU og USA forhandler for tiden om Transatlantic Trade and Investment Partnership (TTIP). Dette vil 

bli verdens største frihandels- og investeringsavtale. Norge er ikke med i TTIP-forhandlingene, men er 

en aktiv pådriver i prosessen.  

 

Norge deltar derimot i forhandlingene om Trade in Services Agreement (TISA), der 50 av verdens 

rikeste land fremforhandler en internasjonal frihandelsavtale for tjenesteyting. Felles for TTIP og 

TISA er at innholdet i forhandlingene i stor grad hemmeligholdes. Dette er et stort demokratisk 

problem, da deltakerne representerer velstående land og store internasjonale konserner med klare 

egeninteresser. 

 

Informasjon lekket fra forhandlingene tyder på at begge avtalene vil føre til økt og irreversibel 

privatisering av offentlige tjenester, i tillegg til svekkelse av arbeidstakerrettigheter og -vilkår, samt 

forbrukerrettigheter og miljø. Det er en trussel mot fagbevegelsen, miljøet og ikke minst fellesskapets 

velferdsrettigheter. 

 

TTIP-avtalen mellom USA og EU blir i liten grad fremforhandlet av folkevalgte, men derimot av 

internasjonale konserner. Avtalen legger opp til at multinasjonale selskaper kan saksøke stater som 

prøver å innføre lover og regelverk som regulerer industri og kapital. Det aktuelle punktet i avtalen 

heter «investor/stat-tvisteløsningen», og gir store multinasjonale selskaper retten til å saksøke stater 

som innfører politikk og regelverk som «skader selskapets fremtidige profitt». En slik ordning vil 

kunne gå på bekostning av arbeidstakerrettigheter, miljøhensyn og forbrukerbeskyttelse. EU og USA 

har mer enn antydet at TTIP-avtalen skal omfatte markedsadgang for varer, tjenester og offentlige 

anskaffelser, og markedsadgang og beskyttelse for investeringer. Europakommisjonens egen rapport 

om avtalen konkluderte med at avtalen bare vil øke den årlige vekstraten i EU med 0,01 %.  

 

TISA-forhandlingene tar sikte på å presse frem handel med tjenester gjennom konkurranseutsetting og 

privatisering av offentlige tjenester. Det er en avtale som vil deregulere og liberalisere regelverk rundt 

konkurranseutsetting, privatisering og personvern. Gjennom World Trade Organization (WTO) er 

Norge allerede med i General Agreement on Trade in Services (GATS) – en eksisterende 

frihandelsavtale for tjenesteyting. Forskjellen er at TISA-avtalen vil åpne opp for enda større 

privatisering av offentlige tjenester som attpåtil er irriversibel. Dette vil  

blant annet være til hinder dersom det offentlige skulle ønske å ta tilbake tjenester som allerede er 

privatisert.  

 

Arbeiderpartiet i Bergen krever mer åpenhet om forhandlingene. Det må stilles strengere krav til WTO 

om at alle medlemsland skal ha innsikt i forhandlingene. EFTA-sekreteriatet må aktivt arbeide inn mot 

EU-kommisjonen og EU-parlamentet for å offentliggjøre TTIP-avtalen og for mer åpenhet. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil: 

• arbeide for å sikre demokratisk behandling i WTO og åpenhet rundt forhandlingene 

• si nei til TTIP og TISA 

• bruke EFTA-sekretariatet aktivt for påvirkning og åpenhet rundt TTIP og TISA 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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121. AUF i Hordaland 

Rosa resept og kunnskap 
I dag bruker over halvparten av kvinner i aldersgruppen 15-25 år hormonell prevensjon. Majoriteten 

av prevensjonsmidlene er p-piller som staten kun dekker noen av utgiftene på. Hordaland 

Arbeiderparti vil derfor komme med forslaget ”Rosa resept”. Rosa resept er en resept som kan brukes 

av unge kvinner på alle typer prevensjonsmidler. Dette vil sikre unge kvinner og mindre resurssterke 

kvinner mot uønsket svangerskap og plager. 

 

Bruk av hormonell prevensjon har økt fra 615 til 641 pr 1 000 kvinner i aldersgruppen 15–25 i år 

2010–2013 viser tall fra helsedirektoratet. Disse legemidlene har mange virkeområder og brukes av 

alle typer unge kvinner. Disse legemidlene koster penger og majoriteten av prevensjonsmidlene er p-

piller. Hordaland Arbeiderparti vil derfor komme med forslaget «Rosa resept».  

 

I dag får man kunnskap innenfor problemer, infeksjoner og graviditet når det gjeldet sex og samliv på 

ungdomsskolen. Dette er vel og bra når man kommer til seksuell helse, men det med å sjekke seg og 

hvor man kan få tak i legemidler og hva man skal gjøre i enkelte situasjoner er det lite om. Dette vil 

Hordaland Arbeiderparti gjøre noe med.  

 

Slik dagens situasjon så støtter staten noe av utgiftene for en p-piller, men som regelen ikke hele 

summen. Det å måtte spørre foreldre om man kan få penger til p-piller er ikke en lett sak for alle. 

Videre kan man tenke seg hva som skjer hvis foreldrene sier at de ikke har råd til det. Derfor er rosa 

resept noe som vil sikre unge brukere og mindre resurssterke brukere mot uønskede svangerskap og 

plager. Det er ikke bare prevensjon som er grunnen til folk bruker p-piller og andre hormonelle 

legemidler. Rosa resept vil også gi deg gratis resept på andre intime legemidler, men vi trenger også 

mer informasjon når det gjelder intime legemidler.   

 

Mange lærere er jo godt oppi årene og lærerne skal jo få et tett forhold til elevene. Når læreren får et 

tett forhold til elevene er det jo ikke noe kult å snakke om seksuell helse eller sex i det hele tatt. I 

tillegg har man de litt eldre lærerne som kanskje ikke er så flink og kunnskapsrik innenfor dette 

området. Da blir det veldig forskjellig fra sted til sted og hvor mye informasjon og kunnskap vær 

enkelt klasse får. Det å lage en gruppe med engasjerte og kunnskapsrike fagfolk som leger, helsesøstre 

eller kanskje studenter innenfor dette området. Hovedprinsippet er å gi en bedre og mer informerte 

timer til elever på både ungdomsskolen og videre på vgs. Elever trenger mer kunnskap innenfor sex og 

helse i tillegg til at det må være kjønnsnøytral. Oslo har en prøveordning som heter sex og samfunn. 

Denne ordningen har fått masse positiv kritikk i Oslo. En slik klinikk vil kunne avlaste en vær 

skolehelsetjeneste og gi ungdom tilgang og informasjon. 

 

Hordaland Arbeiderparti vil at: 

• I tillegg til annen resept må man kunne få tilgang til gratis og tilpasset rosa resept slik at unge 

og mindre resurssterke kan få prevensjon.  

• Seksuell undervisning skal bli organisert av en fylkesgruppe bestående av fagfolk, leger, 

helsesøstre og studenter. I tillegg til å ha et senter for ungdom med tema sex og samfunn. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

122. AUF i Hordaland 

Veien mot fornybarsamfunnet  
For å bygge morgendagens samfunn trengs et grønt skifte. Oppbygging av fornybare næringer skal 

være en katalysator til det grønne skiftet. Det krever en utfasing av petroleumsvirksomheten, parallelt 

med en oppbygging av grønne næringer og arbeidsplasser. 
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Arbeiderbevegelsen har alltid gått i front for fremtidens løsninger og tatt utfordringene i samfunnet på 

alvor. Klimaproblemet er i dag, sammen med fattigdom, den største globale utfordringen vi står 

ovenfor. En vellykket klimapolitikk krever stor innsats nasjonalt og internasjonalt, og på tvers av 

politikkområder. Skal vi lykkes med å redusere utslippene av klimagasser slik at vi unngår de mest 

skadelige og uoversiktlige konsekvensene av klimaendringer må vi øke både den nasjonale og 

internasjonale innsatsen. Behovet for en internasjonalt forpliktende klimaavtale er stort, og Norge må 

være et foregangsland i denne prosessen.  

 

Olje- og gassvirksomhet er den største enkeltkilden til norske klimautslipp. En fortsatt satsing på 

fossile energikilder vil bidra til en uforutsigbar fremtid. Norge må også i fremtiden ha et bærekraftig 

næringsliv som skaper verdier og arbeiderplasser, og for å få dette til må vi allerede nå starte det 

grønne skiftet. 

 

Dette vil kreve en større satsing på de fornybare næringene og det fornybare samfunnet. 

Norge har økonomien, kompetansen og et arbeidsliv som gjør at vi kan gå foran i omstillingen til et 

fornybart samfunn. Dette betyr blant annet at områder der det enda ikke er åpnet for 

petroleumsvirksomhet må forbli urørt og opprettelse av nye gasskraftanlegg må stanses. En 

konsekvens av dette er at Lofoten, Vesterålen og Senja ikke åpnes for petroleumsvirksomhet.  

 

Norge må gå i klimafronten, og kan ikke vente til markedet tar tak. Staten må investere i omlegging og 

nyskapning av den norske industrien til en grønnere industri som er mer energi effektiv og mer CO2 

effektiv igjennom karbonfangst. Hordaland Arbeiderparti mener at en viktig finansieringsmekanisme 

for å få til dette er et klima- og teknologifond.  

 

Klima og teknologifondet burde komme i gang før 2020, og Hordaland Arbeiderparti vil finansiere 

fondet ved å øke CO2-avgiften på sokkelen og overføre de ekstra midlene til fondet. På en slik måte 

kan vi skape flere nye klimajobber. 

 

Kompetansen som vi har opparbeidet oss innenfor offshoreindustri er unik. Vi må bygge på denne 

kompetanse i det grønne skiftet, fordi den gir oss en fordel for å satse på offshore vindkraft og andre 

fornybare næringer. Dette vil, sammen med Norges gode forutsetning for produksjon av billig og 

fornybar energi, kunne gjøre oss til Europas grønne batteri.  

 

Gjennom å modernisere dagens vannkraftanlegg og øke satsingen på fornybare energikilder vil vi 

kunne selge og transportere strøm til det europeiske markedet. Dette vil erstatte energien fra 

europeiske kull- og gasskraftverk og sørge for et grønnere energiforbuk i Europa.  

 

For å lykkes med det grønne skiftet må vi bygge nye fornybare sektorer som kan overta for 

petroleumsnæringen som nasjonens hjørnesteinsbedrift. Norge bør bli et foregangsland på forskning 

og utvikling (FoU) av billig og bærekraftig energi for verdens befolkning gjennom 

teknologioverføring og investeringer.  

 

Dagens politikk på fornybar energi gir ut konsesjoner og støtte til mange bedrifter og industrier. 

Hordaland Arbeiderparti er opptatt av at Norges politikk på fornybar energi må bli mer målrettet. Skal 

vi få til en "ny petroleumsindsustri" må vi satse helhetlig på næringer der Norge har forutsetninger for 

å bli et foregangsland, for eksempel offshore vindkraft. Den viktigste garantien for klima- og 

kunnskapsarbeidsplasser er at vi har solide og robuste industrier som også i fremtiden vil være 

attraktive og lønnsomme arbeidsplasser. 

 

Hordaland Arbeiderparti mener at: 

• Norsk industri må bli en grønn industri, gjennom utfasing av petroleumsindustrien og en 

helhetlig fornybarsatsing. 

• Norge skal jobbe for å bli Europas grønne batteri, basert på fornybar energi og en leverandør 

av klimateknologi  

• Norge må bygge opp FoU av billig og bærekraftig energi og spre denne.  

• Det må skapes støtteordninger for produksjon av fornybar energi og utvikling av ny teknologi, 

mindre byråkrati i konsesjonssystemet og investeringsstøtte til klimateknologi.  
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• Minst 10 % Statens Pensjonsfond Utland (SPU) skal investeres i grønn virksomhet. 

• Det må innføres stans i tildeling av nye konsesjoner på sokkelen og at ingen nye 

konsekvensutredninger i petroleumssektoren gjennomføres  

• Lofoten, Vesterålen og Senja ikke skal åpnes for petroleumsvirksomhet eller 

konsekvensutredninger 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

123. Arbeiderpartiet i Bergen 

Totalfredning av sjøørretfiske i sjø hele året i Hordaland 
For en rekke fritids- og sportsfiskere er sjøørret den mest populære fisken å fiske etter i sjøen. Men 

sjøørreten har det stadig blitt mindre av, noe som mange ytre påvirkninger kan ha skyld i. 

Kraftregulering av vassdrag, høyt press av lakselus, byutvikling med kanalisering og stenging av 

vassdrag er faktorer som beviselig tærer på sjøørretstammer. I tillegg er det alt for liten kunnskap 

rundt minstemål og reguleringer på sjøørretfisket. 

 

De siste årene har man forsøkt tidsbestemte fredningssoner for sjøørreten i Hordaland, men dette har 

ikke gitt en tydelig oppsving i en ekstrem sårbar fiskebestand. Arbeiderpartiet ønsker at Hordaland i 

fremtiden skal ha en bestand av sjøørret det går an å beskatte. Det er ikke mulig i dag. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• At det må innføres et prøveprosjekt over en fireårsperiode hvor sjøørreten totalfredes for fiske 

med både garn, stang og andre redskaper hele året i sjø 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

124. Arbeiderpartiet i Bergen 

Nei til målehysteriet 
Som en del av arbeidet med kvalitetsutviklingen i grunnskolen i Norge, har nasjonale prøver  

med vekt på grunnleggende ferdigheter i lesing, matematikk og engelsk vært gjennomført i vel  

ti år. 

 

Arbeiderpartiet har hele tiden uttrykt skepsis til offentliggjøring av prøveresultater, noe som som 

gjøres i dag. Resultater fra nasjonale prøver brukes til å rangere skoler i kommunene og brukes også, i 

flere kommuner, som del av resultatmål for rektor.  

 

En uønsket effekt er at enkelte skoler legger opp undervisningen til prøveinnholdet på bekostning av 

andre mål og retningslinjer skolen skal drive etter. Når man legger så stor vekt på testing av et 

grunnleggende, men nokså snevert utvalg av ferdigheter, medfører dette en skjevfordeling av faglig 

fokus og oppmerksomhet. Gjennom dette representerer nasjonale prøver en «tidstyv» og en faktor for 

økt byråkratisering av skolehverdagen. 

 

Finland er et godt eksempel på et land, som internasjonalt gjennom PISA- testen blir trukket  

frem for sin kvalitet på utdanningen, som ikke har nasjonale prøver. Dette mener vi viser at det ikke er 

en direkte sammenheng mellom gjennomføring av nasjonale prøver og kvalitet på og i skolen. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• At dagens ordning med nasjonale prøver i grunnskolen avskaffes, og at man finner andre og 

mer formålstjenlige måter å kvalitetssikre skolen på – eksempelvis ved at nasjonale prøver 

erstattes med utvalgsprøver. 
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• At bystyregruppen må se nærmere på nasjonale prøver i arbeidet med jakten på tidstyver i 

bergensskolen og i forbindelse med forenklingsutvalgets rapport.  

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget oversendes redaksjonskomiteen. 

 

 

125. Arbeiderpartiet i Bergen 

Multiresistente bakterier 
Folkehehelseinstituttet anslår i en rapport fra 2009 at det forekommer 25.000 ekstra dødsfall i Europa 

på grunn av antibiotikaresistens. Ifølge The Review on Antibiotic Resistance (AMR) dør 50.000 

mennesker årlig i USA og Europa på grunn av resistente bakterier. På verdensbasis er tallet opp mot 

700.000. 

 

Antibiotika spiller en nøkkelrolle i dagens pasientbehandling. For at antibiotika også i fremtiden skal 

være en effektiv behandling mot alvorlige infeksjonssykdommer, må antibiotikabruken være riktig og 

minst mulig. Fortsetter dagens utvikling med økende antibiotikaresistens, kan vi om kort tid komme i 

en situasjon der infeksjonsrisikoen ved å gjennomføre standardoperasjoner som keisersnitt, 

hofteoperasjoner og hjertekirurgi blir for stor. En slik utvikling vil uten tvil få store konsekvenser for 

nordmenns helse. 

 

Forbruket av antibiotika har vært økende i Norge fra 2005 til 2012 med en svak nedgang i 2013 og 

2014. Økt antibiotikabruk øker forekomsten av antibiotikaresistens. Om lag 80 prosent av all 

forskrivning av antibiotika til humant bruk skjer i allmennpraksis. 

 

Regjeringen la i juni 2015 frem Nasjonal strategi mot antibiotikaresistens (2015-2020) etter sterkt 

press fra opposisjonen. Den angir retning, konkrete mål og tiltaksområder for det samlede arbeidet mot 

antibiotikaresistens innenfor helsesektoren, husdyr og kjæledyr, fisk og klima og miljø frem mot 2020. 

Strategien setter blant annet mål om å redusere bruken av antibiotika i befolkningen med 30 prosent 

innen 2020 sammenlignet med 2012. Videre har regjeringen lagt frem en handlingsplan mot 

antibiotikaresistens i helsetjenesten, igjen etter press fra opposisjonen på Stortinget. I planen bes 

Helsedirektoratet utrede mulighet for kampanjer - innenfor nåværende rammer. Handlingsplanen 

medfører kun 5 millioner og sier lite om tildelinger etter 2016. Regjeringen bidrar ikke til sikre 

rammer for dette viktige arbeidet, og det medfører usikkerhet rundt oppfølgingen av handlingsplanen 

og strategien. 

 

Et redusert totalforbruk av antibiotika i Norge er alene ikke tilstrekkelig for å hindre videre utbredelse 

av antibiotikaresistens. Økt satsning på forskning på resistente bakterier, utvikling av nye typer 

antibiotika, samt en styrking av det internasjonale samarbeidet på feltet er strengt nødvendig. 

 

Forbruket av antibiotika til norske husdyr er blant de aller laveste i Europa. I perioden 1995-2013 ble 

forbruket til landdyr redusert med 35 prosent. Hvis man bare ser på matproduserende dyr, var 

reduksjonen på 38 prosent. De viktigste årsakene til vårt lave antibiotikaforbruk er god dyrehelse, 

dyktige og ansvarlige bønder, veterinærer som praktiserer ansvarlig bruk av antibiotika og et godt 

samarbeid mellom næringen og myndighetene. For kjæledyr var det en økning i antibiotikabruken på 

18 prosent i perioden 1995-2013. Importen og smuglingen av kjæledyr er stor, og utgjør allerede en 

risiko for både dyre- og folkehelsen. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener: 

• At myndighetene bør styrke det internasjonale samarbeidet innen forskning på 

antibiotikaresistens og (multi-)resistente bakterier og oppfordre til økt forskning på  

• feltet gjennom økte forskningsmidler 

• At regjeringen følger opp handlingsplanen mot antibiotikaresistens, og sikrer en forutsigbarhet 

i midler til tiltak 

• At helsedirektoratet får øremerkede midler utover dagens overføringer til å utvikle kampanjer 

om riktig bruk av antibiotika rettet mot helsetjenesten og befolkningen 
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• At nasjonale myndigheter må gi økonomiske insentiver for utvikling av nye typer antibiotika 

og sterkt oppfordre EU og andre land til å gjøre det samme 

• At nasjonale myndigheter skal sette temaet om økt moderasjon i bruken av antibiotika på 

agendaen i samtaler med EU og andre internasjonale fora 

• At regjeringen bør følge opp strategiplanen mot antibiotikaresistens nøye, herunder  

• særlig 

• At forbruket av antibiotika til matproduserende landdyr (husdyr) blir redusert med minst 10 % 

innen 2020 (sammenlignet med forbruket i 2013) 

• At forbruket av antibiotika til kjæledyr skal reduseres med minst 30 % (sammenlignet med 

2013) innen 2020 

• At narasin og andre koksidiostatika med antibakteriell virkning skal fases ut av 

kyllingproduksjonen innen 2020 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversend redaksjonskomiteen. 

 

 

126. Arbeiderpartiet i Bergen 

Endringer i Lov om frittstående skoler (friskoleloven) 
I hht Lov om frittstående skoler kan frittstående skoler (heretter kalt privatskoler) opprettes og driftes 

som et supplement til den offentlige skolen. På denne måten kan foreldre og elever velge andre skoler 

enn det offentlige. Det er Utdanningsdirektoratet som godkjenner søknader om oppstart av private 

skoler, mens Fylkeskommunen utelukkende er en høringsinnstans. Dette på tross av at 

Fylkeskommunen har et overordnet ansvar for den totale skolestrukturen i fylket. I Bergensområdet er 

mange elevplasser i den videregående skolen i privat regi, noe som innebærer at lokalpolitikere ikke 

har innvirkning på en stor del av skolestrukturen.  

  

For hver elev som går ut av den offentlige skolen mister fylkeskommunen midler til å drive  

sitt tilbud. Dette gjør det økonomisk uansvarlig å drive det offentlige tilbudet med stor overkapasitet. 

Ved stor overkapasitet av elevplasser i skolestrukturen, slik man har hatt innenfor 

studiespesialiserende i Bergen de siste årene, vil fylkespolitikerne kompensere ved å trappe ned 

tilbudet i den offentlige skolen. Som ytterste konsekvens medfører dette at politikerne ville måtte 

legge ned én offentlig skole for å sikre en økonomisk bærekraftig skolestruktur.  

 

I Norge har man rett på videregående opplæring. Det offentlige er pliktig til å ha et tilbud til  

alle. Derfor er det dypt problematisk at det offentlige kan risikere å stå uten et tilstrekkelig tilbud 

dersom en privat skole legges ned. I Sverige, hvor store deler av skoletilbudet er privatisert, har man 

sett eksempler på nettopp dette. Derfor bør det vurderes å innføre et tak på hvor stor andel av elevene 

som kan gå på tilbud utenfor den offentlige skolen.  

 

I dag har konsesjoner for oppstart av private elevplasser ingen tidsbegrensning. Det medfører  

at når en aktør først har fått godkjent sin søknad, er det tilnærmet umulig både for  

Utdanningsdirektoratet og Fylkeskommunen å trekke konsesjonen tilbake med mindre aktøren bryter 

norsk lov. Selv når loven brytes, f.eks. ved å ta ut utbytte, viser det seg at det er få som mister sin 

konsesjon.  

 

Private aktører ønsker stort sett å etablere seg i sentrumsnære områder, mens den offentlige skolen 

gjerne søker å opprettholde en desentralisert skolestruktur. Når en privatskole opprettes gis det 

godkjenning for et spesifikt antall elever. Dersom antallet ønskes økt, stilles det krav om ny 

søknadsprosess. Dersom årskullene synker og det samlete behovet for elevplasser i den videregående 

skolen går ned, får ikke dette konsekvenser for elevtallet til de private skolene.   

 

Verken Fylkeskommunen eller Utdanningsdirektoratet kan i dag pålegge de private skoler å 

dimensjonere sitt tilbud i tråd med et eventuelt nedadgående elevtall. Per nå er det bare den offentlige 

skolen som må redusere sitt tilbud. En slik situasjon svekker den offentlige skolen, øker den private 

andelen av skolestrukturen og kan ytterligere sentralisere skoletilbudet.  
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Dette kan enkelt løses ved å angi både elevtall og andelen av den totale elevmassen som friskolen har. 

På denne måten må også friskolene nedjustere sitt tilbud når elevtallene går ned, samtidig som man 

unngår å øke antallet elever utenfor den offentlige skolen dersom årskullene øker. Her bør det selvsagt 

tas utgangspunkt i langsiktige trender, og ikke små variasjoner i elevtallet fra år til år.  

  

Arbeiderpartiet i Bergen vil arbeide for at: 

• Det skal settes tak på hvor stor andel privatskolene kan utgjøre av det samlede tilbudet  

• Antallet elevplasser og tilbudets andel av den totale elevmassen skal inngå i  

• Søknadsprosessen for opprettelsen av en privatskole 

• Konsesjoner for privatskoler ikke lenger skal være permanente, og at det ved  

• Overdragning av elevplasser fra én aktør til en annen skal stilles krav om ny søknad  

• Privatskolenes utbytteforbud må bli klarere og lovverket må håndheves strengere 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

127. Arbeiderpartiet i Bergen 

Krav til ny barnehagelov 
I Bergen er 70% av alle barnehagene eid og drevet av forskjellige private aktører. Per dags dato har 

disse høyere pedagogtetthet enn de offentlige barnehagene, men voksentettheten er jevnt over lavere. 

For Arbeiderpartiet i Bergen er det et mål at alle barn skal få et trygt og godt, pedagogisk tilbud i 

barnehagen sin. Det sikrer vi blant annet gjennom gode og funksjonelle barnehagebygg, dyktige 

pedagoger og nok voksenpersoner. 

 

Fra 2016 skal offentlige og private barnehager likebehandles økonomisk. Det betyr at tilskuddet de 

offentlige barnehagene får per barn nå også vil tilfalle de private. Dette på tross av at de private 

barnehagene utbetaler lavere pensjon enn de offentlige barnehagene. Arbeiderpartiet i Bergen mener at 

økonomisk likebehandling må bety at man skal kunne stille samme objektive kvalitetskriterier til de 

private barnehagene og sikre at disse følges opp gjennom tilsyn.  

 

Utfordringen med dagens system er at Barnehagelovens bestemmelser om arealnorm kun er 

veiledende for både kommunale og private barnehager, mens bystyrets regler for areal per barn kun 

gjelder offentlige barnehager. Utover adgang til å godkjenne oppstart av nye barnehager har ikke det 

offentlige innflytelse over tilbudet i de private barnehagene. I Bergen er vi avhengige private aktører 

for å kunne tilby et tilfredsstillende barnehagetilbud til byens familier, likevel er det flere eksempler på 

at den manglende råderetten over 70% av barnehagene gjør det utfordrende for kommunen å 

planlegge, samt drive det offentlige barnehagetilbudet. Regjeringen arbeider nå med en ny 

barnehagelov, her bør det slås fast felles retningslinjer for arealkrav, inntaksregler, voksentetthet og 

pedagogtetthet i både offentlige og private barnehager. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen mener derfor at: 

• Regjeringen må legge opp til en felles arealnorm for offentlige og private barnehager  

• Private barnehager, i likhet med de offentlige, må forplikte seg til å prioritere barn med 

lovfestet rett til barnehageplass  

• Det må lovfestes felles krav til voksentetthet og pedagogtetthet i de offentlige og de private 

barnehagene 

• Rammeoverføringer  fra staten til kommunene må ta høyde for variasjon i andel private 

barnehager 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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128. Arbeiderpartiet i Bergen 

Møt fosforkrisen tidlig! 
Store deler av den industrielle matproduksjonen internasjonalt er i dag basert på bruk av 

mineralgjødsel. Denne gjødselen er laget fra fosforholdig fosfatstein. Sakte, men sikkert, går verdens 

tilgjengelige reserver av fosfatstein tomme. Konsekvensene er at de globale prisene på mineralgjødsel 

vil skyte i været, fulgt av en sannsynlig vekst i matvareprisene. Noen forskere anslår at etterspørselen 

av fosfor vil overgå produksjonen allerede innen utgangen av dette århundret, kanskje så tidlig som 

rundt 2070. De første som vil merke dette er verdens fattigste: Småbønder i utviklingsland som i dag 

er avhengig av å gjødsle åkrene med mineralgjødsel vil ikke få råd til gjødselen om den er mange 

ganger dyrere enn i dag. 

 

75 prosent av reservene av fosfatstein befinner seg i Marokko og i territoriet Vest-Sahara, som 

Marokko ulovlig okkuperer. Det er dermed ytterligere etiske og folkerettslige problemstillinger knyttet 

til det internasjonale samfunnets bruk av ressursen. 

 

Verdens matproduksjon slik den fungerer i dag lever derfor på lånt tid. Det er ikke et alternativ i 

framtiden å være avhengig av mineralgjødsel. Derimot må fosforet som allerede er i omløp forvaltes 

bedre.  Men det er svært begrenset hva som gjøres i Norge og internasjonalt. Det er store tap av fosfor 

i dag – et tap som internasjonale og norske myndigheter ikke gjør nok for å stoppe. 

 

En fersk rapport utgitt av Norsk Bonde- og Småbrukarlag og Støttekomiteen for Vest-Sahara trekker 

fram forskningen som fastslår at 80 % av alt fosforet som tas ut av fosfatsteinreservene forsvinner på 

veien mellom gruva og gaffelen. Det meste renner ut i elver og hav fra åkrene. Rapporten fastslår også 

at det ikke finnes en helhetlig strategi på fosforspørsmålet i Norge, og at flere sentrale etater ikke ser ut 

til å gjøre særlig mye på temaet. 

 

Å resirkulere fosforet som allerede er i omløp er den beste strategien for at reservene som allerede 

finnes skal vare lengst mulig. Forskning viser at det også vil være den beste støtten til verdens fattige 

bønder. Det er tvingende nødvendig at en satsning på resirkulering av denne livsviktige naturressursen 

må finne sted – før eller senere. Å være tidlig ute i forskningen på temaet vil kunne åpne betydelige 

muligheter for norsk næringsliv. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen vil:  

• At norske myndighetene tar initiativ til en nasjonal fosforplattform som forener offentlige 

etater, privat næringsliv og forskningsmiljøer, med hensikt å samkjøre forskningen og 

tiltakene knyttet til forvaltningen av fosforressursene i Norge. 

• ha en økning i støtte til forskningsmiljøene i Norge som forsker på resirkulering av fosfor. 

• At norske myndigheter setter et mål for hvor mye av fosforet i organisk avfall som skal føres 

tilbake til landbruket, slik man har gjort i Sverige. 

• At Utenriksdepartementet tar initiativ til internasjonal kartlegging og overvåkning av 

gjenværende reserver av fosfatstein. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

129. Arbeiderpartiet i Bergen 

Forbud Fyrverkeri  
Nils Bull ved øyeavdelingen Haukeland universitetssykehus fører statistikk og advarer hvert år mot 

farene ved ukontrollert fyrverkeri. Likevel skades og blindes titalls personer hvert år og påføres 

ubotelige skader.   Vi ønsker:  

• Stopp ukontrollert salg av fyrverkeri, og la dette være en offentlig oppgave. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 
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130. Arbeiderpartiet i Bergen 

Begrens bruk av unødvendig varetektsfengsling 
Den europeiske torturkomité og FNs menneskerettighetskomité har begge påpekt at den norske 

praksisen med utstrakt bruk av varetektsfengsling er i strid med internasjonal lov. 1. januar 2011 var 

23 prosent av de som satt fengslet i varetekt. Kritikken mot Norge går på at det varetektsfengsles for 

mange, for hardt og for lenge. Norge varetektsfengsler barn ned til 15 år, og man hører til stadighet i 

nyhetene at folk blir frikjent etter å ha sittet år i varetekt, med påfølgende erstatningsansvar. 

 

Arbeiderpartiet i Bergen ønsker:  

• En helhetlig gjennomgang av dagens praksis med sikte på å redusere unødvendig bruk av 

varetektsfengsling. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

131. Arbeiderpartiet i Bergen 

Barnefordeling til barnets beste 
Betydningen av å vokse opp med to foreldre og kjenne begge sine foreldres historie er viktig, og er 

blant annet nedfelt i FNs barnekonvensjon del 1.  

 

Barneloven §42 gir barn rett til samvær med den av foreldrene det ikke bor fast sammen med. Loven 

gir også en gjensidig rett til samvær til den som ikke er bostedsforelder. Likevel ser vi med bekymring 

og uro at barn mister dyrebar tid og kontakt med sine fedre (og enkelte mødre) etter et samlivsbrudd. 

BUFDIR sin oppvekstrapport fra 2013 viser at 84 prosent av de barna som ikke har delt omsorg og 

delt bosted etter foreldrenes samlivsbrudd, får redusert kontakten med sine fedre. 

 

Europakommisjonen konkluderte i rapporten “Equality and shared parental responsibility: the role of 

fathers” (dokument nummer 13870 av 14. september 2015) med at: 

• “Shared residence should become the rule for parental arrangements for children of all ages, 

including the very young.”  

• “…shared residence is beneficial for children of all ages, regardless of the financial situation 

of their parents.” 

 

Statistikken viser at flere og flere velger delt omsorg etter samlivsbrudd. Likevel er det færre barn som 

har delt omsorg i Norge, sammenlignet med våre naboland Sverige og Danmark. 

Svenske barn som bytter på å bo hos sine skilte foreldre har bedre psykisk helse enn barn som alltid 

bor hos en forelder. Det er også vist gjennom en mengde undersøkelser at barn som bor hos en 

forelder i gjennomsnitt har dårligere psykisk helse enn barn som bor omtrent like mye hos begge 

foreldrene. 

 

I Danmark kom man i mars 2015 frem til en tverrpolitisk enighet om å innskjerpe sanksjoner ved 

samværssabotasje. I desember 2015 avsa København Tingrett en prinsipiell dom hvor en far fikk 

overført omsorgen fra moren. Årsaken til omsorgsovertakelsen var at barnet hadde vært forhindret 

samvær med sin far i fem år etter at moren rettet uriktige anklager mot faren i forbindelse med 

samlivsbruddet. I dag kan omsorgen bli overført til annen part om den ene forelderen holder barnet 

tilbake fra samvær i Danmark. Samværssabotasje kan også straffes med fengsel i Danmark. Dette står 

i sterk kontrast til norsk lovverk og rettspraksis i dag. 

 

Arbeiderpartiet ønsker: 

• At loven tar utgangspunkt i delt bosted, delt foreldreansvar og delt omsorg etter samlivsbrudd, 

med mulighet for å inngå andre avtaler når alle parter samtykker til det. Dersom man ikke 

kommer til enighet, vil delt bosted, delt foreldreansvar og delt omsorg være hovedregelen. 
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• At foreldre som er dømt for overgrep eller vold mot egne barn automatisk skal miste retten til 

samvær. 

• At det presiseres i barneloven at ved samværssabotasje skal omsorgen overføres til den av 

foreldrene som garanterer at barnet får se begge foreldrene sine.  

• At juridiske sanksjoner ved samværssabotasje utredes. 

• At delt bosted registreres i Folkeregisteret.  

• At det forskes mer på utbredelsen og konsekvensene av samværssabotasje i Norge. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

132. Arbeiderpartiet i Bergen 

Sjøkrigsskolen på Vestlandet  

Marinen er vår sikkerhetsgarantist for at vi kan videreutvikle våre sterke fortrinn innen sjøfart, fiskeri, 

havbruk, petroleumsvirksomhet, energi og kunnskap om havressurser. Å være i stand til å hevde 

suverenitet blir viktigere fremover.  

 

Haakonsvern en av nord-europas største marinebase og Bergen er Norges største forsvarskommune, 

både i antall soldater og aktivitet. Inntil 3500 sivile og militære har sin arbeidsplass på basen, og dette 

er statlige arbeidsplasser som hele regionen nyter godt av. 

 

I Forsvarssjefens fagmilitære råd, legges det opp til at Sjøforsvaret øker sin utholdenhet og 

tilstedeværelse gjennom flere besetninger og økt aktivitetsnivå. Dette gjør det mulig å seile en større 

maritim styrke i nord. Det slås også fast at Sjøforsvaret konsentrerer sin baseaktivitet rundt 

Haakonsvern og Ramsund. 

 

Videre viser Forsvarssjefen til at det på Haakonsvern videreutvikles en samlet operativ og 

administrativ ledelse og understøttelse av hele Sjøforsvaret. Fasiliteter for taktisk ledelse av Marinen 

og Kystvakten etableres på basen, og kapasitet for å støtte embarkert taktisk ledelse i Marinen 

videreføres om bord på utpekte fartøyer. Det etableres samvirke med NH90-helikopter og Forsvarets 

spesialstyrker. 

 

For Haakonsvern sin del er det derfor avgjørende at en ny langtidsplan for forsvaret på dette området, 

støtter opp om Forsvarssjefens råd. 

 

Når det gjelder de forskjellige krigsskolene vil Forsvarssjefen iverksette en egen studie som skal tilrå 

hvordan en forenkling og samling av utdannings- virksomheten bør gjennomføres. En slik samling 

mener vi er svært uklokt. 

 

Sjøkrigsskolen er den største utdanningsinstitusjonen i Forsvaret. Sjøkrigsskolen er avgjørende for å 

utvikle fremtidens sjømilitære krigere som må beherske fag, profesjon og lederskap. For å gi optimal 

kompetanseutvikling er det tett kobling mellom teori og praksis, der rekruttene får prøvd ut 

gruppeansvar, lederskap, bo tett på hverandre, være lenge borte og kjent med sjøelementene. 

Utviklingen går i retning av økt spesialisering, da blir det enda viktigere med et sterkt 

kompetansemiljø som Sjøkrigsskolen 

 

Vi er kjent med at utdanningsmodellene er under revisjon. Arbeiderpartiet mener at den pedagogiske 

modellen til sjøkrigsskolen må videreutvikles. Det er en sterk sammenheng mellom sjømannskap og 

lederskap. Det kan ikke erstattes med et tilleggskurs til rekrutter med bachelor fra ordinært 

utdanningssystem. McKinsey-rapporten som beskriver effektivisering av forsvaret tar ikke hensyn til 

kvalitet i utdanning. 

   

Sjøkrigsskolen har også stor betydning for vår maritime klynge. Norge har utviklet seg fra 

nettoimportør av kompetanse til netto eksportør av maritim kompetanse.  
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Den maritime klyngen må videreutvikles og styrkes for å skape nye arbeidsplasser. Det har alltid vært 

et tett samspill mellom marinen, forskning og utdanning på sjøkrigsskolen, handelsflåte og resten av 

de blå næringene. Sjøkrigsskolen må derfor bevares og utvikles som den selvstendige 

utdanningsinstitusjonen den er. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget vert oversendt redaksjonskomiteen. 

 

 

133. Etne Arbeiderparti  

Dagpengar ved påbegynt deltidsstudier 
Arbeidstakar som blir permiterte eller misser jobben og er begynt på studier på deltid, må få behalde 

dagpengar  til dei er ferdige med studiene. 

 

Partistyret si innstilling: 

Hordaland Arbeiderparti har jobba for at regelverket skal endras og regjeringa har no snudd i saka. 

Forslaget vert avvist. 

 

 

134. Os Arbeiderparti 

Marinebasen Olavsvern 
Den tidligere marinebasen Olavsvern må bli tilbakeført til Staten så snart som mulig. Om nødvendig 

bør Stortinget vedta en egen særlov om tilbakeføring av Olavsvern. 

Bakgrunn: Norske myndigheter la marinebasen Olavsvern ved Tromsø ut for salg på Finn.no i 2012. 

Den ble kjøpt av en norsk forretningsmann og er siden blitt fremleiet til russiske ”forskningsformål”. 

Med den urolige situasjonen vi har i verden, sammen med den styrkeoppbyggingen vi ser hos vår nabo 

i øst, er det helt uholdbart at Putin skal tilgang til en militærbase på norsk territorium. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget avvises.  

 

 

135. Meland Arbeiderparti 

Lærlingar 
Tilgangen på læreplassar er heilt avgjerande for at store delar av ungdomskulla skal kunne fullføre 

opplæringa. Fråfall frå vidaregåande opplæring er gjerne den største årsaka til utanforskap, og er svært 

negativt i eit samfunnsøkonomisk perspektiv. 

 

I nedgangstider, som vi opplever no, vil mange bedrifter i  konkurranseutsette næringar vegre seg for å 

ta inn lærlingar. Derfor er det viktig at ein aukar tilskotet til lærlingeordninga og at ein set i verk  tiltak 

som stimulerer både privat og offentleg sektor til å ta inn lærlingar. 

 

Det må vere eit krav at dei som får offentlege anbod ikkje berre er godkjent lærebedrift, men har 

aktive lærlingar i arbeidsstokken. 

 

Partistyret si innstilling: 

Forslaget er i tråd med Hordaland Arbeiderparti sin vedtekne politikk. Forslaget vert avvist. 
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136. Tysnes Arbeiderparti 

Internasjonal handelsavtale 
Grunngjeving: Transatlantic Trade and Investment Partnership (TTIP) er en handels- og 

investeringsavtale som forhandles mellom Den europeiske union (EU) og USA. Norge er også med og 

forhandler. 

 

Målsettingen med forhandlingene er en omfattende avtale om handel med varer og tjenester, offentlige 

innkjøp samt investeringer. Avtalen skal fjerne handelshindringer. Frihandelsavtalen for tjenester, 

TISA (Trade in Services Agreement). Det kommer ikke noen informasjon fra forhandlingene men noe 

er «lekket» via diverse kanaler. Avtalene griper inn i hvorledes Norge i fremtiden kan bestemme over 

egen politikk og hvorledes offentlig sektor organiseres. På sikt vil disse avtalen true velferdsstaten og 

det inntektspolitiske samarbeidet. 

 

Forslag: Tysnes AP vil at det skal være mest mulig åpenhet om avtalenene. 

Når avtalenene er klar skal det Norske folk gjennom folkeavstemming avgjøre om Norge skal tilslutte 

seg avtalene.  

 

Partistyret si innstilling: 

Styret er einig i at mest mogleg openheit om avtalane er viktig men meiner at saka ikkje egner seg til 

folkeavstemming. Forslaget vert avvist.  

 

 

 


